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Trije nepozabni sončni majski dnevi s papežem Janezom Pavlom 
II. v Sloveniji, ki so na treh največjih evharističnih dogodkih v 
Stožicah, Postojni in Mariboru zbrali več kot 250.000 Slovencev, 
torej osmino vsega naroda, so mi v mnogočem obudili prijetne spomi
ne na mladost, na podobne razpoloženjsko in motivacijsko vešče vo
dene, a dosti manj blesteče majske spektakle iz naše polpretekle zgo
dovine. 

Ne le Hrvati, tudi drugi evropski narodi nam lahko zavidajo, da 
je sveti oče za slovenski narod žrtvoval tri dneve, ko za druge v Ev
ropi skoraj praviloma zadošča eden. 

Gotovo tudi ni naključje, da se je sveti oče odpravil na pastoralno 
in državniško pot v tako majhno in na videz nepomembno državico 
prav v tem trenutku, kot je dejal vrhu slovenske znanosti in kulture 
v mariborski stolnici, ko je tudi v Sloveniji čutiti splošno stanje, v ka
terem se nahaja evropska celina, kjer se po eni strani razodeva praz
nina, ki so jo pustile za seboj ideologije, po drugi pa se vse bolj prebu
ja spomin na lastne korenine in na nekdanje bogastvo. Po 
papeževem mnenju je ta ura torej ura resnice za Evropo: zidovi so se 
zrušili, padle so železne zavese, v človekovi zavesti pa vstaja -
močneje kot kdajkoli - vprašanje o smislu življenja in o vrednosti 
svobode. Kako ne videti, da je v jedru tega problema vprašanje o 
Bogu? Ali se človek pojmuje kot od Boga ustvarjeno bitje, s podarje
no svobodo, ki mu odpira neskončne možnosti in mu hkrati nalaga 
točno opredeljene dolžnosti, ali pa sam sebe povzdiguje na absolutno 
raven, s svobodo brez postave, ki ga izpostavlja vsem mogočim im
pulzom in ga zapira v uživaštvo in zagledanost vase, se sprašuje 
papež. 

Papež je prepričan, da nam sedanje ozračje tesnobe in nezaupanja 
^ smisel življenja ter očitna zbeganost evropske kulture narekuje, da 

ustvarimo nov pogled na razmerje med krščanstvom in kulturo, 
med vero in razumom. Obnovljeni dialog med kulturo in 
krščanstvom bo po njegovem koristil obema, predvsem pa človeku, 
zeljnemu pristnejšega in bolj polnega življenja. 

Vrhovni poglavar katoliške Cerkve dobro ve, da tudi slovensko 
ljudstvo preživlja kritično obdobje korenitih sprememb, saj se med 
poskusom postopnega osvobajanja negativnih posledic totalitarne 
ideologije, ki ga je močno zaznamovala v preteklosti, z vsemi močmi 
tnidi za oblikovanje bolj demokratične družbe. Papež se tudi zave
da, da je treba prav temu dogajanju posvetiti še prav posebno pozor
nost, saj je na večemicah v ljubljanski stolnici slovenskemu duhov-
ništvu sam povedal, da bo samo tako mogoče preprečiti, da ne bo na 
izpraznjeno mesto prejšnje ideologije prišla neka druga, nič manj ne-
'^arna, ideologija neobrzdanega liberalizma. Tega izpraznjenega 
mesta se, kot kaže, dobro zaveda tudi Vatikan, saj je navsezadnje 
tudi krščanska vera zgolj in samo ideologija. Potemtakem lahko 
jemljemo papežev obisk v Sloveniji tudi kot poskus Vatikana za dru-

pokristjanjanje Slovencev. 
Nedvomno je krščanstvo v svojih 1250 letih obstoja na Slo-

'^enskem pustilo pomemben vpliv na slovensko kulturo in tradicijo. 
Nič manj pomembno pa nas je pred tem oblikovala tudi judovska, 
P(^Sansko-grška ali razsvetljenska tradicija. Zgodovina za nekatere 
P'^č ostaja kot hišica iz kart, ki jo vsaka ideologija poskuša "po svoje" 
^Sraditi na novo. Mnogi pri tem uspejo. 

Preživeli smo tri sončne dni s papežem Janezom Pavlom I I . Na mariborskem letališču, od koder je posnetek, 
ga je pozdravila stotisočglava množica, naša novinarja Marija Slodnjak in Martin Ozmec pa sta bila tudi na 
vseh drugih prizoriščih njegovega obiska in sta pripravila obširen zapis ter množico fotografij, ki jih objavljamo 
na straneh 4, 5 in 6. Foto; M. Ozmec 

PTUJ / OKROGLA MIZA IN MINISTRI 

Danes dokonien 
dogovor o gimnaziji 
Ali se bo vojska izselila iz mesta, gimnazija pa se preselila v sedanjo vojašnico in s tem pospešila 
oblikovanje centra humanističnih dejavnosti, ki naj bi pomenil novo razvojno usmeritev Ptuja? Ali 
pa bo šolsko ministrstvo gradilo na novo in s tem pospešilo gradnjo gimnazije, mesto pa bo vsaj 
za nekaj let odložilo misel na štiri hektarje veliko površino tako rekoč v središču starega Ptuja, 
saj bo v njem še naprej vojska? 

N a ta v p r a š a n j a n a j b i d o k o n č n o o d g o v o r i l a d a n a š n j a ok
r o g l a m i z a , k i s e b o p r i č e l a o b 17 . ur i v N a r o d n e m d o m u . 
K b e s e d i s o p o l e g p r e d s t a v n i k o v d o m a č i h i n s t i t u c i j i n 
vodstva o b č i n e po v a b l j en i vs i št irje svetova lc i v lade : v i m e 
n u šo l s tva N i k o Žibret , za o b r a m b o m a g . B o r i s Ž n i d a r š i č , 
za k u l t u r o p a Ivo S v e t i n a i n dr. S t o j a n S o r č a n z m i 
n i s tr s tva z a z n a n o s t i n t e h n o l o g i j o . 

Za njimi naj bi v soboto obis
kala Ptuj vsaj dva ali celo trije 
ministri . Gotovo bo prišel dr. 

Slavko Gaber, ki bo skupaj s 
srednješolskim centrom prazno
val njihov dan in odprl nekaj no

vih šolskih pridobitev, podpisal 
pa naj bi tudi načrt razvoja šol v 
Ptuju. Povabljen je obrambni 
minister Jelko Kacin, ki naj bi se 
dokončno odločil, ali se bo 
vojska preselila. Pogojno pa je 
napovedal svoj obisk celo minis
ter za kulturo dr. Janez Dular, ki 
naj bi si ogledal novo premiero 
ptujskega gledališča v soboto 
zvečer. Ali bodo ministri prines

li Ptuju razen svoje dobre volje 
še kaj, bomo seveda zapisali v 
prihodnji številki. 

Milena Zupanii 
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LENART / O TURIZMU NIC NOVEGA 

Meiikorišiene možnosti 
in priloimmH 
Ali SE BO KONČNO KAJ PREMAKNIlO IN BO TUDI OBČINA LENART ZAČELA 
OBRAVNAVATI TURIZEM KOT DONOSNO GOSPODARSKO DEJAVNOST? 

Vse kaže, da se pri Lenartu v Slovenskih goricah vsakih toli
ko let načrtno lotijo turizma in z njim povezanih razvojnih 
vprašanj. Tako so občinskim svetnikom ponudili obsežno de
lovno gradivo, ki je zbir možnosti in predvsem neizrabljenih 
priložnosti, na katere so načrtovalci lenarškega turizma opo
zarjali že pred desetletjem in pol. 

Gradivo torej ni nič novega, 
kljub temu pa je dobra osnova za 
temeljito razpravo, ki tokrat ne 
bi smela ostati le pri naštevanju, 
moledovanju in tarnanju o 
križih in težavah, temveč bi mo
rala v prvi vrsti pomeniti konk
reten razvojni korak. Na papirju 
je vsega dovolj, pravijo pri Le
nartu vsi tisti, ki se na turizem 
spoznajo in se z njim ukvarjajo. 
Zdaj bi bil res že skrajni čas, da 
bi se nekaj premaknilo z mrtve 
točke. Tudi strategija bo najbrž 
bistveno drugačna od tiste, ki so 
jo opredelili v zajetni študiji leta 
1989. Črni Les z nedograjeno 
Agato namreč ne bo središče le
narškega turizma in okoli njega 
se očitno ne bo vse vrtelo. Vsaj 
ne še tako kmalu, saj Agata 
očitno ni preveč privlačna ne
vesta. Sicer bi se že zdavnaj ogla
sil bogat ženin. 

Pa to ni vse. O turizmu v 
občini Lenart veliko govorijo 
tudi na raznih sestankih in 
srečanjih, z njim se ubadajo gos
tinci, pa turistični amaterski de
lavci v društvih, občinski 
uradniki, kulturni in športni de
lavci. Veliko pozornosti mu na
menjajo v lovskih in ribiških or
ganizacijah in zdi se, da sta prav 
slednji obliki turizma še najbolj 
razviti. Žal pa nista dovolj 
vključeni v celovito turistično 
ponudbo ne občine Lenart, pa 

tudi ne posameznih krajevnih 
skupnosti. Vse to in še več smo 
lahko slišali pred dnevi, ko so 
torej vnovič stekle zanimive 
razprave o turističnih razvojnih 
prizadevanjih pri Lenartu in v 
okoliških krajih. In kaj pravijo 
načrtovalci? V gradivu (to je 
skrbno pripravljeno, vendar ni 
nič novega) so posebej omenili 
razvojne usmeritve. Raz\'ijali 
bodo predvsem naslednje oblike 
turizma: poslovni in tranzitni 
turizem (računajo na hotel Aga
ta in na skorajšnjo ureditev pro
metnih poti), zasebna gostinsko-
turistična ponudba (ta je že zdaj 
na solidni kakovostni ravni), 
ribiški turizem (največje možno
sti ponujata jezeri v Radehovi in 
pri Trojici, ki sta bogati s kapi
talnimi ribami in iz leta v leto 
bolj obiskani), lovski turizem 
(lovske družine iz lenarškega 
lovskogojitvenega bazena imajo 
veliko dragoacenih izkušenj, let
no pa ponudijo tujim lovcem v 
povprečju okoli 15 trofejnih 
srnjakov). Vsa ta področja še 
podrobneje razčlenjujejo, saj gre 
za nekatere posebnosti, ki jih je 
treba upoštevati. Temeljna nalo
ga pa bi bila povezati vse nosilce 
turizma in uskladiti ponudbo. 
Prvi koraki na tem področju so 
bili storjeni z ustanovitvijo tu-
rističnoinformativnega centra v 
Lenartu. Zdaj bi morali povezo

vanje vsebinsko nadgraditi in ga 
tudi finančno podpreti. 

Pri vsem skupaj pa se pojavlja 
še nekaj novih oblik turizma, 
med katerimi je vse premalo iz
koriščen verski turizem (roman
ja k Sveti Trojico, obisk cerkve 
sv. Treh kraljev, farne cerkve sv. 
Lenarta itd.), pa tudi vse bolj po
pularno bivanje v prijetnem 
okolju. Osrednje Slovenske gori
ce pa so kljub številnim prime
rom onesnaževanja in nerazum
nega poseganja v prostor vendar
le krajinsko dovolj privlačne in 
prav naravne danosti bi morali 
veliko bolj izkoriščati. Tudi za 
turistično promocijo, ki si na le-
narškem turističnem prizorišču 
šele utira pot. 

Poglavje zase pa so tudi pri Le
nartu vinotoči in turistične 
kmetije. Zraslo jih je kar veliko 
in nekateri med njimi so vse po
membnejši nosilci turističnega 
razvoja. Zal pa na tem področju 
vlada kar nekaj nereda in očitno 
bodo morali lepo zapisane odlo
ke spraviti v življenje. Kmečki 
turizem bi lahko na slovensko-
goriškera podeželju bolj zaživel 
tudi v smislu predstavitve avten
tičnosti pokrajine in njenih le
pot. Pa tudi ohranjenih običajev 
je še veliko. Vse to bi lahko s pri
dom izrabili. Seveda le v prime
ru, ko bodo vedeli, kaj hočejo. 
Letos so vnovič ugriznili v kislo 
jabolko, in če računamo na kar 
precejšnjo odločenost, ki so jo za 
zdaj pokazali, bi lenarški turis
tični voz lahko krenil navzgor. 
Prav bi bilo, če bi mu pri tem vsi 
pomagali. Tako ali drugače! 

M . T o š 

ZAVRČ / KDAJ BO URADNO ODPRTA OBVOZNICA? | 

še do nedavnega je bilo nekaj zaselkov na južni strani Zavrča iz Slo
venije z vozili dostopnih samo skozi hrvaško naselje Dubrava. Lani 
se je rešitev tega problema ponudila z gradnjo završke obvoznice. Ta 
je danes že zgrajena, tudi tehnično pregledana, vendar zanjo še ni 
uporabnega dovoljenja. Vsa finančna sredstva je prispevala repub
liška uprava za ceste, završka obvoznica pa naj bi bila slovesno odprta 
25. junija. 

Potem ko je z udejanjenjem meje 
z republiko Hrvaško za Zavrčance 
postalo nelegalno in predvsem 
problematično vsak dan priti iz 
enega slovenskega zaselka v druge
ga le prek Hrvaške, so se problema 
lotili širše. Za obvozno cesto v 
Zavrču je namreč bilo preiskanih 
že več variantnih tras, a so bile 
kasneje zaradi težav pri pridobi
vanju zemljišča opuščene. Trasa, 
ki je zajeta v zadnjem projektu, pa 
je med drugim lokacijsko verifici
rana. Teren, po katerem poteka, je 
gričevnat ter morfološko in geo-
tehnično nezahteven. Sicer 
natačnih podatkov o gostoti pro

meta po obvoznici danes še ni, 
pripravljalci projekta pa so ocenili, 
da se po tej cesti dnevno pelje tudi 
do 200 vozil. 

Nova obvoznica je speljana le po 
slovenskem ozemlju, delno po 
obstoječi lokalni cesti od Pongraca 
do križišča v grad, kjer zaobide 
završko graščino po vzhodni strani 
in poteka po kolovozu med vrtovi 
in hmeljiščem. Obvoznica nato 
prečka obstoječo cesto in se spusti 
v ozko dolinico, pozneje še v hrib, 
kakšnih 80 metrov ceste pa je po
novno na obstoječem cestišču. Ob
voznica je speljana še prek potoka 
Zojzo in se ob gozdnem robu 

približa naselju Goričak, prečka 
Turški potok ter pelje skozi dvo
rišče kmetijske zadruge, kjer se 
konča. Z novo obvoznico (dolga je 
skoraj dva kilometra) se je razširilo 
še vozišče, promet po njej že pote
ka, vendar pa, kot smo izvedeh na 
završki občini, bo na njej potrebno 
odpraviti še nekatere pomanjklji
vosti. 

V prihodnje je v programu Zele
na meja (projekt je že končan 
predvidena cestna povezava do 
vseh slovenskih zaselkov prek slo
venskega ozemlja. Omenjeni pro
jekt obsega razvojni program 
haloških občin, tajnica završke 
občine Danica Putora, ki je vodja 
celotnega projekta, pa pravi, da so 
v njem obdelane idejne zasnove 
infrastrukture za celotne Haloze, 
Tudi nova obvoznica v završki 
občini je že del projekta Zelena 
meja. 

Besedilo in posnetek: TM 

V Goričaku se nova obvoznica priključi na obstoječo s lovensko cesto . 

JVIAJSPERK / V PLANIKINEM OBRATU 

Kljub vel ikim pretresom v kranjski tovarni obutve Planika se v obratu te tovarne v Majšper-
ku ni veliko spremeni lo . Po podatkih vodstva je osta lo brez dela 18 oseb , pa tudi v prihodnje 
bodo imeli v tem obratu dovolj dela, j e zatrdil direktor kadrovskega področja za ce lotno to
varno Tone Hudobivnik. Nizke plače in naporno delo povzročata v majšperškem obratu veli
ko fluktuacijo delavk. Upajo , da bo v drugi polovici leta bolje v celotni Planiki , v Majšperku 
pa nameravajo do konca meseca zmontirat i še četrti šivalni trak in tako končati naporno 
dvo izmensko delo . ^ 

Vseh 280 delavk bo tako že ju
nija prihajalo na delo ob 6. uri in 
odhajalo domov ob 14. uri , ne pa 
tako kot doslej, ko so tiste iz po
poldanske izmene prihajale do
mov kasno ponoči, saj so do 22. 
ure sedele za šivalnimi stroji. 
Vodstvo podjetja namerava tako 
povečati učinkovitost zaposle
nih in povečati kontrolo kako
vosti izdelkov. V proizvodnji so 
zaposlene samo ženske, in sicer 
258 izučenih ali priučenih šivilj, 
nekaj je med njimi tudi delavk s 
srednješolsko izobrazbo, tu in 
tam pa premosti življenjske 
težave za šivalnimi stroji celo 
kdo z višjo izobrazbo. Zaradi na
pornega dela, individualne nor
me in nizkih osebnih dohodkov, 
ki so sedaj podobni v vsej obut
veni in tekstilni industriji, se v 
majšperškem obratu spoprije
majo z veliko fluktuacijo zapos
lenih, je povedal vodja obrata, 
čevljarski tehnik Anton 
Avguštin. 

Naših podatkov, da je v marcu 
zaslužila ena izmed delavk za ce-
lomesečno delo pičlih 26.814 to
larjev skupaj s prevozom na 
delo, ni mogel niti potrditi niti 
ovreči, saj bi moral videti 
plačilno listo. Potrdil pa je, da 

zaslužijo tisti, ki ne dosegajo 
norme, manj, plača pa se jim lah
ko zaradi tega zniža do repub
liško zajamčene višine. Ta je se

daj 33.140 tolarjev bruto ali ne
kaj manj kot 21 tisoč tolarjev 
neto. Vendar je Anton Avguštin 

zatrdil, da je povprečno neto izp
lačilo delavk za stroji približno 
40 tisoč tolarjev neto, višina 
plače pa je odvisna še od zah
tevnosti dela in seveda odsotnos
ti z dela in dodatkov za minulo 
delo. 

Kriza Planike se je v 
majšperškem obratu najbolj po
kazala lani v oktobru, ko so pre
mestili dva stroja iz Majšperka v 
Kranj, zaradi tega pa je zmanjka
lo dela za 60 zaposlenih. Vendar 

so jih večino preusmerili na dru
ga dela, je povedal Anton 
Avguštin, samo 15 pa jih je pre
nehalo delati, in sicer se jih je 
šest predčasno upokojilo, devet 
pa jih je bilo kategoriziranih v 
trajne delovne presežke. Odpo
ved programa Adidas jih ni pri
zadela, saj so ta program šivali 
samo občasno. V Majšperku še 
vedno šivajo za nemško podjetje 
Elefanten. Kot Ion posel izdelu
jejo zanje otroško poletno in 

zimsko obutev že štiri leta. Le'' 
no izdelajo v povprečju 300 d" 
400 tisoč parov sandal 
zimskih čevljev z nepremočlji^'" 
podlogo. Lani so nekoliko pos^ 
dobili šivalnico, letos pa botJ" 
zmontirali že omenjeno dodati^" 
šivalno linijo. Enoizmensl^'' 
delo bo tako največja pridobit^^ 
obrata kranjske Planike * 
Majšperku. 

M i l e n a Z u p « " ' ' 

V celotni Planiki je vse 
nared za lastninsko 
preoblikovanje, je pove
dal Tone Hudobivnik, saj je 
tovarna pred drugim 
soglasjem Agencije za 
prestrukturiranje. Tako 
pričakujejo lastninjenje 
jeseni. Odločili so se za 
notranji odkup, pri kate
rem bodo zaposleni s svo
jimi certifikati pridobili 
več kot polovico vrednos
ti podjetja. Za leti 1991 in 
1992 so prejeli delavci do
datne certifikate za razli
ko med kolektivno po
godbo in dejansko izp
lačanimi plačili za delo. 
Takratno oškodovanost 
bodo upoštevali pri 
lastninjenju. 

Po montaži dodatnega, četrtega, šivalnega traku bo konec dvoizmenskega dela 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdaja RADIO -
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen 
(direktor in glavni urednik), 
Ludvik Katar (odgovorni 
urednik), Jože Šmigoc 
(pomočnik odgovornega 
urednika in lektor), Jože Bračič, 
Ivo Ciani, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič, Martin Ozmec, Marija 
Slodnjak in Milena Zupanič 
(novinarji). 
Tehnični urednik: 
Slavko Ribarič 
Oblikovanje strani, 
računalniška grafika in stavek: 
Slavko Ribarič 
PROPAGANDA: 
Oliver Težak, -a 776-207 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; -a (062) 
771-261, 779-371; 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Celotna naročnina 5.720 tolarjev, 
za tujino 11.440 tolarjev. 
Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
E - pošta; ptednik@kdm-ptuj.si 

mailto:ptednik@kdm-ptuj.si


I-EDNIK Četrtek, 23. m a j 1996 

P O R O Č A M O , KOMMmiRJmO 

3 

!8. SEJA SVETA 27. MAJA 

Pred 18. sejo sveta mestne občine Ptuj, ki bo 2 7 . maja, se 
bodo v prihodnjem tednu sestali odbori in druga delovna 

telesa sveta ter pregledali gradivo, ki je tokrat obsežno, saj 
vsebuje dvanajst vsebinskih točk od štir inajstih. Svetniki bodo 
razpravljali o realizaciji proračuna mestne občine v obdobju 
januar - marec 1 9 9 6 in več odlokih, med drugim o ustano
vitvi javnega zavoda Pokrajinski muzej Ptuj, o komunalnih 
taksah, gospodarjenju s komunalnimi odpadki na območju 
nnestne občine Ptuj, podelitvi koncesije in pogojih za op
ravljanje gospodarske javne službe distribucije zemeljskega 
plina v mestni občini Ptuj. 

TISKOVNA KONFERENCA RDEČEGA 
KRIŽA StOVENIJE 

^eraj je bila tiskovna konferenca Rdečega križa Slovenije, 
is. 10 kateri so predstavili nekatere nove projekte, med dru

gim nacionalni program zbiranja sredstev. 2 3 . maja se nam
reč prične akcija zbiranja sredstev pod sloganom Nikoli sami. 
V njej naj bi sodeloval vsak državljan z dvesto tolarji, vsako 
podjetje pa s pet tisoč tolarji. Z njo pričenja Rdeči križ Slove
nije dolgoročni nacionalni program zbiranja sredstev. 

T R Ž N O KOMUNICIRANJE V TURIZMU 

Včeraj je bil v arboretumu v Volčjem Potoku - centru za bio
tehnologijo - novinarska konferenca, na kateri sta državni 

sekretor za turizem Peter Vesenjak in direktor Centra za pro
mocijo turizma Franci Križan predstavila akcijo tržnega ko
municiranja in odnosov z javnostmi na področju turizma. Ob 
tej priložnosti so oblikovali poseben klub tist ih, ki bodo v akci
ji aktivno sodelovali, in vseh, ki bodo o njej poročali. 

SREČANJE PTUJČANOV VSEH GENERACIJ 
Ljubljani živi ena najmočnejših skupin Ptujčanov, ki če 

stopi skupaj, lahko postone najmočnejša stranka na S lo
venskem in lahko zagospodari na političnem, gospodarskem, 
kulturnem ter drugih področjih, so prepričani v odboru, ki 
pripravlja srečanje Ptujčanov vseh generacij. T o bo v petek, 
24 . maja, ob 1 8. uri v atriju Smelta. Na srečanje vabijo vse, 
ki jih je morda osebno vabilo obšlo. 

soboto ob 10. uri bo v domu krajanov Skorba 2 3 . letna 
<upščina terapevtske skupnosti zdravljenih alkoholikov 

Ptu|. Na njej bodo pregledali dosedanje delo, podelili priz
nanja za večletno abstinenco, v strokovnem delu pa bodo 
udeleženci prisluhnil i prispevku višje medicinske sestre Milene 
Drakšič o alkoholizmu v d^jž' '" ' . 

PROGE MED MUPIMI 
ladi Zeleni Ptuja pripravljajo v sodelovanju z zdravim 
mesto Ptuj okroglo mizo z naslovom Mladi in droga, ki 

Do potekala 2 4 . maja v okviru prireditve Veter v laseh - s 
športom proti drogi. V Ptuju jo bo organiziralo Društvo za te
lesno vzgojo Partizan skupaj s Športno unijo Slovenije ter ne
katerimi ptujskimi podjetji in institucijami. Pogovor za okroglo 
mizo bo vodil dr. Rajko Brglez, s strokovnimi prispevki pa 
bosta sodelovala mag. Bojan Sinko iz ptujskega dispanzerja 
za mentalno zdravje in Aleksander Solovjev iz Centra za soci
alno delo v Ptuju. 

NOVE MOŽNOSTI ZA TAM 
onec prejšnjega tedna je Tomova uprava obiskala poslov-
•e partnerje v Iranu. Obisk je bil namenjen zagotovitvi 

trga za novo ustanovljena podjetja in vzpostavitvi nepos
rednih prodajnih poti, ki zagotavljajo sklepanje poslov brez 
posrednikov in provizij. Z dvema iranskima podjetjema so 
med obiskom že podpisali pismo o nameri za dobavo ses
tavnih delov za avtobuse in tovornjake v vrednosti pet mil i jo
nov dolarjev. Pogovarjali pa so se tudi o prenosu Tamove 
tehnologije. Iranski trg je z šestdesetimi mili joni prebivalcev in 
s popolnoma zastarelim voznim parkom izredno pomemben 
ZQ prodajo Tamovih izdelkov. Po zagotovilih Tamove uprave 

i bodo za sklenjene posle Iranci že kmalu odprli akreditiv. 

TO SOBOTO NA PTUJSKI TEIEVIZIJI 

Na sporedu je glasbena oddaja Parada humorja '96 z glas
benimi gosti in humoristi. 

P r i p r a v i l a : M G 

MARIBOR / KREDITI EKOLOSKO-RAZVOJNEGA SKLADA 

Petnajstega maja je stekel vseslovenski projekt Ekološkega raz
vojnega sklada republike Slovenije za kreditiranje zamenjave 
ogrevalnih sistemov. Krediti so namenjeni prehodu z ogrevanja 
na trda goriva ali mazut na ekološko sprejemljive ogrevalne sis
teme, kot so daljinsko ogrevanje, zemeljski plin, utekočinjen 
naftni plin, lahko kurilno olje, toplotne črpalke ali solarni sis
temi. Na mariborskem območju so krediti namenjeni za 
območje občin maribor, Rače - Fram, Starše, Duplek, Ptuj, Pes
nica in Ruše. 

Za nosilca razdeljevanja kredi
tov je bila z razpisom izbrana 
Nova KBM, dodeljevale pa jih 
bodo še nekatere druge banke v 
Sloveniji. Na voljo je 450 milijo
nov tolarjev, kandidati pa se lah
ko prijavijo na razpis do 30. sep
tembra. Kredite lahko prejmejo 
pravne osebe in občani do 80 
odstotkov predračunske 
vrednosti invsticije oziroma 
občani največ milijon 100 tisoč 
tolarjev in pravne osebe največ 
55 milijonov. Odobrene kredite 
bodo nakazali neposredno izva
jalcu celotnih del, in sicer 60 

odstotkov ob sklenitvi kreditne 
pogodbe in 40 odstotkov ob 
predložitvi dokazila, da je ogre
valni sistem izdelan in prevzet. 
Krediti se bodo obračunavali v 
tolarski protivrednmsoti 
nemške marke z obrestno mero 
Mednarodne banke za razvoj, 
povečane za dve odstotni točki. 
Za prvo polletje letošnjega leta je 
ta obrestna mera 5,82 odstotka, 
usklajevala pa se bo dvakrat let
no. Občani bodo morali kredit 
odplačati v šestih, pravne osebe 
pa v desetih letih. 

J B 

P T U J / VOLITVE V MESTNIH IN PRIMESTNIH ČETRTIH 

21. maja je bil, kot zahteva rokovnik za izvedbo volilnih opravil 
za volitve članov svetov mestnih in primestnih četrti v mestni 
občini Ptuj, ki bodo 16. junija in ki ga je pripravila volilna ko
misija mestne občine s predsednikom Andrejem Šomnom, 
zadnji rok za vložitev kandidatur občinski volilni komisiji, ne 
glede na način kandidiranja (zbori volilcev, politične stranke, 
volilci). Ker zborov volilcev ni bilo, so kandidate za člane svetov 
mestnih in primestnih četrti določale politične stranke in volil
ci s podpisi. 

Od 21. do 27. maja bo tekel 
postopek preizkusa zakonitosti 
kandidatur, ki zajema tudi izda
jo odločbe o potrditvi oziroma 
zavrnitvi kandidatur, 30. maja 
pa bodo sezname potrjenih kan
didatur ter list kandidatov javno 
objavili. 

V mestni občini Ptuj bodo vo
litve potekale v petih mestnih 
(Center, Jezero, Panorama, 
Ljudski vrt in Breg) in štirih 
primestnih četrtih (Markovci, 
Grajena, Rogoznica in Hajdina). 
Sveti bodo imeli od sedem do 

enajst članov, izvoljeni pa bodo 
direktno, ne po listah, je povedal 
predsednik sveta mestne občien 
Ptuj Milan Čuček. Izvoljeni 
bodo tisti, ki bodo prejeli na
jvečje število glasov. Kot smo iz
vedeli, za člane svetov mestnih 
in primestnih četrti kandidirajo 
ljudje, ki jim v okolju najbolj 
zaupajo oziroma od njih 
pričakujejo, da bodo največ na
redili za razvoj območja in 
reševanje konkretnih proble
mov. 

M G 

O ^ ^ I SE ... 
... \yXm^tjupo 19. uri ne smejo 
hnteti kosilnice. Zato nekateri že 
razmišljajo, da bi začeli kositi s 
.>t' bolj rohnečimi motorji in z 
izpumo pokvarjenimi avtomobi-
fi. Ali pa bodo kosili ročno in auf-
biksali. Vse to je namreč dovolje
no. 
... D A je potrebno radovednost 
občanov potešiti z novico, da no
beden od ptujskih 1.150 trsov, 
čeprav so mnoge posadili svetni
ki, še ne rodi. 
... D A smo zagnali vik in krik, ko 
so zaradi podvoza padli kostan
ji Prej pa smo vikali in krikali, 
ker se gradnja ni in ni začela. 
... D A nas je poglavar Cerkve 
obiskal šele po 1.250 letih 
krščanstva. Sedaj ne vemo, ali 
nam je šlo doslej tako dobro, da 

<•">• ka nv^o potrebovali, ali pa 
$ma biM brezupen primer in nam 
gre i^te sedaj na bolje. 
... DA Lenarčanom očitno nekdo 
nagaja. Kako bi drugače razla
gah hrano v enem lokalov, zara
di katere je imelo nekaj ljudi 
hude krče. Toda s hrano sredi 
Slovenskih goric že ne more biti 
nič narobe, vse je zaradi podti
kanj, zlobe in nevoščljivosti. Po
dtikanje so menda tudi črnja 
gradnje, ki nikogar v Lenartu ne 
motijo, čeprav so povrh vsega v 
krajinsko zaščitenem območju. 

VIDI SE ... 
... D A seje številnim prošnjam ob 
obisku svetega očeta pri nas 
pridružila še tale ptujska. Izvedeli smo 
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PAPEŽ JANEZ PAVEL I I . V SLOVENIJI 

IW|e son6tt cffievf s pcq9ežein 
V petek popoldne je prispel na dolgo pričakovani in skrbno pripravljen tridnevni obisk 264. poglavar katoliške Cerkve, papež Janez Pavel ||.̂  
in tako ie Slovenija doživela prvi obisk papeža v svoji zgodovini. 
S v e t e g a o č e t a s o o b p r i h o d u n a b r n i š k o l e t a l i š č e 
p r i č a k a l i najv iš j i državn i i n c e r k v e n i p r e d s t a v n i k i s 
p r e d s e d n i k o m države M i l a n o m K u č a n o m i n m e t r o p o l i -
t o m dr . A l o j z i j e m Š u š t a r j e m n a č e l u ; n j e g o v o b i s k j e b i l 
n a m r e č d r ž a v n e i n p a s t o r a l n e n a r a v e . 

Natanko ob 16.40 je na leta
lišču, na katerem so ob tej 
priložnosti odpovedali vse 
polete, pristalo letalo itali
janske letalske družbe Alita-
lia, s katerim je s številnim 
spremstvom, najožjimi sode
lavci in novinarji pripotoval 
v Slovenijo poglavar kato
liške cerkve in vatikanski su
veren. Ob izstopu iz letala 
mu je pihalni orkester poli
cijske godbe zaigral venček 
narodnih, močan veter pa je 
prinašal odmev zvonjenje 
zvonov, ki so zapeli po vseh 
slovenskih cerkvah. Papež je 
tudi na brniškem letališču ta
koj po prihodu poljubil slo
vensko prst; v lončeni posodi 
sta mu jo iz geološkega sre
dišča države ponudila osnov
nošolca iz Cerkelj. 

Po igranju obeh himen in 
pregledu častne straže slo
venske vojske sta si papež in 
predsednik Milan Kučan iz
menjala besede dobrodošlice, 
Janez Pavel I I . pa se je 
pozdravil z visokimi državni
mi in verskimi predstavniki. 
Predsednik Milan Kučan je v 
nagovoru poudaril, da v Slo
veniji s pričakovanji, razu
mevanjem in odobravanjem 
spremljamo papeževo vztra
jno prizadevanje, da bi 
človeštvo, zlasti pa najodgo
vornejše politike pridobili za 
"najbolj resnično resnico 
časa, ki ga živimo. Človeštvo 
na prelomu tisočletja nima 
druge izbire, kot da si uredi 
svet v miru in medsebojnem 
spoštovanju, brez nasilja in 
vojne, svet, ki bo spoštoval 
vsakršno drugačnost, kultur
no, politično, duhovno in 
etnično. Če bi vsi, še posebno 
državniki, resno premislili 
Vaša vztrajna priporočanja, 
bi bil svet, v katerega smo na-
rojeni, ljudem gotovo bolj 
prijazen, kot je v resnici." 
Nato je predsednik poudaril 
pomen papeževe zamisli o ci
vilizaciji ljubezni, o kateri je 
papež izjemno prepričljivo 
spregovoril na lanskem zase
danju OZN, opozoril, da se 
moramo upreti ubijanju, zlo
rabam, lakoti in surovosti, 
nasilju, izkoriščanju, ki so še 
vedno sestavina življenja v 
številnih državah, tudi v Ev
ropi, in se zavzel za varnost, 
družbeno pravičnost in 
spoštovanje dostojanstva člo
veka. Milan Kučan je posebej 
opzoril na papeževo vlogo v 
vojni v B I H in na Hrvaškem, 
na njegovo dosledno ločevan
je med napadalci in žrtvami, 

na njegovo jasno besedo, s 
katero je zahteval konec spre
nevedanja in odločna dejanja 
mednarodne skupnosti. Ko 
je govoril o sprejetju 
krščanstva pred 1250 leti, o 
Br iž inskih spomenikih in ve
l i k i , morda odločilni zaslugi 
krščanske Cerkve in njenih 
odličnikov pri ohranjanju 
slovenskega naroda, je dejal, 
da smo se kot narod kljub na
silnemu potujčevanju ohra
ni l i tudi zaradi ljudi, kakršni 
so bili Primož Trubar in dru
gi krščansko-protestantski 
pisci, ki so postavili temelje 
slovenskemu jeziku, slovstvu 
in narodni samozavesti. Kot 
branilca slovenskega jezika 
in kulture pred nasilno ger-
manizacijo je omenil tudi 
Antona Martina Slomška. 
Milan Kučan je znova 

spomnil na vatikansko 
zgodnje priznaje samostojne 
Slovenije, s katerim je dal 
Sveti sedež zgled in pogum 
drugim državam in morda 
pripomogel k temu , da smo 
se zadnji hip ognili trpljenju, 
ki bi ga prinesla vojna vihra 
na naših tleh, ter opozoril, da 
si tudi naša država prizadeva, 
da prenovi družbo v skladu z 
vrednotami evropske civili
zacije. 

J a n e z Pave l II. je dejal, da 
je vesel, da je prišel v deželo, 
posejanimi z zvoniki, cerkva
mi in kapelicami, ki pričajo o 
globokih krščanskih koreni
nah, potem se je še enkrat 
zahvalil gostitelju Milanu 
Kučano za povabilo. Povedal 
je, kako upa, da bo Slovenija 
ostala zvesta svoji poklica
nosti, biti križišče ljudstev in 
most med slovanskimi, ger
manskim, latinskim in 
madžarskirn svetom. Ko je 
govoril o slovenski osamos
vojitvi, je dejal, da je še zlasti 
vesel, ker smo jo dosegli na 
miroljuben in demokratičen 

način. Praznovanje 1250. ob
letnice vključitve v 
krščanstvo je po njegovih 
besedah priložnost, da Slo
venci ovrednotijo in začutijo, 
kako je srečanje narodov z Je
zusom Kristusom prineslo 
svetu več človeškosti. Cer
kev, okrepljena v preiz
kušnjah iz nedavne pretek
losti in zvesta svojemu pos
lanstvu, v slovenski deželi 
noče tudi danes nič drugega 

kot služiti in se razdajati v 
blagor vseh, da oznanja Je
zusa Kristusa, ponuja vsem, 
zlasti mladim, smisel življen
ja in razloge za upanje. Ob 
koncu svojega pozdravnega 

govora je še dejal, da upa, da 
bo njegov obisk pripomogel 
k moralni in krščanski pre
novi naroda. 

Za nekaj časa se je Janez Pa
vel I I . pomudil med verniki, 

ki so mu zapeli nekaj pesmi, 
posvečenih Mariji, mahali z 
ruticami ter mu izrekali 
dobrodošlico. Nato se je z 
najožjim spremstvom odpra
vil na zasebni obisk v bazili
ko in največje slovensko ro
marsko središče na Brezje, 
kjer je dalj časa molil in se 
srečal s tamkajšnjimi 
frančiškani, nato pa se odpel
jal na pogovor z Milanom 
Kučanom in slovesni spre
jem, k i mu ga je pripravil 
gostitelj na Brdu. 

Svoj prvi dan obiska je 
končal z večernicami v ljubl
janski stolnici, kjer se je z 
njim srečalo 1200 slovenskili 
duhovnikov, redovnic in re 
dovnikov ter predstavnikov 
duhovnih gibanj. 

Nadaljevanje na 6. strani 

S t o ž i c e v s o b o t o , 18 . maja 

B r n i k , petek, 17 . maja, ob 1 6 . 4 0 

P o s t o j n a : mladi s o pripravi l i p rogram za papežev 
7 6 . r o j s t n i dan 

Papeževo sporoč i lo 
S l o v e n c e m 

P r o t i m a r i b o r s k e m u le ta l išču s o s e v nedeljo vali le nepregledne množ ice 



SVETI OC£ V SLOVENUl 

"Tudi v Sloveniji je čutiti splošno stanje, v katerem se nahaja evropska celina, kjer se po eni strani razodeva praznina, ki so jo pustile za seboj ideologije, po drugi pa se vse bolj prebuja spomin na lastne korenine in na 
nekdanje bogastvo. Ta ura je torej ura resnice za Evropo. Zidovi so se zrušili, padle so železne zavese, v človekovi zavesti pa vstaja, močneje kot kdajkoli, vprašanje o smislu življenja in o vrednosti svobode. Kako ne videti, 
daje v jedru tega problema vprašanje o Bogu? Ali se človek pojmuje kot od Boga ustvarjeno bitje, s podarjeno svobodo, ki mu odpira neskončne možnosti in mu hkrati nalaga točno opredeljene dolžnosti, ali pa sam sebe 
povzdiguje na absolutno raven, s svobodo brez postave, ki ga izpostavlja vsem mogočim impulzom in ga zapira v uživaštvo in zagledanost vase. Sedanje ozračje tesnobe in nezaupanja v smisel življenja ter očitna zbeganost 
evropske kulture nam narekuje, da si ustvarimo nov pogled na razmerje med krščanstvom in kulturo, med vero in razumom. Obnovljeni dialog med kulturo in krščanstvom bo koristil obema, predvsem pa človeku, željnemu 
bolj pristnega in bolj polnega življenja." (iz papeževega govora v mariborski stolnici) 

"Bivanje med vami meje v teh kratkih dneh napolnjevalo z obilnim notranjim veseljem. Hvala za vaše gostoljubje in za vašo pozorno skrb. Imel sem priliko občudovati, kako je Slovenija domovina izrednih ljudi, ki s 
svojo vero in poštenim življenjem, z velikodušnostjo oblikujejo duhovno in kulturno dediščino celotne narodne skupnosti. 

Bratje in sestre v Sloveniji, bodite vselej enotno in složno ljudstvo, družina, sestavljena iz mnogih družin, med katerimi vladata ljubezen in medsebojna pomoč." (papež ob s lovesu na mariborskem letališču) 

IVied p e t s t o duhovnik i s o biii na m a r i b o r s k e m s lav ju 
tudi š tev i ln i z našega območja ... 

Papež med mlad imi v P o s t o j n i Mar ibor - P a p e ž u s o pomagali s o m a š e v a t i š t i r j e kardinal i in s e d e m n a d š k o f o v 

Brnik - P a p e ž a Janeza Pav la I I . je pričakal p redsedn ik S loven i je Mi lan Kučan 

"^ariez Pavel I I . in m a r i b o r s k i š k o f dr . K r a m b e r g e r na poti v s t o l n i c o 

Mar ibor pozdravl ja svetega očeta 

K u l t u r n i p rogram s e je pričel že ob pol š e s t i h z jut ra j 
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Nadaljevanje s 4. strani 
S T O Ž I C E # 1250 let 

krščans tva na S l o v e n s k e m Drugi dan papeževega obiska se je pričel z voščilom za njegov 76. rojstni dan. Pred škofijskim dvorcem, kjer je prenočeval, mu je skupina otrok pripravila po-doknico. Zatem so svetega očeta odpeljali v Stožice, kjer ga je ob 8.40 ob bučnem pritrkavanju številnih zvonov z navdušenjem pričakala več kot stotisočglava množica, ki je pričela prihajati na prizorišče že sredi noči s petka na soboto. Nekateri so priromali tudi po nekaj deset kilometrov. Med njimi je bilo tudi okoli 6000 romarjev s Hrvaške, več kot 1000 zamejskih Slovencev iz Avstralije in Argentine, s 30 avtobusi so se pripeljali romarji iz sosednje Avstrije, prišli pa so tudi Madžari, Italijani in seveda številni verniki iz Slovenije - od Mure do Pirana. Po obhodu s papamobilom je papež pozdravil ljubljanskega župana dr. Dimitrija Ruplja in delegacijo mesta Ljubljane. Izročili so mu darilo, Janez Pavel II. pa se je vpisal v knjigo častnih gostov bele Ljubljane. Potem ko se je srečal s predstavniki beguncev - tudi ti so mu izročili prisrčno darilo, delo begunskih otrok -, so pripravili veliko evharistično slavje pod naslovom Slovenci roma
mo skozi stoletja. Številni glasbeni in drugi umetniki so spomnili na razHčne pomembne dogodke, ki so tako ali drugače povezani z zgodovino krščanstva na Slovenskem. Zazvenela je pesem iz več kot tisoč grl. Slovesno mašo pa je papež pričel tako, da je pokleknil in pomolil ob veliki podobi svete Marije Pomagaj, ki so jo samo za to priložnost pripeljali iz romarskih Brezij. Iskreno častno dobrodošlico je svetemu očetu izrazil nadškof Alojzij Šuštar ter mu čestital ob 76. rojstnem dnevu. Papež Janez Pavel II. pa je v govoru, ki ga je prebral v skoraj brezhibni slovenščini, spomnil na to, da so pred dobrimi 1.250 leti misionarji iz Salzburga in Ogleja prinesli krščanstvo na slovensko ozemlje. Poudaril je pomen Brižinskih spomenikov in znanih slovenskih misionarjev. Povedal je tudi, da je prišel zato, da bi vernike potrdil v veri in jih opogumil, da se na poti v tretje tisočletje oklenejo evangelija, "kajti naše stoletje je močno okusilo, kaj pomeni graditi na pesku ideologij, ki prezirajo Boga". Zbrane je nagovoril tudi v itaUjanskem, hrvaškem, nemškem in srbskem jeziku. 

P O S T O J N A • prazno
vanje rojs tnega d n e Presenečni smo bili, ko smo gledali verigo mladih, ki se je že od zgodnjih sobotnih jutranjih ur vila na športno letališče v Rakitnik pri Postojni, da bi skupaj s papežem proslavljali njegov 76. rojstni dan. Program je potekal že od enajste ure. V združenem pevskem zboru je sodelovalo 2000 pevcev, v mladinskih in otroškem zboru 1500 pevcev, pesmi s posebej za to priložnost izdane kasete Petrova barka pa so prepevali Čuki, Faraoni, Aleksander Mežek, Marta Zore, Alenka 

Godec, Ivan Hudnik, New Svving Quartet ter vokalni skupini Pinnochio in Gloria. Več kot 50 tisoč ljudi, med njimi 30 tisoč mladih iz vseh treh slovenskih škofij, ter okrog sedem tisoč mladih iz Italije, Hrvaške, Madžarske in Avstrije je s ploskanjem, petjem, glasnim vzklikanjem in mahanjem z zastavicami pozdravilo papežev prihod. Se posebej bučni in navdušeni so bili, ko jim je povedal, da je srečen, da z njimi praznuje svoj rojstni dan. V nagovoru jim je dejal, da se zaveda, v kakšnem položaju je današnja mladina, saj jih težijo različne življenjske preizkušnje: brezciljnost, nevera, različne zasvojenosti, brezposelnost, nasilje, krivice ... Mlade je spodbujal, naj spoznavajo sami sebe, kajti največji osvoboditelj je resnica. V prihodnost morajo gledati z odgovornostjo in v zavesti, da prihodnost Cerkve in naroda pripadata njim. Mladi so svoje razigrano, sproščeno, igrivo srečanje sklenili s posebnim programom za papežev 76. rojstni dan. Obdarili so ga s soljo iz Sečovelj, olivnim oljem iz Krkavč, pršutom in teranom s Krasa, jabolki iz Brkinov, češnjami iz Brd, mlado pšenico iz Vipavske doline. 

sirom s Tolminskega in z idrijskimi čipkami ozaljšanim prtom za oltarno mizo v papeževi kapeli. Otroci iz Postojne pa so ga ovenčali z dolgo kito, spleteno iz šmar-nic, med zvonjenjem zvonov krakovske stolnice (tam je bil papež nekoč škof in kardinal) pa so mu pevci s poljsko in s slovensko pesmijo Kolkor kapljic ... zaželeli še vrsto let. 
M A R I B O R # N e p o z a b n a 

sve ta m a š a Tudi na mariborskem letališču je papeža pričakala množica. Ob prihodu sta ga pozdravila mariborski škof dr. Franc Kramberger in župan dr. Alojz Križman. Nato se je sveti oče s papamobilom peljal med ljudmi (ocenjujejo, da na bi jih bilo med 80 in sto tisoč). Nekaj pred deveto se je vpisal v mariborsko mestno knjigo in sprejel darila. Na začetku evharističnega slavja je 1300 pevcev zapelo Jubilate Deo, papeža in vse zbrane pa je pozdravil dr, France Kramberger. Tako kot prešnje dneve je tudi tokrat papež večkrat v slovenščini povedal, da se med Slovenci lepo počuti; z njim je somaševalo 450 duhovnikov, trije kardinali, šest nadškofov in petnajst škofov. Ob koncu evharis

tičnega slavja je papež, kot ponavadi to stori v Rimu, nagovoril vernike s posebno poslanico v hrvaščini, madžarščini in nemščini. Po končani maši je sprejel tudi tričlansko delegacijo evangeličanske cerkve. 
M A R I B O R S K A S T O L 

N I C A # S r e č a n j e s 
preds tavnik i z n a n o s t i in 
kulture Po obedu v prostorih mariborske škofije so natanko ob 

16.39 zadoneli zvonovi mariborske stolnice in papež Janez Pavel II. se je s spremstvom peš podal proti cerkvi. Pred stolnico se je za kratek čas ustavil in poklonil pred spomenikom škofu Antonu Martinu Slomšku, pri vhodu pa so ga pozdravili člani stolnega kapitlja na čelu z župnikom dr. Stankom Lipovškom. Potem ko je papež stolnico blagoslovil, se je oglasila orgelska glasba 

v izvedbi prof Toneta Potočnika. Med pomikanjem proti glavnemu oltarju se je pozdravljal z najvišjimi predstavniki slovenskih kulturnih, umetnostnih in znanstvenih ustanov. Stopil je tudi v stransko kapelo ter pokleknil in pomolil pred Slomškovim grobom. Zbrane je nagovoril mariborski škof dr. F r a n c K r a m 
berger in med drugim dejal: "Slovenski narod je majhen. 

samo dva milijona nas je, a po kulturi smo veliki, odrasli, četudi imamo samo par let lastno državo, in po ustvarjalnosti duha smo močni, enakovredni vsem drugim velikim narodom Evrope. To srečanje zastopnikov ali predstavnikov slovenske kulture, umetnosti in znanosti z Vami, sv. oče, je na grobu škofa Slomška, ki je veliko svojih moči in sposobnosti posvetil rasti naše kulture. Svojega pastoralnega poslanstva ni vezal na nobeno ideologijo ali politiko ali družbeno ureditev vse to se 

pogosto menja , ampak je svoje delo tesno vezal s kulturo, ki je v slovenskem narodu tista stalnica, v 1250-letni zgodovini tako prežeta s Kristusovim evangelijem, da lahko rečemo: vera v evangeljsko sporočilo je duša slovenske kulture in umetnosti." O slovenski kulturi in znanosti skozi zgodovino je govoril predsednik Slovenske akademije in znanos

ti (SAZU) dr. F r a n c e Ber-nik. Potem ko je opozoril na velik pomen poznavanja narodove preteklosti, ko je spomnil na začetke slovenstva, na Brižinske spomenike, Katekizem in Abeceda-rij Primoža Trubarja ter na Dalmatinovo Biblijo, je dejal: "Nedvomno se je slovenski narod ohranil skozi stoletja do danes predvsem, če ne izključno zaradi neomajne zvestobe lastnemu je

ziku. Prek reformacije, baroka in razsvetljenstva, od po-zitivističnega 19. stoletja do našega stoletja, ki ga v Evropi označujeta dve svetovni vojni in trije totalitarni poH-tični sistemi, so Slovenci obranih svoj obstoj in svojega duha. Na križišču treh kultur - slovanske, germanske in romanske - so si izoblikovali, čeprav obdani od močnejših sosedov, lastno kulturo, se izrazili v razHčnih umetnostih in začeli razvijati humanistične, pa tudi druge vede." Dr. Bernik je govoril tudi o 

današnji podobi kulture in znanosti ter poudaril, da književnost ostaja kot najbolj narodnoobrambna od vseh umetnosti. Zbrane je papež J a n e z Pave l II. tudi tokrat nagovoril v slovenskem jeziku. Izrazil je veliko veselje, da se je lahko srečal z uglednimi predstavniki znanosti in umetnosti Slovenije, in opozoril na kulturo, po kateri smo Slovenci skozi zgodovi

no ohranili svojo samobĵ  nost. Omenil je, da se tiKij znanost in vera ne moretg več ignorirati, vse prisoiû  nosilce velikih odgovornosti pa je pozval, naj ne ugašajo vere v mladih rodovih in n̂: jih vzgajajo k zavezanosti tî , tim vrednotam, ki jih bodo mogle obvarovati pred skep, ticizmom, sebičnostjo in na. siljem. Papež je blagoslovil plošči, od katerih bodo eno vzidali na rektorat teološke fakultete v Mariboru, drugo pa v dom Karitas v Slovens, kih Konjicah. Visokemu gostu so izročili še sliko slo-venjegraškega umetnika Tis. nikarja, zatem pa se je pošlo, vil in se skozi mesto odpeljaj proti mariborskemu leta! lišču. 
S L O V O • »Naj B o g bla. 

gos lov i S loven i jo« 

Tudi zadnjo papeževo vožnjo po slovenski zemlji od Maribora proti letališču je ob cestah spremljalo prece ljudi. Pred letališko zgradbo, kamor je prispel okoli devetnajstih, ga je pričah predsednik Milan Kučan Godba slovenske policije jc zaigrala obe himni, papež je za slovo pregledal častno četo slovenske vojske, in ker je v treh dneh bivanja v Sloveniji večkrat dokazal, da mu je slovenska beseda pri srcu, se je z njo tudi polsovil. 
Od velikega in uglednega gosta se je poslovii predsednik Milan Kučan in ob tem poudaril: "Skrbne smo poslušali besede, ki ste jih izrekli ob prihodu in na vseh Vaših srečanjih - v Ljubljani, Postojni in v Mariboru. Potrdili ste nas v prepričanju, da je prava pot tista, ki poudarja skrb za prihodnost, ki v skupnem delu, v katerem ne pozablja na blaginjo in duhovno svobodo sedanjih ljudi, združuje zanjo svoje sile, tako da v medsebojnem razumevanju in spoštovanju umirja spomin na neprijazno in za nekatere nepravično preteklost. Na' znova izrazim svojo trdne prepričanje, da je tako želena slovenska narodna sprava mogoča le ob spoštovanji: pravice do različnega razumevanja resnice o tej preteklosti. Verjamem, o tem ste se lahko prepričali, da ne želimo, da bi nas obremenjevanje s preteklostjo zadrževali na poti v prihodnost. Spo minjali se je bomo in moramo se je spominhjati. A oh-ranjevah bomo le tisto, kar j« bilo in kar je človeka in naroda vrednega." 
Preden je papež stopil letalo slovenskega prevoznika Adrie Airwaysa, se ĵ  poslovil z besedami: "N̂' 

b o g b l a g o s l o v i Slovenijo 
n j e n e preb iva lce in njihô  
trud za prav ičnos t , solidaf 
n o s t in mir!" Natanko ob 19.43 je letalo-papežem in njegoviîl spremstvom vzletelo pr̂J' Rimu, s čimer se je lU'̂  uradno končal tridnevn-državniški in pastoraln obisk Janeza Pavla II v Sl̂J veniji. To je bil njegov že i\' obisk v tujini, Slovenija 1 bila že 125. težela, ki jo ' obiskal, in šele tretja deŽe'*: v kateri je praznoval sv<" rojstni dan. 

Papežev obisk v Sloveniji 
spremljala Marija Slodnjak 
Martin Ozmec 

V P o s t o j n i s m o sreča l i tudi s k u p i n o mlad ih Dornavčanov 

P r o g r a m na m a r i b o r s k e m l e t a l i š č u s o pr iprav i l i 
sodelavc i radia O g n j i š č e 

V P o s t o j n i je z a mlade , ki s o p r i š l i na s r e č a n j e s papežem, zapel tud i Oto 
P e s t n e r z n a j m l a j š i m i pevci 
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Tudi obisk palače cesarjev je 
l,il celodnevni izlet. V časteh so 
jo imeli predvsem Qingi , ki so 
j(unminško jezero v 18. stoletju 
celo poglobili in razširili. Ce
sarski vdovi Cixi, ki se je v 
prejšnjem stoletju povzpela od 
l(onkubine do vladarice "za za
veso", je prav posebno prirasda 
I srcu in jo je obnovila z denar
jem, ki je bil s precejšnjo težavo 
leta 1888 zbran za vojno morna
rico. Kitajska je bila namreč v 
vojni z Japonsko in je nujno 

potrebovala bojne ladje. Names
to njih si je oblastiželjna in 
spletkarska Cixi omislila svojo 
ladjo, ki negibna stoji v jezeru 
m je - iz marmorja, ne glede na 
to, da so Kitajci kasneje vojno 
izgubili. 

Okoli jezera se lahko podaste 
po številnih arkadnih mostovih 
in počakate na manjšo ladjo, ki 
\'am za majhen denar pr ihrani 

naporno uporabo nog, da bi 
prišli na drugi breg. Z vrha hri
ba vas vabi budistični tempelj 
Morja modrosti , da si razširite 
obzorje in vam obeta nepozaben 
razgled. 

Greh bi bil tudi zamuditi og
led dvorane dobrote in dolgega 
življenja, ki se ponaša s tronom 
iz trdega lesa in je najpomem
bnejša zgradba celotnega komp
leksa. Vzdolž severne obale jeze
ra se lahko nazaj do izhoda spre
hodite po 700 metrov dolgem le

senem hodniku, iz katerega se 
vam odpira čudovit pogled na 
lesketajoče se jezero. Sonce vam 
tukaj ne pride do živega. Hodni 
ku je zagotovljena senca z leseno 
streho, ki so jo skupaj s stebri 
mojstri izrabili za dekoracijo z 
mit ičnimi prizori. V center Pe
kinga se tako vrnete prijetno 
utrujeni in s polnimi pljuči 
svežega zraka, ki pa se morajo 

žal spet hitro navaditi na vsa
kodnevni prah. 

Posebno spomladi je zrak v 
mestu bolj suh in "obogaten" s 
prahom. Od aprila do maja pa so 
prebivalci navajeni tudi na t.i. 
rumeni veter - pesek iz puščave 
Gobi. 

Poletja so vroča, predvsem ju
lija lahko močno dežuje, za do
datek pa vam lahko pokvarijo 
razpoloženje tudi komarji. 

Najboljši čas za vse, ki se izo

gibamo dežju, je september in še 
oktober. Za tiste, ki prenesejo 
temperature do -20 C, je primer
na tudi zima, ki menda daje 
mestu svojstven čar. 

Da smo v Pekingu ostali na
tanko en teden, je bila predvsem 
zasluga nadut ih uradnic na 
glavni železniški postaji, kjer 
smo želeli kupiti karto za vlak 
do Xi6ana.Najprej je potrebno 

kakšnih pet dni pred namerava
nim odhodom izpolniti formu-
lar, ki se mu reče rezervacija, in 
ga seveda plačati. Za začetek so 
nas dvakrat nagnali, češ da nis
mo prišli dovolj zgodaj. Najbol
je je, da se v takšnem primeru 
ne razburjate in sekirate, da ne 
dobite morda čira na želodcu 
(bolj za šalo kot zares). Že iz na
jboljšega vodnika, imenovanega 
tudi popotniška biblija, Lonely 

Planeta (Chma, 1994) in iz po
govora z gospo Natalijo nam je 
bilo )asno, da si kakšnih res
nejših zdravstvenih težav ne 
smemo privoščiti. 

Ko smo bili nekoč uradnicam 
le dovol) simpatični, nam je us
pelo dobiti štiri dragocene karte 
za t. 1. trdi spalnik (hard slee-
per), ki je bil zlata sredina med 
bol) luksuznim, klimatiziranim 
mehkim spalnikom (soft slee-
per) in dvema vrstama sedežev, 
mehkimi in trdimi. Med njima 
pa ne poznamo druge razlike 
kot v ceni, saj se ju nismo nikoli 
poslužili. Po pripovedovanjih 
gre pri obeh za bitko na življen
je in smrt z maso Kitajcev za 
prosti sedež in kaj lahko se zgo
di, da se ne morete premaknit i 
celih 17 ur, kolikor traja vožnja 
do Xi6ana. Srečni pa ste lahko, 
če ste našli kakšen kotiček za 
okorno prtljago. 

Glavna železniška postaja je 

bila v vrsti šokov, ki nam jih je 
radodarno ponudila prestolnica, 
eden največjih. Večjo gnečo in 
umazanijo bi težko našli kje 
drugje. Preplavili so jo preprosti 
ljudje iz vseh koncev države in 
si jo izbrali za nadomestni dom, 
medtem ko so čakali na vlak ali 
pa drugam preprosto niso mogli 
iti. Tako nas je ob vstopu 
pozdravil neznosen vonj po 
človeških izločkih, ki je prihajal 

iz temnega, z nizko kovinsko 
ograjo ločenega dela, kjer se je 
gnetlo na desetine teles. Kako 
šele mora biti drugje, če so že 
razmere v prestolnici obupne?! 

Pa se je izkazalo, da na nobeni 
postaji ni bilo tako pretresljivo 
kot tukaj. 

Sam Peking razen kul turnih 
znamenitosti in hitro rastočih 
modernih poslovnih zgradb še 
ni mesto, ki bi polno zaživelo. 
Malo sem pogrešala svojstven 
utr ip, ki ga vsakemu vtisnejo 
njegovi prebivalci. Zdeli so se 
prestrašeni in pod pritiskom 
oblasti, ki jih s svojim aparatom 
močno drži na vajetih. Nataša, 
ki že dalj časa živi tukaj, se je 
pritoževala na skopim nočnim 
življenjem. Pekinška opera je 
ena izmed redkih možnosti za
bave, ki vam jih lahko nudi 
prestolnica. Razvila se je v 7. 
stoletju iz zborovskega plesa, ki 
so ga izvajali na cesarskem dvo

ru. Značilni so bogati kostumi 
in maske, narisane na obraze 
igralcev, ki so za vsako vlogo 
drugačne. Sestavljena je iz mi
mike, simboličnih plesov, dek-
lamiranja in stiliziranega petja. 
Najbolj znana tipa kitajske ope
ra sta pekinški in novejši kan-
tonski. 

Bolj svoboden je bil najbrž pe
kinški pračlovek (Sinanthropus 
pekinensis), ki se je pojavil pred 

pol milijona leti v jamah južno 
od Pekinga. Najzgodnejša nasel
bina je datirana v čas okrog 
1000 pred našim štetjem, iz nje 
pa se je današnji Peking razvil v 
trgovsko mesto. Kasneje je bil 
večkrat požgan, nekajkrat v vlo
gi glavnega mesta in od leta 
1400 naprej je dokončno postal 
prestolnica z imenom, ki mu je 
ostalo do danes - Severna pres
tolnica. Zadnjih 120 let je 
preživel veliko sprememb: vko-
rakanje anglo-francoskih čet in 
zažig Letne palače leta 1860, 
skurumpiran sistem pod Cixiji-
no vlado, povzpetništvo genera
la Yuan Shikaija, okupacijo Ja
poncev leta 1937, gibanje Kuo-
mintang in leta 1949 Maovo 
razglasitev Ljudske republike 
Kitajske. 

Na K i t a j s k o je v redno iti že zarad i z i d u 

Detaj l iz templ ja 
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O f r e c l z a boiisi s v e f 
Vse knjige, ki vam jih 

predstavljam v knjigarnici, so 
âko ali drugače povezane z 

otroškim svetom. Ta ni vedno 
tak, kot bi si ga želeli. Preveč 
pogosto se dogaja, da odrasli 
l^ršimo temeljne pravice otrok. 

Morda se nekatere izmed za
pisanih pravic (pravica do 
••ojstva, imena, varstva, šolanja, 
Prostega časa, zdravstvene 
oskrbe, družine, ljubezni ...) 
^dijo same po sebi umevne, ven-
'̂ ar so tudi dandanes te pravice 
Prepogosto kršene in zlorablje

ne. V prejšnji knjigarnici smo 
predstavili knjigo o preživetju 
indijske družine, kjer so se mla
doletni otroci odraslo spopadli z 
življenjem. Današnja knjiga in 
uganka pa sta povezani s proble
mom izseljeništva oziroma iz
gubo domovine. Obe izkušnji 
sta otrokom bridki in težavni, 
vendar ob ljubezni in razume
vanju premostljivi. 

OSMA UGANKA 
D O B E R DAN, AMERIKA je 

knjiga finske pisateljice Kaije 

Pakkanen, ki je po poklicu me
dicinska sestra. Povsem se je 
posvetila pisateljevanju ter je 
doslej napisala več deset mla
dinskih knjig. Poznana je tudi 
po otroških radijskih in tele
vizijskih igrah. Leta 1977 je do
bila finsko državno nagrado za 
književnost. 

Pisateljica izredno toplo opi
suje izseljensko družino Laine, 
ki jo je želja po boljšem zas
lužku pripeljala daleč stran iz 
rodne Finske: v Ameriko. Min-
na in Mikko sta predšolska otro
ka, zelo navezana na babici in 
naravne lepote domačega kraja. 
Le stežka se poslovita in muko
ma prestaneta dolgo vožnjo z 
vlakom in ladjo. Udomačiti se 
morata v popolnoma tujem sve
tu, kjer so govorica in tudi nava
de povsem drugačne od tistih s 
Finske. Družino Laine spremlja 
pisateljica vse do odraslosti 
Minne in Mikka, ki s starševsko 
pomočjo in ljubeznijo postaneta 
uspešna priseljenca. Hkrat i os
taneta zvesta svoji nepozabljeni 
D O M O V I N I Finski. 

Podobne zgodbe so se in se 

dogajajo mnogim otrokom, ki 
morajo s starši po svetu. Mnogi 
odrastejo v srečne in zadovoljne 
ljudi;nekateri pa iščejo domovi
no vse življenje. Zato bodimo 
strpni in prizanesljivi do vseh, 
ki so tako ali drugače morali za
pustiti rodne kraje. 

Knjiga Dober dan, Amerika je 
izšla pri založbi Borec v Ljubl
jani leta 1987. Prevedla jo je Jel
ka Ovaska Novak, Matjaž 
Schmidt pa ilustriral in ima 119 
strani. 

Izpolnite knjižno okence in ga 
hitro pošljite v KNJIŽNICO 
IVANA POTRČA, Minoritski 
trg 1,2250 Ptuj , z oznako KVIZ. 
Med pravilnimi rešitvami bomo 
izžrebali zanimivo knjižno nag
rado, ki jo podarja knjižnica v 
sodelovanju z Novo Kreditno 
banko Maribor-Podružnico 
Ptuj. V Mladinskem oddelku 
Knjižnice Ivana Potrča (Mali 
grad zraven OŠ Olge Meglic) pa 
čaka Natalijo Bukvič, Lancova 
vas 90 e, 2284 Videm pri Ptuju, 
nagrada - knjiga Lorne Hill Ba
letna pepelka. 

NOVOSTI V 
MLADINSKEM 
ODDELKU 

GOVORICA T E L E S A je za
nimiv priročnik za vse, ki bi 
radi izboljšali odnose z ljudmi. 
Avtor AUan Pease ob humorn ih 
ilustracijah razlaga osnove razu
mevanja, območja in pasove 
zbliževanja, kretnje z rokami, 
kretnje rok do zapestja in celih 
rok, kretnje rok v bližini obraza, 
barikade z rokami, barikade z 
nogami, znake z očmi, spoštljivi 
poklon in družbeni položaj ter 
druge pomembne elemente ko
municiranja s telesom. Ob bran
ju te knjige se boste čudili, kaj 
lahko sogovornik razbere iz rok, 
sedenja, drže, mimike. Verjetno 
boste tudi sami popravili 
kakšno razvado in tako 
uspešneje uresničevali svoje 
želje. Knjiga je izšla pri Mla
dinski knjigi (Ljubljana, 1996), 
v zbirki Za zdravo življenje. 

OBRAČUN NA L E D E N I K U 
je knjiga z nekoliko nena
vadnim podnaslovom: Krimi-
nalka iz Kamene dobe. Pisatelj 
Erich Ballinger strokovno, zani
mivo in napeto razpreda 
zgodbo, ki razgrinja človeško 
praskupnost. Jeseni 1991 so pod 
ledenikom v Otztalskih Alpah 
na Tirolskem na višini 3200 
metrov našli nenavadnega 

mrtveca. Ledeniki pogosto čez 
mnoga leta izvržejo trupla 
pogrešanih ljudi, toda ta najde-
nec je imel pri sebi lok in 
puščice, usnjeno torbo, kamni t 
nož in bakreno sekiro. Mož s 
Hauslabjocha, imenovan tudi 
Pratirolec ali Otzi, je umrl pred 
približno 5000 leti. Kaj ga je 
prignalo na ledenik in kako je 
živel? Vse to in še marsikatero 
zanimivost iz davne zgodovine 
boste izvedeli v Obračunu pri 
ledeniku, knjigi, ki je avtorju 
leta 1993 prinesla avstrijsko 
nagrado za mladinsko književ
nost. Knjiga ima zanimiv ilust
riran dodatek o življenju, pred
metih, živalih in rastlinah, ki so 
spremljali človeka z ledenika. 
Zgodba je izšla pri Mladinski 
kjnigi v zbirki Sinji galeb, pre
vedel jo jeMarjan Krušič in ima 
151 strani. 

v Mladinskem oddelku vas 
pričakujemo z bogato izbiro 
poučnih in leposlovnih knjig za 
male in velike. Hkrat i vas vabi
mo na ogled dveh zanimivih 
razstav: Bologna po Bologni 
(knjižni katologi in zanimivosti 
z največjega sejma otroške knji
ge), OSNOVNA ŠOLA BREG 
pa se predstavlja s projektnim 
delom na temo barok ter z izdel
ki likovnega krožka. Veliko 
bralnih užitkov vajn želi 

Llllana Klemeneli 

Človek gradi hiše zato, 
ker je živ, toda knjige 
piše zato, ker ve, da 
mora umreti.^ 

(Daniel Pennac) 
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LENART / PRAZNOVANJE 800-LETNICE 

PnretBiveod 
jimija do novembra 
PRIPRAVLJALNI ODBOR IZDELAL KOLEDAR PRIREDITEV, S KATERIMI BODO 
PRI LENARTU V SLOVENSKIH GORICAH ZAZNAMOVALI VISOKI ZGODOVINSKI 
JUBILEJ 
Pod predsedstvom Edija Goloba, predsednika sveta KS Lenart, 
j e zasedal pripravljalni odbor za pripravo praznovanja 800. ob
letnice prve omembe Lenarta v pisnih zgodovinskih virih in 
skupaj s člani mestnega odbora pri krajevnem svetu Lenart 
izoblikoval program prireditev. Sprejeli so tudi koledar in ce
lostno podobo praznovanja, kot j o j e zasnoval in izdelal prizna
ni grafični oblikovalec Ivo ŠtrakI od Svete Trojice. 

Ob tej priložnosti so vnovič 
pregledali nekatere dosedanje 
sklepe, ki se nanašajo na izdela
vo grafičnih podlag za pripravo 
celostne podobe. Odločili so se 
tudi za novo mestno zastavo, ki 
bo zeleno-bela z mestnim grbom 
v sredini. Vida Savli iz mestnega 
odbora je ob tem poudarila, da 
naj se sprejeta celostna podoba 
uporablja na vseh plakatih, pri
ložnostnih pisemskih ovojnicah, 
na pisemskem papirju in namiz
nih zastavicah. Predstavila je 
tudi slogan praznovanja, ki ima 
dokaj izzivalen naslov: "Lenart -
mesto prihodnosti". 

Člani pripravljalnega odbora 
so skupaj z mestnim odborom in 
nekaterimi povabljenimi gosti 
izblikovali vsebinsko raznolik 
program praznovanja. Prireditve 
se bodo začele 17. junija (to je 
dan, ko naj bi se v pisnih virih 
Lenart prvič omenjal), ko bodo 
slovesno izobesili novo mestno 
zastavo in pripravili celovečerni 
koncert domače slovenskogo-
riške godbe na pihala in šolskih 
pevskih zborov. Spregovorili 

bodo tudi o historičnem pome
nu praznovanja in predstavili 
najstarejše začetke Lenarta. 21. 
junija bo v znani lenarški galeri
ji Krajnc otvoritev likovne 
razstave domačega slikarja in ga-
lerista ter vsetranskega kultur
nega delavca Konrada Krajnca. 
Tokrat se bo predstavil s ci
klusom "Agata". Razstavo 
pripravljata galerija Krajnc in 
lenarška Z K O . 23. junija bo v 
Lenartu državno prvenstvo v 
kolesarstvu, ki ga pripravlja ta
mkajšnji kolesarski klub. 6. in 7. 
julija bo Lenart gostil ude
ležence velikega srečanja pihal
nih orkestrov iz Nemčije, 
Avstrije in Slovenije. 25. avgus
ta bodo na hipodromu Polena 
velike kasaške dirke, med kateri
mi bo osrednja točka sporeda 
dirka najboljših slovenskih 
kasačev za veliko nagrado Le
narta. 7. septembra bo pri hla
dilnici za sadje avtomobilski reli 
invalidov Slovenije, 14. septem
bra pa velik košarkarski turnir, 
na katerem bodo sodelovali na
jboljši slovenski prvoligaši in 

domača ekipa MAS COM iz Le
narta. 21. septembra bo pred 
blagovno hišo v Lenartu kultur
ni maraton, ki ga pripravlja 
Z K O Lenart. Predstavile se 
bodo vse kulturne skupine, pa 
tudi posamezniki, ki delujejo v 
društvih sirom občine Lenart . 
Osrednja slovesnost ob 800-let-
nici Lenarta pa bo 25. oktobra v 
športni dvorani Lenart. Za kul
turni program bo poskrbel 
umetniški vodja in režiser Bojan 
Maroševič. Praznovanje bodo 
sklenili z orgelskim koncertom 
Antona Potočnika, ki bo na 
predvečer praznovanja Lenarto-
ve nedelje, to je 2. novembra. V 
farni cerkvi sv. Lenarta pričaku
jejo tudi znanega dirigenta, roja
ka Milivoja Šurbka, dirigenta 
policijske godbe Slovenije. 
Proslavljanje pa bo končano 3. 
novembra, ko bo tradicionalna 
"Lenartova nedelja" - verski in 
turistični praznik v počastitev 
farnega zavetnika sv. Lenarta. 
Na slovesnem bogoslužju bo go
voril mariborski škof in rojak iz 
Šetarove dr. Franc Kramberger. 

Poleg tega se bo pri Lenartu 
zvrstilo še veliko drugih priredi
tev, med pomembnimi dogodki 
strokovnega značaja pa bo zago
tovo predstavitev Zbornika 
občine Lenart. Ta bo 19. sep
tembra, na njej pa bodo celovito 
predstavili prvo zajetno publika
cijo, v kateri bo predstavljena 
zgodovinska in kulturna pretek
lost občine Lenart. V zborniku 
bodo predstavili tudi geografske 
značilnosti osrednjih Slovens
kih goric, krajinske posebnosti, 
rastlinstvo in živalstvo Pesniške 
doline, zgodovino šolstva, 
zdravstva, bančništva in nekate
rih drugih delovnih in 
življenjskih področij krajev na 
območju sedanje občine Lenart 
od najstarejših časov do danes. 

M a r j a n T o š 

LIBANJA / POL STOLETJA SKUPNEGA ŽIVLJENJA J 

Zlatoporoienta 1 
Olga in Janez Sagm 

Olga in Janez Sagaj sta se 
poročila 26. decembra 1945 pri 
Miklavžu, praznovanje zlate po
roke pa je zaradi zdravstvenih 
težav moralo počakati na tople 
pomladne mesece. Zakonca živi
ta v Libanji 40, kjer sta si s prid
nim delom ustvarila dom. Olga 
je gospodinjila in delala na kme
tiji, Janez pa je bil zaposlen v vi
nogradništvu, kasneje pa 

sadjarstvu Jeruzalem. Kljub 
temu da svojih otrok nista imela, 
pa je bil njun dom vedno poln 
otroškega smeha. Dva otroka sta 
posvojila, več pa jih je pri Saga-
jevih živelo krajši ali daljši čas. 

Zlatoporočencema ob 50-letni-
ci skupnega življenja iskrene 
čestitke tudi iz našega 
uredništva. 

v k 

F o t o : Ž a l a r 
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jURŠINCI / OBČINA SE INFARSTRUKTURNO RAZVIJA 

p r J A o c f i f f e f e f # 3 0 0 tol%fmm§kih prtkifuikov 
VODOVOD MED NADOLOM IN GOMILO JE KONČAN • PRIHODNJE LETO ŽE 300 NOVIH TELEFONSKIH PRIKLJUČKOV • MODERNIZIRALI 
3ODO 5,5 KILOMETROV CEST • V LETU 1998 PRIČETEK GRADNJE VEČNAMENSKE DVORANE S TELOVADNICO 
j^ršinska o b č i n a spada m e d m a n j š e na n a š e m o b m o č j u in 
jg bila š e d o zače tka l anskega leta s labo in fras truktumo 
fjzvita. V d o b r e m le tu in po l s o ve l iko naredi l i na razveja
nem v o d o v o d n e m omrežju , saj b o že drugo l e to na m e s t n i 
vodovod pr ik l jučenih kar 70 ods to tkov gospod in j s t ev . M o d 
ernizirali s o š t e v i l n e loka lne in krajevne c e s t e , tudi l e t o s jih 
ipiajo n e k a j š e v p r o g r a m u , p r i č e l i pa s o že g r a d n j o 
poločnika v nase l ju Jurš inc i . 

jjajvečja prihodnja investicija 
pa je gotovo napeljava 300 tele
fonskih priključkov - v teh dneh 
je pogodba s Telekomom Slo
venije že podpisana. Juršinska 
občina je kmetijska, a ponuja 
veliko možnosti razvoja turiz
ma' 

Kmetijstvo predstavlja kar 90 
odstotkov d o h o d k a v obč in i , 
med najbolj razvitimi panogami 
sta trsničarstvo in drevesničarst-
vo, omeniti pa je potrebno še vina 
vrhunske kvalitete in odlično 
sadje. Juršinski župan Alojz 
Kaučič pravi, da si prizadevajo 
dati več p o u d a r k a kme t i j am 
odprtih vrat, vzpodbujajo pa tako 
kmetijstvo kot tudi dopolnilne 
dejavnosti na kmetiji. Slednjemu 
so iz letošnjega proračuna name
nili kar 6 milijonov tolarjev. Po
leg tega so še dobre možnosti raz
voja turizma in v tej smeri bodo 
v p r i h o d n j e n a r e d i l i t u d i 
zloženko ce lov i t e t u r i s t i č n o 
obarvane ponudbe občine. 

V JULIJU 
VODOVOD V 
ZAGORCIH 
Lani začeta dela na vodovodnem 
sistemu Nadol - Gomila so v mi
nulem mesecu končali in 135 go
spodinjstev v občini se je prikl
jučilo na mestni vodovod. In
vesticija je bila za 15 milijonov 
tolarjev dražja, saj je bilo potreb
no opraviti nekaj dodatnih del, 
sosednja občina Dornava pa je k 
tej investiciji prispevala 2,6 mili
jona tolarjev; nova vodovodna 
povzava je namreč razširjena tudi 
v dornavski konec Polencev, Pre-
rada in Polenšaka. 
"V naši občini smo z novim vo
dovodnim sistemom pokrili vasi 
Sakušak, Bodkovci in Senčak, že 
v juliju pa se dela nadaljujejo v 
Zagorcih. To je zadnje naselje, ki 
še nima priključka na mestni vo
dovod, dobili pa ga bodo v 70 
gospod in j s tv ih . V r e d n o s t in

vesticijskih del bo znašala okrog 
40 mil i jonov tolarjev. Pretok 
v o d e se je n a m r e č m o č n o 
povečal, tudi pristisk vode, v fazi 
gradnje omrežja pa smo morali 
doda tno uredi t i tri črpališča. 
Novo smo zgradili v Mostju in 
dodelali črpahšči v Juršincih in 
Nadolu. Kljub temu da v občini 
vsa gospodinjstva ne bodo imela 
vode iz mestnega vodovoda, pa 
jim bo sedanji vodovodni sistem 
o m o g o č a l t ako j šn jo p r ik l 
jučitev," je med drugim povedal 
juršinski župan Alojz Kaučič. 
Sicer pa so lani začeli pogovore o 
možnos t i š i r i tve telefonskega 
omrežja. Danes imajo le 194 tele

f o n s k i h p r i k l j u č k o v , n o v o 
omrežjo pa jim bo omogočalo 
priključiti še dodatnih 300. Po
godba o delu na področju teleko
munikacij s Telekomom je v teh 
dneh že podpisana, občina pa bo 
skupaj z občani pri investicijski 
vrednosti 125 milijonov tolarjev 
prispevala 60 milijonov. Posa
mezni naročnik bo po pogodbi za 
priključek plačal 160 tisoč tolar
jev, prva dela pa naj bi se pričela 
že prihodnji mesec. 

OSTAJA 45 KM 
MAKADAMSKIH 
CEST 

Letošnja zima je na cestah pusti
la mnogo poškodb, je povedal 
Alojz Kaučič t e r nada l jeva l : 
"Mnoge teh cest poskušamo sani
rati, zadnje neurje pa je poškodo
valo predvsem makadamske ces
te. Takšnih cest imamo še 45 ki
lometrov. Poleg tega so v fazi 
sanacije še nekateri večji plazovi. 
Po p r v i h o c e n a h so n a m 
povzročili za dobrih 10 milijonov 
tolarjev škode. 

V tem letu bomo modernizirali 
ceste Kukava - Rotman, Kukava 
- Hlaponci, cesto na Gomilo, ces
to skozi Grlince in na breg ter v 
Gabrniku. Naj povem, da dela na 
vseh cestiščih že potekajo. V na
selju Juršinci smo začeli gradnjo 
pločnika, na dobrih 500 metrih 
ceste med Juršinci in Gomilo pa 

bodo ob tem namestili novo plast 
asfalta. V centru občine bomo 
uredili dve avtobusni postaja
lišči. V sanaciji i m a m o letos 
okrog 5 km cest, v programu 
modernizacije pa 5,5 kilometrov. 
Vsi programi na področju infra
strukture so letos ocenjeni na 170 
milijonov tolarjev." 
Že v letu 1998 naj bi pričeli iz

gradnjo nove telovadnice, ki bo 
večnamenski prostor pri juršin
ski osnovni šoh. Poleg tega naj bi 
na podstrešju novega dela šolske 
zgradbe uredi l i š t i r i doda tne 
učilnice, razšili bi kuhinjo in 
uredih jedilnico, s tem pa bi ust
varili vse pogoje za bodočo devet-
letko. 

Tatjana 
Mohorko 

Skozi Juršince bodo speljali pločnik. Foto: T M 

PTUJSKA GORA/ OBNOVA Z DAROVI 
VERNIKOV IN DRŽAVNIM TOLARJEM 

l e p š a podoba ierkve 
N a Ptujski Gor i s o že dodobra razkrili s t reho in razdrli 
os treš je s tavbe župn i šča , saj je tristo let stara s p o m e 
n i š k o z a š č i t e n a zgradba nujno potrebna o b n o v e . N o t r a n 
jost s o obnov i l i v prejšnj ih le t ih , l e t o s pa sta na vrst i 
fasada in os treš je . 

Dela v vrednosti 10 milijonov tolarjev je prevzelo Gradbeno 
podjetje Ptuj, ki se je zavezalo, da bo končalo v štirih mesecih. 
Ptujskogorski minoriti so za obnovo najeH posojilo v Krekovi 
banki, za vračilo pa nameravajo zbrati denar pri vernikih. Pater 
Jože Petek je povedal, da zbirajo sredstva na posebnem žiro računu 
in da so hvaležni za vsak prispeli dar. Številka žiro računa je 
52400-621-2005 05 1270117-13800/7. 
Prav tako pa naj bi letos pod vodstvom Zavoda za varstvo naravne 
in kulturne dediščine pričeli obnavljati pročelje znamenite cerkve 
in njen zvonik. Ministrstvo za kulturo je v ta namen Zavodu za 
varstvo naravne in kulturne dediščine že nakazalo šest milijonov 
tolarjev, nekaj pa naj bi prispevala tudi občina Majšperk. Tako bo 
več kot pol tisočletja stara gotska lepodca na Ptujski Gori dobila 
nu jno p o t r e b n o novo p reob leko . Skupaj s p r e n o v l j e n i m 
župniščem in novimi zvonovi bo že na daleč videti, kako po
membna je bila dolga stoletja, to pomembno mesto pa je kot 
zgodovinski spomenik in božjepotna cerkev ohranila tudi danes. 

Milena Zupanič 

Po obnovi župnišča sta na vrsti še pročelje cerkve in zvonik 

STOPERCE / TRETJI KMEČKI PRAZNIK 

Razstave, igre. 
D r u š t v o rejcev p l e m e n s k i h te l i c S t o p e r c e b o priredi lo v 
pe tek , s o b o t o in nede l jo tretji k m e č k i preznik. 
Začetek prireditve bo v petek ob 17. uri, ko bodo odprli razstavo 
izdelkov domače obrti in kulinarike Stoperc, sledil bo kulturni pro
gram in zatem degustacija vin pridelovalcev iz Stoperc in okolice. V 
soboto bodo predstavil i hr ibovsko kmeti jsko mehanizaci jo , v 
kmečkih igrah, ki se bodo začele ob 16. uri, pa se bodo domači 
tekmovalci pomerili v košnji in žaganju ploha, goste bodo popeljali 
po Stopercah in okolici, zvečer pa se bodo zbrali na družabnem 
srečanju. V nedeljo po deveti maši bo turistično obarvan program: ob 
10. in 15. uri bodo organizirali vožnjo z ogledom kraja, vmes pa bo 
nedeljsko kosilo na turistični kmetiji Golob. 

Zadnje neurje in obi l i ca dežja sta pred dobr im t e d n o m 
povzročila prece j š k o d e tudi v završki obč in i . Sprož i lo s e je 
pet več j ih p lazov , v n e v a r n o s t i pa sta bi la š e magis tra lna 
cesta m e d B o r l o m in Z a v r č e m ter m o s t č e z potok, ki priteka 
s Korenjaka in Pes t ik v do l ino . Za nujna sanac i j ska de la bi 
po b e s e d a h D a n i c e Putora, tajnice o b č i n e Zavrč, l e t o s p o 
trebovali okrog 30 m i l i j o n o v tolarjev, s a m o na c e s t a h pa naj 
bi nas ta lo za 15 m i l i j o n o v tolarjev š k o d e . 

Plazovi v Halozah so v zadnjih 
'stih š t e v i l n i , po z a d n j e m 
bočnem dežju so starejši plazovi 
pospešili svoje delovanje, v ne
marnosti pa so bile predvsem ne-
'̂ aiere lokalne in regionalne ces-

Dan po močnema nalivu je 
°'la na terenu že naša posebna 
^^činska komisija ter naredila 
zapisnik o škodi, pridružili pa so 
ŝ )i regijska komisija in stro

kovnjaki. Najhuje je še zmeraj na 
Gorenjskem V r h u , kjer plaz 
^groža Kokotovo stanovanjsko 

nujne sanacije in hitre in
tervencije pa so potrebni tudi 
^'azovi na krajevnih cestah v Za-
platovem n Korenjaku, na Šva-
?oveni ter na lokalni cesti med 
^rastovcem in Dolanami. Ravno 
^ ^̂ m času pripravljamo projekt 
^ '̂̂ acije plazov v Gorenjskem 

Švabovem in Hrastovcu, 

kjer so že narejene geološke razi
skave. Poleg tega m o r a m o v 
letošnjem letu opravit i nujna 
vzdrževalna dela na vseh lokal
nih in krajevnih cestah v občini," 
je povedala Danica Putora. 
V teh dneh sicer vsa škoda zaradi 
dežja še ni ovrednotena, po bese
dah Putorove pa je večja, kot je 
bila lani. Za nujna sanacijska 
dela so lani potrebovali 13,5 mi
lijonov tolarjev, letos pa naj bi po 
prvih ocenah potrebovali še en
krat toliko denarja. 

REŠITEV LE S 
STROKOVNIM 
POSEGOM 
Pred dobrimi tremi leti so Koko-
tovi na Gorenjskem Vrhu 29 
prvič opazili, da je zemlja na hri
bu (tik za stanovanjsko hišo) 

močno počila. To se je vse do 
danes stopnjevalo in plaz je po 
z a d n j e m m o č n e m n a l i v u že 
močno ogrozil hišo. "V teh dneh 
vam skoraj ne moremo pokazati, 
kje je najhuje, kajti zemlja je pre
krita z visoko travo. Letos bomo 
težko kosili, saj plaz drsi po sko
raj vseh 12 arih površine. Doslej 
še nismo ničesar naredili, geologi 
so opravi l i mer i tve , počakat i 
bomo morali na strokovni poseg. 
Vsak dan nas je strah, da se bo 

plaz vsul na našo hišo in bomo 
ostali brez strehe nad glavo," sta 
povedala Franc in Darinka Ko-
kot, ki v hiši živita s tremi otroki. 
Takoj ko bo pripravljena pro
j ek tna d o k u m e n t a c i j a , se bo 
začela sanacija plazu na Gorenj
skem Vrhu, edina rešitev, tako 
menijo tudi na završki občini, pa 
je strokovni poseg. 

Besedilo in posnetek: 
Tatjana Mohorko 

Poglejte, kako blizu hiše je ta plaz," pravita zakonca Kokot. 

TRNOVSKA VAS/ UNIČENJE NA KRAJEVNIH CESTAH 

Naliv razblinil sanh 
Po neurju s točo, ki je 8. maja 
pustoši lo na območju celotne 
občine Dest rn ik /Trnovska vas 
Trnovsko vas v noči z nedelje na 
ponedeljek, 13. maja, ponovno 
zajel močan naliv, ki je z njiv 
odnaša l rodov i tno zemljo ter 
povzročil veliko škodo na krajev
nih cestah, odnašal gramoz in na-
nosil blato. Poškodoval je tudi 
neka j b a n k i n . P o s n e t e k je s 
Trnovskega Vrha, kjer je popol
noma odneslo letos navoženi gra
moz in izkopalo jarke v starem. 

Na tej cesti povzroča dodatne 
težave še potok, ki se vije ob cesti 
in ob vsakem večjem dežju po
plavlja. Ob cesti ni jarkov, ker 
lastniki zemljišč ne dovolijo iz
k o p a . N e k a t e r i k m e t j e pa 
spuščajo gnojnico na njivo kar iz 
gnojne jame in ta svojo pot konča 
na krajevni cesti. 
Ljudem, ki nimajo zagotovljene 
poti niti do trgovine, kaj šele v 
Evropo, bo morala na pomoč 
priskočiti krajevna skupnost. 

Z . Š . 
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Družinski tmirem in poikodništvA 
lETOS ZA TURISTIČNO DEJAVNOST VEČ DENARJA • POSTAVILI BODO OKROG 50 KAŽIPOTOV OB VPADNICAH VINSKOTURISTIČNIH CEST V Hi 
LOŽAH • ŠTIRJE LETNI ČASI - ŠTIRI OSREDNJE PRIREDITVE n v » i v nj. 
L a n s k a r a z v o j n a n a l o g a o s tra teg i j i razvoja t u r i z m a v 
o b č i n i G o r i š n i c a j e d a l a p o d a t e k , d a j e ta v p r o s t o r u 
o b č i n e z a s t o p a n z m a n j k o t p e t o d s t o t k i . L e t o s t u r i s t i č n i 
d e j a v n o s t i v o b č i n i iz p r o r a č u n s l u l i s r e d s t e v n a m e n j a j o 
v e č j o v s o t o k o t l a n i , v l a g a n j e v t u r i z e m p a n a j b i s e v pe t 
l e t n e m o b d o b j u š e s t o p n j e v a l o . 

Turizem je tako na ravnin
skem kot v hribovitem, 
predvsem haloškem področju 
pojmovan kot integralna pano
ga: povezan z ljudmi, okoljem, 
kulturnimi znamenitostmi, 
kmetijstvom, skratka vsem, kar 
lahko v teh krajih ponudijo pod 
pojmom turizem. Poleg oživit
ve projekta vinskoturističnih 
cest v Halozah ter izdelave ce
lostne podobe zanje bodo v 
občini najverjetneje letno pri
pravili štiri večje prireditve -
vsako ob svojem letnem času. 
Grad Bori bi morda postal 
skupni center za vse dejavnosti 
- športne, kulturne, turistične 
in druge, gospodarsko inter
esno združenje pa bi v 
gorišniški občini predstavljalo 
še zadnjo stopnjo razvoja turiz
ma v prihodnjih letih. 

O perspektivi razvoja turizma 
v občini, o sedanji turistični po
nudbi ter o delu komisije za turi
zem pri odboru za gospodarstvo, 
podjetništvo, turizem in kme
tijstvo smo se pogovarjali s pred
sednikom turistične komisije 
Stanislavom Golcem. 

T E D N I K : Turizem je v vaši 
občini ena tistih gospodarskih 
panog, od katere si veliko obe
tate. Kako ste v splošnem pog
ledu opredelili to dejavnost v 
raziskovalni nalogi Strategija 
razvoja gospodarstva v občini? 

Stanislav Gole: "Zbrani po
datki kažejo, da je turizem ena 
od gospodarskih panog, ki ima 
precej perspektive. Kot kažejo 
nekatere smernice razvoja, naj bi 
bil do leta 2000 zastopan že do 
20 odstotkov. Menim, da je prav 
turizem tisti, na katerega bi se 
dalo staviti. Ponuja se na ravnin
skem delu občine, še bolj pa v 
hribovitih predelih v povezavi s 
kmetijstvom. Prepričan sem, da 
bi turizem moral biti v povezavi 
med ljudmi in okolico. V prvi 
vrsti smo predvsem kmetijska 
občina, morda bolj v ravninskih 
predelih, v hribovitih pa je turi
zem postal že dopolnilna dejav
nost na kmetiji. Sicer pa sta turi
zem in kmetijstvo že v tesni po
vezavi, odprtih imamo kar nekaj 
turističnih kmetij in vinotočev, 
ta ponudba pa je že v povezavi s 

projektom haloške vinskoturis-
tične ceste." 

T E D N I K : Brez občinskega 
denaria vendarle ne bi šlo. Ko
liko proračunskih sredstev le
tos namenjate za razvoj turiz
ma? 

Stanislav Gole: "Resnično 
moramo nekaj denarja iz pro
računa vsako leto nemaniti za 
turistično dejavnost ter seveda 
za realizacijo mnogih razvojnih 
programov, a menimo, da lahko 
tudi s skromnimi sredstvi veliko 
naredimo. Lansko leto je sklad 
za vzpodbujanje gospodarstva 
(vključno s turizmom) iz pro
računa dobil deset odstotkov 
vseh sredstev. Znotraj tega je za 
turizem šlo samo pet odstotkov -
poudarek je bil na nočitvenih 
kapacitetah. Letos se je delež 
sredstev povišal na 15 odstotkov. 
Tako bi lahko počasi v petlet
nem obdobju stopnjevali vložek 
v turizmu ter uresničili nekatere 
večje projekte." 

T E D N I K : Vinskoturistične 
ceste v Halozah so že eden 
večjih projektov. Kako daleč 
ste pravzaprav z uresničevan
jem celostne podobe vinskih 
cest? 

Stanislav Gole: "Del turizma 
gradimo na normativnem delu, 
del pa na gospodarskem. Projekt 
vinskih cest sodi kar v oba dela, 
saj je širšega pomena za Sloveni
jo. Gorišniška občina je med 
drugim letos predstavnica pro
jektnega sveta VTC, vsak naš 

strokovni sestanek pa je v eni od 
štirih občin, kjer je projekt zas
tavljen. V Sloveniji projekt teče 
že od leta 1992, pri nas pa še ni 
dobil širšega razmaha in prav v 
tej smeri bomo morali letos dela
ti nekoliko več. Ravno v tem 
času smo v fazi štiriletne oživit
ve in pristopili smo že k iskanju 
celostne podobe cest v Halozah, 
Doslej smo dobili kar sedem po
nudnikov za izdelavo celostne 
podobe in ugotovili smo, da so si 
precej različne, vsaka pa ima ne
kaj svojstvenega: nekatere ozna
ke in kažipote, druge katalog 
cest, so pa tudi takšne, ki imajo 
dodobra izdelano marketinško 
plat. In vendar celostna podoba 
obsega vse troje. Prvega namera
vamo uresničiti letos s postavit
vijo 50 kažipotov ob glavnih 
vpadnicah VTC, v prihodnje pa 
jih bomo dodali še 200, vključno 
s spredstavitvijo ponudbe ob 
cestah. Preučili bomo, kako bi 
pa lahko ljudje sploh prišli na 
VTC. Prav tu se namreč pokaže 
povezava hribovitega in ravnin
skega turizma. Prva rešitev se 
ponuja s športnim letališčem v 
Moškanjcih, ki je s turističnega 
vidika gledano neopredeljeno. 
Tud i če dodamo cestno poveza
vo med letališčem in VTC, vidi
mo, da je ta speljana med zani
mivimi točkami možnih ogle
dov: tu je skoraj 300 let stara Do-
minkova domačija kot značilna 
panonska hiša, vse možnosti og
leda ponuja ra2:vejan namakalni 
sistem v občini, tu so še dobro 
razvite mnoge kmetijske pano
ge-" 

T E D N I K : Vse leto pripravite 
več prireditev - turističnih, kul
turnih in športnih. Ste morda 
že razmišljali, da bi jih priredit
ve združevali, jim dali še več 
pomena in kdaj v prihodnjih le
tih uredili skupni center za pri
reditve in dejavnosti? 

Stanislav Gole: "Da bi razvoj 
turizma tudi v bodoče uspešno 
tekel, smo predlagali izvajanje 
skupnih programov v obeh cen
trih občine. Velikokrat namreč 
naša komisija za turizem prever
ja, kako je z uresničevanjem idej 
turizma v občini, stalno smo po
vezani s svetovalci in stroknjaki 
širšega slovenskega prostora, 
prav tako pa želimo imeti pov
ratne informacije o delu. Želja je 
biti zraven tudi pri nacionalnih 
turističnih projektih. Člani ko
misije za turizem smo si zamisli
li graditi prireditve v občini v 
vseh štirih letnih časih, torej 

štiri osrednje prireditve: pozimi 
pustno rajanje s karnevalom v 
Cirkulanah, spomladi bi pripra
vili športno-turistično priredi
tev, poletje bo ' v znamenju 
občinskega praznika, združili ga 
bomo s tradicionalnim roman
jem k cerkvici sv. Ane, v organi
zacijo večdnevnih prireditev pa 
bomo vključili vsa kulturna in 
športna društva ter Cerkev. Je
senski čas bo namenjen prazni
ku vina in martinovanja na gra
du Bori. Razmišljali smo že, da 
bi vse manjše prireditve zbrali v 
katalogu, narediti pa bomo mo
rali še kakšen prospekt priredi
tev. Šport, kulturo in turizem 
želimo povezovati, poskušali 

bomo kaj narediti tudi za usta
novitev skupnega centra za te 
dejavnosti in prireditve, ta bi 
med drugim lahko bil tudi na 
gradu Bori." 

T E D N I K : Izmenjava izkušenj 
in znanja je pri razvoju turizma 
posebej potrebna. V gorišniški 
občini že sedaj dajete velik 
poudarek izobraževanju s štu
dijskimi krožki. So morda ti v 
povezani s perspektivo turizma 
v Halozah? 

Stanislav Golc : 'Letos uvaja
mo študijske krožke kot socio-
kulturno animacijo turistične 
ponudbe ob vinski cesti. Pred
stavljena bo turistična ponudba 
na vinski cesti, naravna in kul

turna dediščina, pripravili bomo 
turistični vodnik, prospekt 
prijazno povabilo v naše krajê  
predvsem pa bomo velik pouda. 
rek dali možnostim rekreacije 
turizma v tem koncu občine, 
Večkrat smo že poudarili, da si v 
gorišniški občini ne želimo ma
sovnega turizma, ampak 
predvsem družinskega in po. 
hodniškega. Sicer pa moramo v 
prvi vrsti izboljšati nočitvene 
kapacitete. In ne nazadnje mo
ram reči, da bodo vse prireditve 
v občini v prihodnje v prvi vrsti 
za našo zabavo, šele nato nas 
bodo lahko slišati tudi drugi." 

T a t f a n a M o h o r i c e 

S t a n i s l a v G o l e 

G O R I 
Gotovo je poroka eden po

membnejših dogodkov v živl
jenju, zato vsi, ki v ormoški 
občini razmišljate, da bi stopili 
na skupno življenjsko pot, pa se 
vam ne mudi pretirano, 
počakajte. Že nekaj sobot je 
namreč poročna dvorana zaprta, 
ker so v nevarnosti njene freske. 
Poročna dvorana čaka na čas, ko 
bo dovolj denarja in pripravlje
nosti, tudi s strani države, da se 
obnovijo te zidne sUkarije, kar 
pa lahko traja, traja in traja. 
Zato se poroke sedaj sklepajo v 
nič manj lepi grajski dvorani, ki 
je namenjena tudi raznim kul
turnim dogodkom. V zgodovini 
pa je bila med drugim tudi 
skupščinska dvorana. Tako 
lahko m i m o rečemo, da se y 
Ormožu poslej ne sklepajo več 
poroke, ampak koalicije, ženin 
in nevesta ne dahneta usodnega 
da, ampak se izjasnita z dvigom 
rok za ali proti, tekst "dokler 
vaju sodnik ne loči" pa je aktua
liziran v - do naslednjih volitev! 

V zadnjem času se toliko go
vori o bolezni norih krav, da to 
presega že vsako razumno mero, 
in vendar ni bilo nikjer zaslediti 
podatka, koliko je med njimi 
norih bikov ali volov. Bolezen 
se pri njih prav tako pojavlja in 
bi bilo veliko pravilneje govoriti 
o bolezni norega goveda. Ker pa 

so znanstveniki in veterinarji 
povečini moški, seveda niso 
mogli iz svoje kože in so ponov
no zvalili krivdo na ženski del 
populacije. Tokrat , za spre
membo, goveje. 

Po izbruhu bolezni norih 
krav je izbruhnila tudi panika v 
slovenskih kuhinjah. Vse več 
ljudi je iz loncev in pečic preg
nalo pregrešno goveje meso. 
Vendar če razmislimo, vodi dos
lednost v tovrstnem početju v 
neizogibno vegetarijanstvo. Vsi 
dobro vemo, da svinjina ni 
zdrava in da so pri piščancih ne
nehno na delu salmonele. 
Ovčkam, kozličkom in odojkom 
smo se odrekli že z razpadom 
Jugoslavije. Ribam, školjkam in 
drugim morskim sadežem ne 
gre zaupati, saj so večinoma na
prodaj zamrznjeni, v zadnjem 
času pa plavajo namesto v vodi 

zraka, a to vodi do astme ali 
raka na pljučih. Kot zadnjo va
rianto predlagam, da živimo le 
še od ljubezni. Ideja sploh ni 
slaba, vendar ob toliko sladkosti 
je neizbežna posledica - diabe
tes. 

Ormoški svetniki so seje 
občinskega sveta preložili s pet
ka ob 13. uri na sredo ob 13. Te 
spremembe so se najbolj veseUli 
"občinari". Med drugim tudi 
zato, ker je v petek njihov delov
ni dan trajal le do enih in so se s 
svetniškimi posli ukvarjali v po
poldanski obrti. Sedaj pa to spa
da v dolgo občinarsko sredo, ko 
že itak delajo do petih. Dve 
muhi na en mah. 

Če se sprašujete, zakaj so ne
katere medicinske sestre zadnje 
dni tako neprijazne in raz
dražene, morate vedeti, da so iz-

N A O K O L I 
le še v nafti. Konec je z mesnimi 
orgijami, živelo vegetarijanstvo! 
A če smo dosledni, ne moremo 
mimo dejstva, da so rastline na 
našem planetu zastrupljene z 
najrazličnejšimi škropivi in 
umetnimi gnojili. Celo tiste, ki 
so pridelane brez strupov, so še 
vedno izpostavljena ostankom 
le-teh v zemlji, onesnaženemu 
zraku in kislemu dežju. Torej 
tudi z vegetarijanstvom ne bo 
nič, če želimo ohraniti svoje 
zdravje. Preostane nam le, da 
živimo od vode, a so v njej az
bestna vlakna, ki so kanceroge-
na. Menda se da živeti tudi od 

vedele za višino novih plač svoj
ih dohtarskih kolegov. T o je se
veda razumeti ali pa tudi ne, saj 
je nekaj medicink še vedno pov
sem prijetnih in prijaznih. 
Vseeno pa bi bilo lepo, če bi 
vodstva zdravstvenih ustanov 
na epidemijo v svojih vrstah 
opozorila svoje nič hudega slu
teče paciente. Morda bi to lahko 
rešili s pr iponkami za rizične 
medicinke, na katerih bi pisalo: 
Cepljena proti prijaznosti. Na ta 
način bi pacient vedel, s kom je 
zdravo govoriti in s kom ne. 

v i . k i D O L I 
DESTRNIK - TRNOVSKA VAS / SEJA 
OBČINSKEGA SVETA 
Prepoved iova 
juršinsiiim lov€em 

v torek, 14. maja, so se svetniki občine Destmik - Trnov
ska vas sestali na 16. redni seji in potrdili sklep, ki ga je na 
pobudo Lovskega društva Vitomarci sprejel tudi svet KS 
Sv. Andraž, da namreč lovski družini Juršinci prepovejo lov 
in vse dejavnosti na območju celotne krajevne skupnosti 
Sv. Andraž v Slovenskih goricah. 

Ponovno so obravnavali in tudi sprejeli sklep o prenosu soustano-
viteljskih pravic javnega zavoda Pokrajinski muzej Ptuj in odlok o 
ustanovitvi javnega zavoda. Sprejeli so tudi mnenje za svet zavoda 
OŠ Destrnik o razpisu za prosto mesto ravnatelja. Vloge kandidatov 
so bile nepolne, zato občinski svet predlaga, da svet vloge zavrne in 
ponovno razpiše prosto mesto ravnatelja OŠ Destrnik. Odločili so se 
tudi, da bo občina izdajala svoje javno glasilo Občan. Glasilo bodo 
prejemala vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Na predlog odbo
rov so razdelili sredstva za socialo in za kulturo. Predsednik komisije 
za elementarne nesreče Boris Toš pa je poročal o neurju in škodi-
Občani jo lahko prijavijo do 30. maja. 

Z m a g o Š a l a m u n 

SLOVENSKA BISTRICA / TRINAJSTA SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Odloki in kadri 
Kljub lepemu sončnemu popoldnevu je na 13. sejo občinskega 

sveta prišlo 29 svetnikov, torej več kot dovolj za sklepčnost. Spre
jeli so poročilo nadzornega odbora, vrsto odlokov, podali mnenje 
k povišanju prispevka staršev v VVZ Oton Župančič, kjer bodo 
starši od 1. maja dalje plačevali za osem odstotkov več, precej 
časa pa so porabili v zvezi z imenovanjem novega direktona jav
nega zavoda Lekarna Slovenska Bistrica. 

Ker se je nadzorni odbor konsti
tuiral dokaj pozno, so njegovo 
poročilo svetniki sprejeli šele na 
zadnji seji. Predsednik Jože Pla-
tovšek je pripomnil samo to, da 
nadzornemu odboru ni bila na vol
jo vsa dokumentacija za nekatere 
projekte, kot so ceste Oplotnica -
Božje, Modric - Kebelj in Kočno -
Šmartno, da bi lahko preverili, ali 
so bili za izvajalce del izbrani re
snično najugodnejši ponudniki. 

Večjo pozornost so v nadalje

vanju občinski svetniki namenili 
osnutku odloka o spremembah in 
dopolnitvah srednjeročnega in 
dolgoročnega prostorskega plana 
občine Slovenska Bistrica za ob
dobje 1986 - 2000, kjer gre za 
ažuriranje stanja z željo, da bi bili 
vsi posegi v prostor najbolj zakoni
to opravljeni. V dokumentu, ki so 
ga kasneje svetniki soglasno 
potrdili in dali zeleno luč za njego
vo razgrnitev, je opredeljena do
polnitev območij stavbnih 

zemljišč razpršene gradnje z 
območji, za katere je bila izdelana 
lokacijska dokumentacija za poseg 
v prostor. V to opredelitev so 
vključena tudi območja stavbišč, 
ki do sedaj še niso bila evidentira
na, ter popravki o razvrstitvi kme
tijskih zemljišč, narejeni na podla
gi stanja v naravi in zemljiški knji-
gi-

Veliko živahnejša pa je bila raz
prava ob sprejetju osnutka odloka 
o gospodarskih javnih službah, 
kjer je svetnica Maja Blažič -
Težak sprožila pomislek o na
daljnji oskrbi s toplotno energijo 
za blokovsko naselje Zgornja Bi
strica, ki jo sedaj zagotavlja Impol. 
Danes to funkcionira povsem nor
malno, vendar bi na tem področju 
ob lastninjenju Impola lahko nas
topile težave, zato se je v prihodnje 
potrebno zavarovati s pogodbo. 
Omenjeno pobudo je podprlo kar 
lepo število svetnikov. 

Pri sprejemanju odloka o nado
mestilih za uporabo stavbnega 
zemljišča v občini so svetniki naj

prej razpravljali o pripombah, 
prispelih iz posameznih krajevnih 
skupnostih, v nadaljevanju pa so 
soglasno sprejeli dva amandmaja, 
ki natančneje formulirata 21. člen 
odloka, kjer je govor o oprostitvi 
plačila nadomestila. Odlok o spre
membah in dopolnitvah odloka o 
ustanovitvi javnega zavoda 
knjižnice dr. Josipa Vošnjaka v 
Slovenski Bistrici pa opredeljuje 
spremenjeno sestavo sveta ter kot 
novost strokovni svet zavoda. 

Med kadrovskimi zadevami so 
svetniki najprej sprejeli soglasje k 
razrešitvi ravnateljice osnovne 
šole Makole Viktorije Vidonja, ki 
to mesto zapušča na lastno željo 
zaradi zdravstvenih težav. V na
daljevanju so svetniki dali soglasje 
k imenovanju ravnateljice VVZ 
Oton Župančič. Precej bolj zaple
teno pa je bilo pri imenovanju no
vega direktorja ali direktorice jav
nega zavoda Lekarna Slovenska 
Bistrica, kjer se zapleta znotraj za
voda, tako da bodo o tem svetniki 
govorili na eni prihodnjih sej. 

V i d a T o p o i o v e c 
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pTUJ • S 
;portom p r o t i -
irogi 
y okviru vseslovenske akcije S 

portom proti drogi, ki poteka 
naslovom Veter v laseh, se 

^Q V petek, 24. maja, v Ptuju 
yj-stila množica prireditev. Ob 
, uri bo v SŠC-ju odprta likovna 
j2siava "Veter v laseh" - s sliko 
ifoti drogi, ob 10. uri se bodo na 
^rišču v Ljudskem vrtu s kul-
jrnim nastopom pričela tekmo-
jnja (košarka bo na tem igrišču, 
ijbojka pa pri TC Luka - oboje 
lo 15 let). Mladi bodo slikali na 
sfali pred Volanom. Ob 12. uri 
£ začnejo okrogla miza (o njej 
mo že pisali) in tekmovanja v 
olanju (kartodrom Hajdoše) in 
ilavanju (Terme). Ob treh bo 
ošarka (igrišče KS pri OŠ 
ljudski vrt) in odbojka - nad 15 
et (TC Luka) ter glasbeni nasto-
,i na igrišču KS pri OŠ Ljudski 
rt. Ob šestih bo nogometna tek-
na med športnimi funkcionarji 
o mestnimi svetniki (ŠD Cen-
er), ob sedmih športni gost na 
grišču pri OŠ Ljudski vrt in 
eniški dvoboj med znanimi 
'tujčani in znani Slovenci (TC 
,uka), ob 19.30 pa razglasitev 
magovalcev in podelitev nagrad 
n priznanj. 

PTUJ • P r e d 5 . 
^ekom ob meiah 
Uovenile 
Tekaški klub Maraton Ptuj 

ločasi končuje priprave na peti, 
abilejni tek ob mejah svobodne 
llovenije. 1200 kilometrov dol-
;o pot bodo začeli 21. junija ob 
1. uri in končali 25. junija ob 
Ivajsetih. Predsednik kluba, ki 
ispešno deluje že šest let, Milan 
'otočnik je s programom 
etošnjega teka v torek seznanil 
itujskega župana dr. Miroslava 
.ucija. Povedal je, da si prizade-
ajo, da bi se jim v zadnjem delu 
eka, od Podlehnika do Ptuja, 
iridružilo čim več športnikov, 
lovinarjev, znanih politikov in 
ospodarstvenikov. Že po tradi-
iji pa se jim med 1200 kilome-
rov dolgo potjo pridružujejo 
troci, številni rekreativci in 
ekmovalci. Tekaški klub Mara-
on Ptuj, ki je ena najuspešnejših 
ekreativno-tekmovalnih orga-
lizacij na širšem območju, bo 
'rvega septembra organiziral 
udi prvo državno tekmovanje v 'tuju - mali maraton, sočasno pa 
udi trimski tek v okviru akcije 
irazde vzdržljivosti. 

M G 

LENART • 20 le t 
lostinstva V indiš 
^ petek, 24.maja, ob 16. uri bo 
motelu Vindiš pri Lenartu pri-
^žnostna slovesnost, s katero 
'°do počastili 20-letnico 
'^pesnega delovanja gostišča in 

zadnjih nekaj let tudi motela 
Vindiš. Ob tej priložnosti so na 
novinarski konferenci poudarili 
prizadevanja za kakovostni raz
voj te dejavnosti in opozorili na 
prispevek gostinstva k hi
trejšemu razvoju lenarškega tu
rizma. Vindiševi so razvili 
uspešno družinsko podjetje, ki je 
poneslo ime Slovenije celo na 
tuje. Ob jubileju so odkrili nekaj 
načrtov, med drugim želijo 
povečati nočitvene zmogljivosti 
in zato že načrtujejo dozidavo. 
Okroglo obletnico bodo prazno
vali skupaj s številnimi poslov
nimi partnerji in predstavniki 
lenarškega političnega, gospo
darskega, kulturnega in turis
tičnega življenja. Pripravljajo 
tudi degustacijo raznih izdelkov 
svojih poslovnih partnerjev. 

m t 

APAČE • Končal i 
gasiisici dom 

člani gasilskega društva iz 
Apač na Dravskem polju so bili 
v zadnjem času izredno aktivni. 
V tritedenskem prostovoljnem 
delu so opravili zaključna dela 
na gasilskem domu, tako da ima 
ta sedaj povsem drugačno podo
bo. Opravili so več kot 3000 
prostovoljnih ur, levji delež pa 

so dali: Leon Kaučevič, Aleš Pa-
nikvar, Zlatko Kojc, Boštjan Be-
ranič, Ciril Muršec, Stanko Zu
panič, Franc Hriboršek, Franc 
Topal,Franc Vindiš in mnogi 
drugi. Predsednik G D Apače 
Daniel Colnarič je dejal, da jih 
čaka še veliko dela. Predvsem bi 
radi zbrali desetino, obleke in 
uredili operativo. Želeli pa bi, da 
se bi jim pri delu pridružil nek
danji predsednik Jože Bavdek, 
ki je za gasilstvo v tej vasi veliko 
storil. 

D a n i l o K l a j n š e k 

PTUJ • Prva 
rega ta za 
icajaice in icanuje 

To soboto, 25. maja, bo na 
Dravi od Starš do Ptuja spet 
živahno, saj brodarsko društvo 
Ranča pripravlja prvo tekmo v 
novi sezoni, regato za kajake in 
kanuje. Skupinski start bo ob 10. 

uri pri Staršah, cilj pa bo pred 
restavracijo Ribič v Ptuju. Tek
movali bodo po pravilih ICF v 
kategorijah dečki - deklice, mla
dinci - mladinke, člani - članice, 
veterani in veteranke ter turisti 
in turistke. 

Pisne prijave sprejemajo v bro
darskem društvu Ranča še da
nes, jutri in še v soboto od 8.30 
do 9.30 ure na startu. 

Hkrat i pa so že objavili razpis 
za jadralno regato razreda opti
mist za pokal Ptuja, ki bo pri
hodnji konec tedna, 1. in 2. juni
ja, na Ptujskem jezeru. Predvi
denih je šest regat. 

- C M 

KIDRIČEVO • 
Kaj veš p r o m e t u 

v organizaciji republiškega 
sveta za preventivo in vzgojo v 
cesmem prometu ter sveta za 
preventivo in vzgojo v cesmem 
prometu občine Kidričevo bo to 
soboto, 25. maja, ob kidričevski 
osnovni šoli 5. državno šolsko 
tekmovanje Kaj veš o prometu 
za učence osnovnih šol. Do sedaj 
je prijavljenih 50 tekmovalcev, 
zmagovalcev istoimenskih regij
skih tekmovanj iz 39 krajev ozi
roma osnovnih šol v Sloveniji. 
Od 10 do 11 ure se bodo pomeri

li v znanju cestnoprometnih 
predpisov ter v ulični in spret-
nostni vožnjo s kolesi in kolesi z 
motorjem po poligonu. 
Svečanost z razglasitvijo rezulta
tov ter podelitvijo pokalov in 
priznanj pa bo ob 14.30. 

- C M 

PTUJ • Razstava 
nemških 
ovčar jev 

Kinološko društvo Poetovio 
organizira 25. maja državno spe
cializirano razstavo nemških 
ovčarjev z mednarodno ude
ležbo. Razstava se začne ob 9. 
uri. Sodil bo mednarodno priz
nani sodnik iz Nemčije g. Theo 
Lugbauer. Razstava bo potekala 
na nogometnem igrišču pri OŠ 
Mladika. Pričakujejo udeležbo 
150 psov iz Avstrije, Italije, 
Madžarske, Hrvaške in Sloveni
je. 

POLENŠAK / ZA NOVEGA SVETNIKA IZVOLILI JOŽETA KEKCA 

"Želimo S I hitreiši razvof* 
Nove občine so potrebovale nekaj časa , da so j ih tudi ka
drovsko izpopolni l i . Ker so v občini Dornava svetnika 
Jožefa Munda zaposl i l i kot občinskega tajnika, je občin
ski svet deloval v okrnjeni sestavi . Na nadomestn ih volit
vah v 5. voli lni enot i , v katero spadajo kraji Bratislavci, 
Po lenšak in Lasigovci, so za novega svetnika izvolil i 
Jožeta Kekca s Po lenšaka . 

Na tem področju ima že ne
kaj izkušenj, saj je deloval v 
več gradbenih odborih za 
ceste in drugo infrastrukturo. 

"Na področju bivše krajevne 
skupnosti Polenšak je še veli
ko slabih cest in zadovoljni 
bomo, če bomo uspeli nekatere 
le ustrezno gramozirati. 
Razširiti bi morali tudi tele
fonsko centralo v Dornavi, saj 
trenutno ne moreš dobiti no
vega telefonskega priključka. 
Tudi v naših krajih pa bi se 
želeli povezati na dornavski 
kabelski sistem. Nekatere pla
ne smo že začeli uresničevati, 
saj gradimo mrliško vežico in 
v juniju naj bi bila končana 

prva faza. Končujemo asfalti
ranje ceste Polenšak - Lasigov
ci. V Lasigovce je potrebno na
peljati tudi vodovod. Še vedno 
ni rešen problem vasi Hlapon
ci, ki so jo priključili k občini 
Juršinci, saj si krajani želijo v 
občino Dornava. 

Trenutno imamo tako kot 
drugod tudi mi večje želje in 
potrebe, kot so uresničljive iz 
proračunskega denarja. Zato 
se bom tudi sam zavzemal za 
preudarno politiko občinskega 
sveta. Zavedam se, da vsega ne 
moremo graditi istočasno, vse
kakor pa bomo morali izdelati 
kriterije za oblikovanje priori
tete," razmišlja novo izvoljeni 
svetnik Jože Kekec, ki bo imel 
kar težko nalogo, saj se Po-
lenšani v občini Dornava 
večkrat počutijo v neenakem 
položaju. 

M S 

J o ž e Kekec , novo i z v o l 
j en i s v e t n i k s P o l e n š a k a 

ZDAi V KULTURI 
# # # V soboto pre

miera Polovičnih resnic 
Predstava tržaškega gledališča 

Mein Kampf, ki je bila napove
dana za prejšnji teden v ptuj
skem gledališču, je žal zaradi bo
lezni igralke Maje Blagovič od
padla. Ker so v istem času člani 
tega gledališča pripravljali na 
Ptuju novo premiero, Ayckbour-
nove Polovične resnice, je vest o 
tem, da si je hitro opomogla in 
pričela vaditi dalje, prijetno pre
senetila. Komedijo Polovične 
resnice, ki so jo mesec dni pri
pravljali pod vodstvom igralca 
in režiserja Vladimirja Jurca, 
bodo tako prvič uprizorili to so
boto ob 20. uri, kot je bilo napo

vedano. V njej bodo poleg Vladi
mirja Jurca in Maje Blagovič, ki 
bosta zaigrala starejši zakonski 
par, igrala še Vojko Belšak in 
Barbara Cerar v vlogi mlajšega 
zakonskega para. 

# # # Aleš Gačnik bi 
lahko gostoval v tujini 

Povabila na znanstvene sim
pozije so ena od oblik medna
rodnega srečevanja strokovnja
kov in priložnost za izmenjavo 
raziskovalnih ugotovitev, pa 
tudi promocijo domače znanosti 
in slovenskih krajev. Mednarod
ni komite za muzeologijo, ki ob
staja v okviru Unesca, je povabil 
na simpozij v Rio de Janeiro 
Aleša Gačnika, vodjo Oddelka za 

etnologijo v Pokrajinskem mu
zeju Ptuj. Žal Aleš Gačnik na 
simpoziju ni predaval, pač pa je 
tja poslal referat o mueologiji in 
umetnosti, v katerem govori o 
metodologiji muzejske kritike. 

# # # Marija Lubšina 
Tušek vodi vrsto izkopa
vanj 

Arheologinja Marija Lubšina 
Tušek, ki je zaposlena v ptujski 
enoti Zavoda za spomeniško 
varstvo, je vodila izkopavanja ob 
Prešernovi ulici na Ptuju, v 
Zamušanih, še sedaj pa potekajo 
izkopavanja nekdanjega kapu
cinskega samostana ob Potrčevi 
cesti na Ptuju. Naslednje leto na
meravajo gradivo srednjega in 
novega veka s kapucinskim sa
mostanom obdelati v posebnem 
katalogu. 

P r i p r a v i l a : M Z 

PREJELI SMO 

ligubliena bitka^ 
otroii pa iakajo! 

(Pojasnilo k sestavku Ob vstopu v šolo vsak 
peti otrok govorno moten - Tednik št. 20, str. 7) 

V letih, ko je bil direktor Zdravstvenega doma 
še dr. Marko Demšar, se je v dogovoru s Posebno 
šolo sistemiziralo delovno mesto logopeda, 
predvsem za delo z otroki s posebnimi potrebami. 
Prav gotovo pa so potrebe po logopedski obravna
vi prešle okvirje potreb omenjene šole, saj je so
dobnejši pristop pri vzgojno-izobraževalnem pro
cesu narekoval mdi obravnavo otrok z govornimi 
momjami predšolske in šolske populacije. 

V 70. letih je območna zdravstvena skupnost 
glede na realno izkazane potrebe šole prevzela 
financiranje višje medicinske sestre - delovne 
terapevtke. Potrebe po dosledni in redni obrav
navi otrok z govornimi ter bralno-opisovalnimi 
motnjami na šoli so se večale in logopedska am
bulanta z eno zaposleno delavko tega ni zmogla. 
Na podlagi argumentov in prošenj ter razume
vanja bivše občinske izobraževalne skupnosti je 
šola iz OBČINSKIH SRHDSTHV ZA SOLST 
VO dobila privolitev za namestitev logopeda, ki 
bo izključno obravnaval in tudi aktivno sodelo
val v učno-vzgojncm procesu v segmentih, ko jc 
potrebna korekcija govornih motenj. Strokovna 
celostna obravnava za naše učence je tako 
doživela svoj želeni cilj. 

Z družbenimi spremembami so nastopile 
spremembe tudi v financiranju družbenih dej
avnosti. Ministrstvo za šolstvo Republike Slo
venije je v svoji zakonodaji in normativih opre
delilo samo pedagoške in strokovne delavce, ki 
sooblikujejo vzgojo in izobraževanje, ter jih 
tudi plačuje. Ministrstvo za zdravstvo (oz. Za
vod za zdravstveno zavarovanje Slovenije) pa je 
decidirano ostalo na stališču, da bo priznavalo 
in plačevalo samo zdravstvene delavce na šolah, 

ki so do nastalih sprememb že bili plačani iz 
sredstev za zdravstvo. Šole sirom Slovenije smo 
se znašle v neprijetni situaciji, saj smo imeli za
poslene zdravstvene delavce - logopede, ki pa 
jih je financiral občinski proračun za šolstvo. 

V letih 1993,1994, 1995 je med Osnovno šolo 
dr. Ljudevita Pivka, Zavodom za zdravstveno 
zavarovanje in Ministrstvom za zdravstvo 
prišlo do obširnega dopisovanja in utemelje
vanja. Citiram iz dopisa z dne 27. 1. 1995, ki ga 
je posredoval član strokovnega sveta Ministrst
va za zdravstvo: "Z novimi zakonskimi določili 
je prišlo tudi do novih razmejitev financiranja 
med Ministrstvom za šolstvo. Kot vedno v 
našem času tranzicije se je s tem zgodilo tudi to, 
da so nekatere na novo postavljene zadeve pres
labo opredeljene in jih vsaka prizadeta stran 
lahko tolmači po svoje. Lep primer za to trditev 
je financiranje logopeda na Osnovni šoli dr. 
Ljudevita Pivka na Ptuju. Vsi se verjetno strin
jamo, da otroci na omenjeni šoli potrebujejo lo-
gopedsko pomoč, pri vprašanju financiranja pa 
sta obe Ministrstvi pravno-formalno kriti, da 
nista dolžni plačevati logopeda. Dolgoročna 
rešitev teh zadreg je le v dobronamernem 
strpnem dogovarjanju obeh ministrov. Nisem 
pa povsem prepričan, da je trenutno v Sloveniji 
z.A u> pmvšnja cirij/bcna klima," 

Naj končam z razmišljanjem: V občinskem 
proračunu za področje družbenih dejavnosti bi 
se verjetno našla sredstva, ki bi zadoščala za 
kritje strokovnega delavca - logopeda. Koi čla
nica odbora za družbene dejavnosti pri mestni 
občini ta sredstva celo vidim. Glede raz
mišljanj, da šola ni nadomestila odhajajoče lo-
gopedinje, upam, da so nejasnosti z obrazložit
vijo odpravljene tudi pri strokovnih delavcih v 
zdravstvu in da je njihova primarna naloga, da 
pride do sprejemljivih normativov, ki bodo v 
prid obravnavanim otrokom. Zaupam jim in 
upam, da to ne bo boj z mlini na veter, kot sem 
ga doživela sama. 

H i l d a S l e k o v e c , 

ravnateljica OŠ dr. Ljudevita Pivka, Ptuj 

OD TOD IN TAM 

ŠOLSKI ZVOHEC 
ŠOLSKI CENTER PTUJ • Dan šolskega 

centra, ki ga bodo praznovali v soboto, 25. 
'ttaia, bo prinesel približno 3000 dijakom nekaj 
Velikih pridobitev. Odprli bodo prvo .veliko 
dijaško restavracijo hitro pripravljene hrane v 
Sloveniji, avtomehanično delavnico, plastcn-
i=ik, učilnico ?a praktični pouk in laboratorijske 
^aje v elektrotehniki, ob 12.15 pa bodo pripra
vili slovesnost v šolski avli. Šolski center bodo 
obiskali minister za šolstvo in šport dr. Slavko 
Gaber ter predstavniki občine Ptuj in Perutni-
iie Ptuj. 

V r t e c # Najmlajši se bodo na travniku ob 
^'•ajeni tudi letos pomerili v teku, in sicer v to-
l^K 28. Maja, ob 10. uri. Tekli bodo cicibani iz 
^firinajstih vrteških enot in pripravnic na šolo. 

P T U J # Na medobčinskem tekmovanju v 
malem nogometu za pete in šeste razrede, na 
katerem je sodelovalo dvanajst šol, je prvo mes
to osvojila OS Hajdina (v finalu je premagala 
Dornavo 1:0 in Mladiko 4:2) pred Ob Mladika 
(v finalu je premagala Dornavo 4:1) in OŠ Dor
nava. Tekmovanje je organiziral Športni zavod 
Ptuj. 

OŠ BREG # Minuli petek, ko so učenci in 
učitelji praznovali dan šole, so uživali v nasto
pu glasbene skupine Čuki, šolski novinarji pa 
so pripravili razstavo vseh interesnih dejavnos
ti na šoli v tem šolskem letu. Ta teden preživl
jajo učenci razredne stopnje drugače kot 
običajno: četrtošolci so v ponedeljek odpotova
li v šolo v naravi v Simonov zaliv, od koder so 
sporočili, da se imajo odlično, prvo-, drugo- in 
tretješolci pa so na plavalnem tečaju v Termah 
Ptuj. 

P r i p r a v i l a M Z 
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STROKOVNJAKI SVETUJEJO / ZA VEČJI PRIDELEK SLADKORNE PESE 

Prekomerna raba 
dušika zmaniša dohodek 
Največj i n e p o s r e d n i vpl iv na pridelek in v s e b n o s t s ladkorja 
s ladkorne p e s e m imata n a n o r m a l n o rabljenih po l jede l sk ih 
p o v r š i n a h duš ik in kalci j . Prevel ik i o d m e r k i duš ika n a m ob 
dobri z a l o ž e n o s t i tal z nj im zmanjšuje jo v s e b n o s t s ladkorja 
ob prakt i čno n e s p r e m e n j e n i h pr ide lkih korenov s ladkorne 
p e s e . P o v e č a s e le d e l e ž listja in glav. 

Dognajevanje se mora opraviti 
do prvega junija, kasnejše dog
nojevanje (sredina junija) 
znižuje vsebnost sladkorja in 
kvaliteto pese. V pomanjkljivem 
sklopu ne moremo nadoknaditi 
izgube rastlin s povečanim od
merkom dušika ob dognojevan
ju. 

Iz podatkov, ki smo jih zbrali 
po terenu z informacijskim sis
temom U N I T I P , je razvidno, da 
je najpogostejša tehnološka na
paka prav previsok odmerek 
dušika (pri povprečnem navodi
lu 71 kgN/ha znaša povprečen 
uporabljen odmerek 187 kgn/ha. 
To je približno 100 kg čistega N 
oziroma 400 kg KANa na hektar 
preveč). Iz podatkov, ki smo jih 
dobili z gnojilnimi poskusi, nam 

tak odmerek zmanjša dohodek 
za najmanj 8 %. 

Zato dognojujemo točno po na
vodilu za gnojenje, ki smo ga do
bili od Tovarne sladkorja 
Ormož. Dodamo le manjkajočo 
količino dušika. Če nimamo na
vodila za gnojenje in v poljedel
skem kolobarju redno uporablja
mo organska gnojila (posebej če 
rabimo še zgodaj spomladi gove
jo ali svinjsko gnojevko), dogno-
jimo sladkorno peso s 100 kg 
KAN-a na hektar. V primeru, da 
nimamo organskih gnojil, pa 
dognojimo peso z 250 kg KAN-a 
na hektar. 

Skupen odmerek dušika (tu 
seštejemo do sedaj uporabljeni 
dušik iz organskih in mineral
nih gnojil) pa ne sme v nobenem 
primeru preseči 140 kgN/ha. Če 

smo že porabili tak odmerek 
dušika, dognojevanje ni potreb
no. Sladkorno peso dognojuje
mo po redčenju pred kultiviran-
jem. 

Zaradi zakasnelega delovanja 
in negativnega vpliva na vseb
nost sladkorja za dognojevanje 
sladkorne pese v nobenem pri
meru ne smemo uporabiti 
UREE. Prav tako odsvetujemo 
rabo foliarnih gnojil z dušikom. 

KAN lahko potrosimo pov
prek s trosilcem za mineralna 
gnojila. To moramo opraviti, ko 
ni rose oziroma ko so listi pese 
suhi. 

Če imate probleme z 
izračunom potrebne količine 
dušika za dognojevanje, poiščite 
pomoč pri svojem vodji rajona, v 
Tovarni sladkorja Ormož (tel. 
701-521, int. 31) ali pri Kmetij
ski svetovalni službi. 

V i n k o Š t e f a n č i č , 

d i p l . i n g . . 

T o v a r n a s l a d i c o r i a O r m o ž 

LJUBLJANA / NA RAZSTAVI HERBERSTEINOV RODOVNIK 

Z g o d o v i n s k i ter u m e t n i š k i zapis i in u p o d o b i t v e s e zaradi 
p o g o s t e uporabe in n e s t r o k o v n e g a hranjena z e l o l a h k o 
poškoduje jo . Najpogos te j š i vzroki p o š k o d b s o v lažni skla
d i š č n i prostori , p l e s e n , insekt i , požari , p o p l a v e , s labo rav
n a n j e uporabnikov , ž e l e z o t a n i n s k o črn i lo in s laba kako
vos t papirja. V s e k a k o r pa s ta papir in p e r g a m e n t ve l iko 
bolj obs to jna kot drugi n o s i l c i zapisov , npr. fotografski pa
pir, f i lms ld trak, g r a m o f o n s k e p l o š č e , m a g n e t n i trak, m a g 
n e t n i disk ali d i sketa , opt ičn i nos i l c i , C D R O M itd. 

Konservacija in restavracija 
vrednejših del je domena ustrez
nega sektorja pri Arhivu Slove
nije, ki se je razvil iz nekdanje 
take službe pri Muzeju ljudske 

revolucije v Ljubljani. Ob 40-
letnici te profesionalne dejav
nosti pri nas je Arhiv Slovenije 
pripravil v Cekinovem gradu v 
ljubljanskem Tivoliju razstavo 

različnih in tipičnih ter vrednih 
restavriranih del z različnih 
koncev naše države. Med njimi 
so stare in unikatne knjige in at
lasi, diplome in pergamentne 
listine s pečati, korografske kar
te, načrti mest in hiš ter nekate
re umetniške slike in fotografije. 
Med njimi so dela tudi v Evropi 
znanih slovenskih arhitektov, 
kot so Maks Fabiani, Jože 
Plečnik in Vladimir Hrasky ter 
umetniki Josef Wagner, Zoran 
Mušič, Rihard Jakopič in Marij 
Pregel. Med pomembnejše raz
stavljene eksponate pa sodi prav 
gotovo tudi rodovnik družine 
Herberstein (Genealogia Her-
bersteiniana) iz leta 1712, ki ga 
hrani Zgodovinski muzej na 
Ptuju, restavrirale pa so ga že 
leta 1977/78 staroste slovenskih 
restavratork, gospe Nada 
Čučnik-Majcen, Dragica Černec 
ter Ljudmila Krese. 

Razstava bo odprta do 8. julija 
1996. Izšel pa je tudi lično ure
jen katalog na velikem formatu. 

C i r i l V o l i c o v r l i 

Z računalniško tehnologijo dopolnjeni manjkajoči deli arhi
tekturne risbe. 

OB 150-LETNICI SLOVENSKIH ŽELEZNIC 

Vlak Rinaaraki Shapuha m t f n ^ 
N a S l o v e n s k o je prvi vlak pripeljal 2 . junija pred 150 le t i iz 
G r a d c a , za to l e tos S l o v e n s k e ž e l e z n i c e praznujejo. Prire
d i tve s o p o vsej S loveni j i pričel i š e sredi tega m e s e c a , 
k o n č a l i pa jih b o d o v s o b o t o , 1. julija, ko b o d o s l a v n o s t n i 
vlaki vozi l i m e d G r a d c e m , M a r i b o r o m , Ljubljano in Cel 
j em. Osrednja s l o v e s n o s t bo pred ce l j sko ž e l e z n i š k o p o s 
tajo. 

Ob visokem jubileju pa želez
ničarji niso pozabili na 
najmlajše. Njim so namenjene 

prireditve Ringaraja čihapuha; 
tako se imenuje poseben vlak, ki 
vozi po slovenskih krajih in raz

veseljuje otroke na številnih 
železniških postajah. V ponedel
jek je že puhal za koroške otroke 
v Vuzenici in na Prevaljah, v to
rek je bil v Poljčanafi in na Ptu
ju, včeraj pa še v Ormožu in 
Murski Soboti. Danes ga pot 
vodi v Postojno in Ilirsko Bistri
co, jutri pa bo na dolenjskem 
koncu. 

T . M e i i e r l c o 

K I N 0 L 0 6 I J A 

Tekmovanje lovskih psov 
v avstrijskem mestih 

Freundorf pri Tal lnu je po
tekalo tekmovanje z lovski
mi psi . Sodelovalo je 64 vod
nikov psov iz s e d m i h evrop
skih držav: Nemčija , Avstri
je, Italije, Madžarske, Fin
ske, Češke in Slovenije. 
N a š o državo sta zastopala 
mlada vodnika iz Lovskega 
kinološkega društva Ptuj -
L D Kidričevo Vilko Turk s 
ps ičko Feni Obreško in 

Franc T u m š e k z Basko 
Gajička. Oba sta se uvrstila 
v prvi nagradni razred, saj 
sita dosegla maks imalno šte
vilo točk. Rezultata, ki sta 
jih dosegla, kažeta, da sodi 
s lovenska kinologija v sam 
evropski vrh. 

D . K l a f n i o l c 

Od leve proti desni: Vilko 
Turk s psičko in Franc 
Turnšek s psom. 

STROKOVNJAKI SVETUJEJO / POLJEDELSTVO 

ICervM f I t pleveli 
M o ž n o s t i z a z a t i r a n j e p l e v e l o v v k o r u z i j e z e l o v e l i k o , 

v e l i k o p a j e t u d i h e r b i c i d o v v n a j š i r š e m c e n o v n e m r a z p o 
n u . Z a t o n i n i č č u d n e g a , d a se v s a k o l e t o z n o v a z a m i s l i 
m o , k a k o naj u k r e p a m o . 

Glede na čas uporabe herbici
dov v koruzi je možno izbirati 
med različnimi sistemi: 

- talne herbicide uporabljamo 
pred setvijo z inkorporacijo, če 
so tla v setvenem sloju suha. S 
tem dosežemo boljše in zaneslji
vejše herbicidne učinke. Upora
ba po setvi pred vznikom ali pri 
zgodnjem vzniku koruze je 
ukrep, ki je pri nas prevladujoč. 
V ugodnih vremenskih razme
rah (vlaga v tleh) lahko 
dosežemo zelo ugodne rezultate; 

- kontaktne herbicide upo
rabljamo po vzniku koruze in 
plevela. Ta postopek se uveljavl
ja šele v zadnjem času, zato je 
manj znan, je pa zahtevnejši. 
Kot edini sistem zatiranja pleve
la je primeren predvsem za tiste 
obrate in kmetije, katerih 
površina pod koruzo ne presega 
100 ha. Primeren je tam, kjer v 
času potrebe po zatiranju pleve
lov ni drugih delovnih konic, 
kot npr. spravilo trave na večjih 
površinah ali drugih zahtev
nejših kultur. Le-to namreč 
zahteva vso razpoložljivo meha
nizacijo in skrb. Kljub temu ima 
omenjeni postopek vrsto pred
nosti. Zato se uporablja tako na 
velikih kot tudi na majhnih po
sestvih in kmetijah. 

Zakaj? 
Vzrokov je več in so različni: 
1. rezistentnost plevelov na ne

katere talne herbicide, 
2. zapleveljenost z debelose-

menskimi pleveli, kot sta 
baržunasti oslez (abutilon) in 
b o d i c , 

3. naraščujoča zapleveljenost z 
večletnimi travami, pirnico in 
divjim sirkom, 

4. naraščujoča zapleveljenost z 
večletnimi širokolistnimi pleve
li, kot so slak, osat in ščavje, 

5. suša v času setve, 
6. deževno vreme po setvi in 

zaradi tega dolgotrajno naknad
no vznikanje plevelov, 

7. večja osveščenost uporabni
kov in težnja po minimalni , a 
zato prisotnim plevelom prila
gojeni rabi sredstev za varstvo 
rastlin, 

8. nizka cena koruze in zato 
potreba po optimalni izrabi 
vloženih sredstev za uporabljeni 
herbicid (zanesljivost učinko
vanja sredstev). 

Prvi štirje vzroki so pogojeni 
biološko. Če se kljub uporabi 
talnih herbicidov srečujemo z 
enim od navedenih prvih štirih 

problemov, je sprememba vrste 
herbicida in z njim povezanim 
sistemom rabe nujna. Odločitev 
in z uporabo povezano tveganje 
pri naslednjih štirih vzrokih pa 
je prepuščena posameznikom. 

Poznavanje pojavljanja pleve
lov na njivi je prvi in osnovni 
pogoj za njihovo uspešno zati
ranje. Šele na te) osnovi )e smi
selno v dani skupini sredstev iz
brati najustreznejše. Vsako leto 
ugotavljamo, da zgolj najnižja 
cena za liter ali kg sredstva ni 
vedno tudi najcenejša rešitev 
proti zapleveljenosti. Žal to pra
viloma spoznamo takrat, ko je že 
prepozno. 

ZATIRANJE 
PLEVELOVV 
KORUZI PO 
VZNIKU 

Večina herbicidov, namenje
nih zatiranju plevela po vzniku, 
je glede na čas uporabe relativno 
neodvisna od velikosti kulture. 
Njihovo boljše ali slabše učinko
vanje pa je zelo odvisno od veli
kosti plevelov. Izjeme so kljub 
temu nekateri herbicidi, ki naj 
jih ne bi uporabljali v primerih: 

- motivell, če ima koruza več 
kot 7-9 listov, 

- 2,4 -D rational (in vsi drugi 
hormonski herbicidi), če ima 
koruza več kot 5 listov, 

- banvel 480, če ima koruza več 
kot 7 listov. 

Kadar uporabljamo našteta 
sredstva v kombinacijah, še po
sebno pa če jim dodajamo 
sredstva za omočevanje, kot je 
npr. citoivett, je potrebno upošte
vati navedene omejitve glede na 
velikost koruze. 

BASF-ova herbicida za zati
ranje širokolistnih plevelov v 
koruzi basagran forte in laddok se 
lahko uporabljata neodvisno od 
velikosti koruze. 

Osnovni problem zatiranja 
plevelov po vzniku koruze, je 
pravočasna uporaba sredstev in 
njihovih kombinacij glede na 
razvoj plevelov. Od tega je v ve
liki meri odvisen tudi rezultat 
škropljenja ter potrebna 
količina sredstev (cena). Ta pro
blematika je dobro poznana 
proizvajalcem pese, kjer je opa
zovanje stanja'na njivi in temu 
prilagojeno zatiranje plevelov 
stalna praksa. 

Optimalen čas zatiranja Širo. 
kolistnih plevelov po vzniku je 
ko ti v povprečju za celoto 
površino dosežejo 2-4 prava Hj. 
ta. Z naraščajočo velikostjo pig. 
velov se veča tudi potreba 
večanju odmerkov uporabljenij, 
sredstev. Zatiranje trav je odvis. 
no od vrste. Enoletne je pripo. 
ročljiveje zatirati, ko imajo 3.5 
listov. V tem času je mogoče od-
merek motivella tudi prepoloviti 
(0,5 - 0,6 l/ha). Preostanek pa 
uporabimo, če je potrebno, ko 
pleveli druge generacije ponov. 
no dosežejo isto velikost. Ta^ 
postopek se imenuje tudi spin 
postopek. Njegova prednost je 
do 40 % večji celotni herbicidni 
učinek, ker uspešno rešuje tudi 
probleme naknadnega vznikan-
ja plevelov. 

Rizomske trave (pirnico in 
divji sirek) je prav tako bolje za
tirati dvakrat (motivell 0,7 -I- m 
tivell 0,5 l/ha). Izkušnje številnih 
pridelovalcev pa kažejo, da je 
mogoče dobre rezultate doseči 
tudi z enkratnim škropljenjem, 
ko pirnica in sirek (visoka 10-20 
cm) v celoti vznikneta. V tem 
primeru je potrebno uporabiti 
poln odmerek sredstva, 1,2 l/ha. 

Pri škropljenju po vzniku je 
zelo pomembna porabljena 
količina vode na površinsko 
enoto. Ker vsa ta sredstva učin
kujejo le tako, da ostanejo na 
rastlini, preko tal pa z izjemo 
laddoka ne učinkujejo, je zahteva 
glede uporabljene vode cca. 40C 
l/ha. Uporaba sredstev za 
omočevanje je vedno zaželena, 
razen v primeru kombiniranja 
motivella z basagranom forte, ki 
potrebna močila že vsebuje. 

Uporabo motivella odsvetuje
mo na površinah, kjer je bil ob 
setvi koruze uporabljen talni 
insekticid (npr. volaton)\ 

Še nekaj primerov zatiranja 
plevelov: 

- enoletni širokolistni in eno
letni travni pleveli: laddok 3 W 
+ citovjett 0,5 l/ha 

- enoletni širokolistni in 
večletni (trajni) travni pleveli 
(pirnica, divji sirek): basagran 
forte 1,5 l/ha + motivell 1,2/ha 

- enoletni širokolistni plevelih 
basagran forte 1,5 l/ha do 2 W 
pri večjih plevelih 

- trajni širokolistni pleveli: 2,^ 
D - rational 1,5/ha 

- trajni širokolistni pleveli i" 
trajni ozkolistni pleveli: 2,4 D-
rational 1,5 l/ha -t- motivell 
l/ha 

D a m f a n F i n š g o ' 
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VIDEM / ODPRLI NARAVOSLOVNO UČNO POT ŠTURMOVCI 

i tihem svetv živali in rastlin 
Šturmovci, s a m o t n a , mirna oaza, skrita m e d s o t o č j e m 

prave in Drav in je , ki jo na s e v e r o z a h o d u obdaja Ptujsko je
zero, nad v s e m pa t i soč le t ja kraljuje Ptuj , s tarosta s l o v e n 
skih m e s t . Š t u r m o v c e s i l a h k o preds tav l jamo kot zbiral i šče 
živalskih in rast l inskih vrst, ki s m o jih zaradi p o s e g o v v na
bavo pregnal i ali s o pos ta le ogrožene . V s a k i č , ko b o m o t iho 
(,biskali Š t u r m o v c e , s e b o m o l a h k o prepričal i , da bi storil i 
nepopravljivo š k o d o , č e o s t a n e m o š e naprej n e o d g o v o r n i 
jo naravnega okolja." 

Xe vrstice boste lahko prebrali, 
1(0 boste stopili na Naravoslovno 
yino pot Šturmovci, ki so jo mi
nuli petek slovesno odprli na vi-
demski osnovni šoli. Ob tej pri
ložnosti so krajinski park Stur-
giovci, življenje mnogih vrst 
ptičev in rastlin širnih travnatih 
površin (ravno v teh dneh so tam 
2 a c v e t e l e prelepe kukavice) 
predstavili z videokaseto, ki bo v 
prihodnje služila učiteljem in 
učencem kot učni pripomoček. 
Na videmski šoh se je pričelo 

začelo pred dobrima dvema leto
ma s projektom Naravoslovna 

učna pot Šturmovci. S projekt
nim delom so se srečali učenci -
člani naravoslovnega krožka, si
cer pa jim je bil glavni vodnik 
pri delu naravoslovni vodnik 
Krajinski park Šturmovci Bo
ruta Štumbergerja. Lansko leto 
so označih pešpoti in pripravili 
vodnik po učni poti, v letošnjem 
letu pa so projekt še turistično 
obarvah. 

Kot je povedala mentorica tu
rističnega krožka Ksenija Sa-
mojlenko, ni naključje, da želijo 
javnosti predstaviti ravno Štur
movce. To naj bi bila v tem tre

nutku najboljša pot, da se krajin
ski park Šturmovci in življenje v 
njem pokaže tudi drugim, 
predvsem osnovnošolcem in čla
nom turističnih krožkov. Po na
ravoslovni učni poti z devetimi 
markacijami bodo obiskovalce 
popeljali posebej za to pripravl

jeni vodniki, teh pa imajo na vi
demski šoli za zdaj 14. Poleg 

sprehoda po poti naj bi srečanja 
učencev postala povezana z 
mnogimi družbnimi igrami na 
prostem. 

Mentorji pri projektu so bili 
Darja Petek, Danica Habjanič, 
Anton Kovačec in Štefan Mur

ko, s turističnim krožkom se jim 
pridružila še Ksenija Samojlen-
ko. Skupaj z učenci - člani obeh 
krožkov so k projektnemu delu 
pristopili z vso odgovornostjo in 
ljubeznijo do narave. 

T c i t i a n a M o h o r k o 

Kažipot Naravoslovne učne poti vas pelje po samotni in mirni 
oazi Šturmovcev 

Lepote l(rajinskega parka Šturmovci so si prvič z vodnikom 
ogledali nekateri gostje 

UUBUANA/NOVIUNICEFOVI ŠOLSKI ZVEZKI 

P o m o č Unketu 
Slovenski odbor Unicefa je v Ljubljani ne

davno predstavil akcijo, v kateri so združili zbi
ranje sredstev za Unicefove programe in pro-| 
močijo te mednarodne organizacije. V sodelo-i 
vanju z založbo Leonardo iz Celja so izdelali 
posebne šolske zvezke, ki jim je slikar Bori Zu
pančič platnice porisal z različnimi motivi. 

Ti naj bi otrokom na privlačen nazoren načini 
povedali o temeljnih otrokovih pravicah iz kon
vencije Združenih narodov. Konvencijo o otro
kovih pravicah je ratificirala tudi Slovenija, torej 
mora izpolnjevati njene določbe. 

Omenjene zvezke bodo ponudili v prodajo 
knjigarnam in po predhodnih naročilih šolam. 
Kot je povedala predsednica slovenskega odbora 
za Unicef Andreja Črnak M e g l i c , bodo podobne 
projekte nadaljevali tudi v prihodnjih letih, ko 
nameravajo sodelovati z likovno akademijo. 

"Upamo, da bodo ljudje to zamisel sprejeli vsaj 
tako dobro, kot so Unicefove voščilnice. Raz
mišljamo tudi, da bi poleg zvezkov izdelovali 
širšo paleto učnih potrebščin. Tr i četrine izku
pička od prodaje bomo namenili financiranju 
Unicefovih programov, "je dodala Andreja 
Č m a k M e g l i c . 

M S 

PTUJ/Z NATAŠO KORENJAK O PROMOCIJI PTUJSKIH LEGEND 

I C b legende zaiMfa 
Začelo s e je pred d v e m a l e t o m a , k o s o s e dijakinje gos t in 
ske in tur i s t i čne š o l e Maribor D a n i e l a Cartl , Mate ja 
Jevšenak in N a t a š a Korenjak o d l o č i l e , da m a l o pobrskajo 
po zgodov in i Ptuja, jo obogat i jo in naredijo z a n i m i v o za tu
riste. Rezul ta t n j ihovega raziskovanja je enajs t l e g e n d , ki s o 
jih objavi le p o d s k u p n i m n a s l o v o m Utrinki življenja iz za
kladnice tisočetij v pripovedkah in legendah. N a l o g a je bi la v 
1.1995 p o h v a l j e n a kot najbolj izvirna raz i skovalna na loga . 

Nataša Korenjak je doma iz 
Hajdoš, obiskuje pa četrti letnik 
Srednje šole za gostinstvo in tu
rizem Maribor. Z raziskovalno 
nalogo Ko legende zaživijo - pro-
]ik promocije ptujskih legend je 
zmagala na trinajstem srečanju 
Mladi za napredek Maribora. 
Naloga obsega 77 tipkanih strani 
in ima 16 prilog. V njej je najprej 
predstavila same zgodbe, iz njih 
skušala izluščiti nekaj stvari, s 
katerimi bi jih bilo mogoče 
tržiti. Projekt je namreč namen
ih temu, da legende ne ostanejo 

poUcah, ampak da v resnici 
zaživijo. Če je Ptuj zakladnica 
tisočletij, so legende nov zaklad, 
ki smo ga Ptujčani odkrili in ga 
taoramo pokazati drugim, da 
Wo tudi ti znali ceniti naše bo
gastvo. 

O nalogi nam je Nataša pove-
jiala: "Ptuj ne skriva samo arheo
loškega bogastva, kulturnozgo-
''ovinskih spomenikov in druge-
S*) v tej zakladnici tisočletij so 
^di ljudje, njihovo vsakdanje 
'̂̂ 'Ijenje, njihove pesmi, 

"^ižlahtnejša vinska kapljica, 
gostoljubje, navade in običaji. 
'̂Ij prve raziskovalne naloge je 

°'') rešiti pred pozabo utrinke 
"^•^danjega življenja v Ptuju in 
k̂o upravičiti ime mesta za-

^^dnica tisočletij v popolni meri. 
''i te raziskovalne naloge pa je 

''̂ PeŠna promocija vseh zbranih 

pripovedk in legend ter na nji
hovi osnovi uspešna promocija 
mesta Ptuja v Sloveniji in tujini. 
Kakršnakoli preomocija pa je 
lahko uspešna le takrat, ko ljud
je, ki jo izvajajo, vedo, kaj naj in 

kako naj to delajo. S tem progra
mom v rokah bo vsak nadaljnji 
korak promocije ptujskih legend 
zagotovo lažji. Ob tem moram 
tudi povedati, da legende še ni
majo recenzije. Osebno se mi zdi 
najzanimivejša najstarejša legen
da o Atili." 

T E D N I K : Kako se je vaše delo 
začelo? 

N. Korenjak : "Raziskovalna 
naloga je nastajala dve leti. 

Začelo se je z zbiranjem pripo
vedk in legend v župnijskih kro
nikah, starih časopisih in knji
gah, pri ljudeh. V začetku smo 
delale tri dijakinje. Ker je naloga 
naletela na uspeh na dvanasjtem 
srečanju Mladi za napredek Ma
ribora in prejela pohvale tudi na 
Gibanju znanost mladini v 
Ljubljani, smo razmišljali dalje 
in s pomočjo GIZ Poetovio Vi-
vat pričeli pripovedke in legende 
predstavljati na različnih prire
ditvah in sejmih. Rodila se je 
ideja o sistemski promociji, ki si 
jo ta dragoceni zaklad zagotovo 
zasluži." 

T E D N I K : Kako ste si zamisli
le promocijo legend? 

N. Korenjak: "Promociji le
gend v Ptuju je namenjena po
sebna pozornost. Predstavljale se 
bodo samostojno in kot del ob
stoječe ponudbe mesta. Promo
cija v Sloveniji je podobna kot v 
Ptuju. Razlikuje se predvsem 
glede tega, ker poslušalci zgod
bic niso Ptujčani in zato tudi 
morda malo manj poznajo Ptuj. 
Zato je v tem primeru potrebna 
promocija legend skupaj z mes
tom Ptujem. 

Promocija v tujini je zelo veli
ka in zahtevna naloga. Izpeljati 
jo je mogoče na več načinov." 

Nataša Korenjak je te dni že 
odplesala svoj maturantski ples. 
Šolanje bo nadaljevala na visoki 
šoli za hotelirstvo in turizem v 
Portorožu, ah bo njena prihod
nost v ptujskem turizmu, pa še 
ne ve. Bila pa bi zelo vesela, če bi 
se to zgodilo, ker ima Ptuj res 
rada. 

Vseh enajst legend bodo v na
daljevanjih spoznah tudi bralci 
Tednika. 

M G 

Nataša Korenjak. 
Foto: M. Ozmec 

SVTROJICil/ŠOLARJI SO OPOZORILI NA EKOLOŠKE PROBLEME 

N I nam vseeno! 
M n o ž i c i m l a d i h in t i s t ih , k i j im n i v s e e n o , kako b o z okol 
j em v osrednj ih S l o v e n s k i h gor icah jutri, s o s e pridružil i 
tudi šolarji in učitelj i iz O Š Sv. Troj i ca . Pripravili in izvedl i 
s o v s e b i n s k o bogat projektni t e d e n in o b k o n c u razgibane
ga de la izdali še š o l s k o g las i lo . 

Ni nam vseeno, so odločno 
poudarili na začetku dela in do
dali, da jim za naravo ne more 
biti vseeno. "Radi poskrbimo 
zanjo, da je lepa in čista. Na 
žalost pa so med nami tudi 
takšni, ki jim je malo mar za 
našo naravo. Poskusili jim bomo 
odpreti oči tudi s projektnim 
tednom, ki smo mu daU ime 
ekologija," so na vidnem mestu v 
tematsko pripravljenem šolskem 
glasilu zapisali trojiški šolarji. 
Jasna Vračko iz 7. razreda pa je 
dodala željo šolarjev, ki pričaku
jejo, da se bodo njihovim pleme
nitim pobudam pridružili drugi 

krajani, vsaj tako, da ne bi odme
tavali odpadkov kjerkoli. 

Zdi se, da so tudi trojiški šolar
ji podobno kot vrstniki iz Cer-
kvenjaka (o tem smo v Tedniku 
obširno že poročali) zadeli v pol
no in s svojimi otroško iskreni
mi razmišljanji in pobudami 
vzpodbudili krajane, da vendar
le odgovorneje ravnajo z okol
jem. To je pri Sveti Trojici toli
ko bolj pomembno tudi zato, ker 
je bil kraj že pred leti razglašen 
za turističnega. Imajo lepo jezero 
in še veliko drugih naravnih le
pot in znamenitosti. Vse to pa 
včasih skazi neodgovorno rav

nanje ljudi, ki se ne zavedajo po
mena urejenega in čistega okolja 
za hitrejši razvoj turizma. 

Trojiški šolarji poudarjajo, da 
"je narava največje bogastvo 
človeštva. Čisto okolje pomeni 
tudi zdravo življenje. Ko govori
mo o čistem okolju in zdravi na
ravi, se vsi strinjamo, da jo je po
trebno spoštovati. Vemo pa, da 
narava in naše okolje nista tako 
čista, kot bi si želeli. V lepo ure
jenem okolju, polnem zelenja in 
cvetja, človek najde srečo in mir. 
To ga popelje k studencu živl
jenja - k naravi!" 

Tako torej trojiški šolarji. Ko
mentar ni potreben - morda bi 
kazalo v bodoče tudi tovrstna 
razmišljanja bolj upoštevati. 
Otroška duša je poštena in ne 
laže - otroci in vnuki pa imajo 
najbrž pravico do zdravega okol
ja tudi pri Sv. Trojici. Danes in 
predvsem jutri! 

M . T o š 

ŠPORTNIKI O KAJENJU / MARATONEC MIRKO VINDIS 

"Šport in dgarete ne gredo skupaj!" 
Kdo ne pozna Mirka Vindiša, znanega ptujskega maratonca, ki 
v športu vztraja že od leta 1980! Tokrat z nj im ne b o m o govorili o 
športu, t emveč o tem, da mora biti športnik zdrav, če želi uspeti 
in zdravo živeti. Zdravo življenje p o m e n i življenje brez alkoho
la, cigaret in drugih škodljivih razvad ter uživanje zdrave hrane. 

"Na splošno lahko rečem, da 
mi cigarete niso nikoli dišale. 
Nisem pa imel niti želje, da bi 
bil frajer in bi s kajenjem doka
zoval svojim vrstnikom, da sem 
"odrasel". Kajenje sodi med izra
zito škodljive razvade in se ga, 
ko enkrat začneš, težko odvadiš. 
Če bi šli delat anketo, bi se lahko 
prepričali, da je vsak dvajsetlet-
nik, ki kadi, prvo cigareto poka
dil že v zelo rosnih letih, pri 
enajstih, dvanajstih letih, pri 
dvajsetih začnejo kaditi zelo red
ki. Kot najstniki so pričeli kaditi 
zato, ker je to bilo in je tudi še 
danes 'moderno' . 

Kot športnik moram povedati, 
da špon in cigarete ne gredo 

skupaj, čeprav poznam nekaj 
vrhunskih športnikov, ki kadijo, 
vendarle pa so zelo redki. V glav
nem intenzivno kadijo pred po
membnimi tekmami in še to bolj 
odmaknjeno, na pomožnih 
igriščih. S kajenjem si 'zdravijo' 
psiho pred velikimi nastopi. 

Mladim bi priporočil, da sploh 
ne začnejo kaditi, odrastejo 
lahko tudi brez te škodljive raz
vade. Velikokrat se med treningi 
v ptujskem parku srečam z mla
dimi kadilci. Čeprav ni najboljše 
za moj trening, se vendarle 
večkrat ustavim in jim skušam 
dopovedati, da s kajenjem ne 
bodo odrasli, odgovora na 
vprašanje, zakaj kadijo, pa pona
vadi ne poznajo. Svetujem jim, 
da opustijo to razvado in si v 
življenju poiščejo druge izzive." 

M G Foto: Kosi 

^UJ/PREDSTAVILI STA SE OŠ O. MEGLIC IN GLASBENA ŠOLA 

^omert mladih pevtev 
y Petek z v e č e r je bil v dvorani N a r o d n e g a d o m a v Ptuju 
koncert m l a d i h p e v c e v o s n o v n e šo l e Olge M e g l i c Ptuj . 

Ĵ îprej se je predstavil otroški 
f zbor, ki je pod vodstvom 
!I:*8de Damiš zapel šest pesmi, 
v ' klavirju je zbor spremljala 

'̂»ia Kožar. 
o^^stopil je tudi godalni orkester 
^^^^^nt šole Karola Pahoria 

^'^i' ki ga je vodila Metoda 

Gregi Trop. Predstavili so štiri 
skladbe iz albuma za mladino 
Robena Schumanna in suito 
Carnioli v D-duru Tomaža Ha-
beta. 

Mladinski pevski zbor osnovne 
šole Olge M e g l i c iz Ptuja pa je 
pod vodstvom Magde Damiš 

zapel osem pesmi. Izvajali so 
dela Jožeta Leskovarja, Rada Si-
monitija, Matije Tomca, Emila 
Adamiča, koncert pa so končali z 
Beethovnovo Odo radosti. 

Tudi na tem koncertu se je 
zbor odlikoval z jasno dikcijo in 
čisto intonacijo ter navdušil šte
vilno občinstvo. Sicer pa zbor iz 
osnovne šole Olge Meglic že 
vrsto let sodi v vrh mladinskega 
petja v bivši občini Ptuj. 

ffl 



PTUJ / ŠTUDIJSKO POTOVANJE GIMNAZIJCEV 

Uilm se hantosko - s p o z n a v a m Fraadh 
K o n e c februarja in v začeticu m a r c a l e t o s s e je 50 ptujslcih 
g i m n a z i j c e v u d e l e ž i l o š tudi j skega potovanja v Franc i jo p o d 
n a s l o v o m Učim se francosko - spoznavam Francijo. 

Spremljali so jih ravnateljica 
Meta Puklavec, profesorica 
francoskega jezika Jasna Re
gent, profesorica angleščine 
Alenka Ketiš in profesor geo
grafije Igor Šeruga. 

Potovali so preko Šentilja, Av
strije in Nemčije do Strasbour-
ga, kjer so si ogledali Svet Evro
pe in se srečali z vodjo stalne mi
sije republike Slovenije pri Sve
tu Evrope Magdo Tovornik. Iz 
Strasbourga jih je pot vodila do 
Pariza, zatem v Reims in nato v 
Epernay, kjer so si ogledali šam
panjsko klet. 

Na študijsko potovanje so se te
meljito pripravili. O posamez
nih točkah potovanja so pri po
sameznih predmetih pripravili 
krajše referate, v načrtu poto
vanja je bilo poskrbljeno tudi za 
vse drugo, da je lahko študijska 
tura potekala nemoteno in v za
dovoljstvo vseh. Brez dvoma je 
bil cilj potovanja dosežen, saj so 

se dijaki lahko sami neposredno 
prepričali o doseženem znanju 
francoskega jezika, potrebnosti 
znanja jezikov, spoznavanju tuj
ih kultur in navsezadnje o tem, 
da se mora že mlad človek 
naučiti komunikacije z novim 
okoljem, da bo lahko samoza
vestno in odgovorno sprejel vse 
življenjske izzive. 

GIMNAZIJCI SO 
BILI PRVI 

Ptujski gimnazijci so bili prva 
skupina, ki jo je po svojem pri
hodu v Strasbourg, na mesto 
stalnega predstavnika Slovenije 
v Svetu Evrope, pozdravila Mag
da Tovornik. Ob tej priložnosti 
je povedala: "Štajerci bodo seve
da rekli, da smo to naredili 
nalašč. Dejstvo, da ste prišli iz 
Ptuja in ne iz Maribora, kaže 
verjetno na to, da včasih tudi iz 
nekoliko bolj oddaljenih krajev 
vidijo Evropo bliže. Čestitala bi 
vsem tistim, na čelu prav gotovo 
z ravnateljico in tistimi profe
sorji, ki so tako mladi, da jih 
sploh ne prepoznam med dijaki, 
ki ste prišli na to idejo, da sledite 
slovenskemu pregovoru, ki pra
vi: 'Bolje enkrat videti, kot de
setkrat slišati.' O Svetu Evrope 
lahko berete, slišite, verjetno pa 
boste po odhodu iz Strasbourga 
delili moje mnenje, da če nisi bil 
tukaj in če nisi imeli vsaj za ne
kaj časa možnost to videti, po
tem verjetno ni mogoče imeti 
prave predstave o tem, kaj ta ev
ropska organizacija pomeni. 

Svet Evrope je organizacija, ki 
je bila ustanovljena leta 1949. V 
40 letih se v tej organizaciji ni 
zgodilo kaj dosti. Države članice 

so bile bolj ali manj iste, to so 
bile predvsem zahodnoevropske 
države, za katere je znano, da so 
izredno zgodaj podpisale vse do

kumente, na osnovi katerih je ta 
organizacija sprejela posamezne 
članice in zadostila trem 
ključnim pogojem. Pogoj za 
članstvo je predvsem to, da 
država spoštuje in zagotavlja člo
vekove pravice, da je pravna in 
demokratična država. Demokra
cija ne pomeni samo to, da ima 
država večstrankarske volitve. 
Stopnja demokracije odseva na 
neki način dejstvo o tem, koliko 
lahko vsak državljan v neki 
državi vpliva na odločitve, ki jih 
sprejema oblast. Rezultat dela 
Sveta Evrope so listine in kon
vencije." 

Profesorica francoščine Jasna 
Regent je o ideji za študijsko po
tovanje povedala: "Naše 
območje nima večjih stikov s 
francosko kulturo. Zdel se mi je 
pomemben tudi ta način izo
braževanja, stik s frankofonsko 
kulturo. Gre tudi za kontrolo 
oziroma preverjanje doseženega 
znanja fracoskega jezika, koliko 
so se dijaki v teh letih naučili. 

Prav gotovo je, da v bodoče 
znanje enega ali dveh jezikov ne 
bo več dovolj. Gre pa tudi za to, 
da se bodo znali v svetu sporazu

mevati in obnašati. To je bil 
predvsem cilj našega potovanja. 
Sprejem v Svetu Evrope je bila 
za nas pomembna čast. Tja še 
marsikateri Francoz, ki stanuje 
čez cesto, ne bo mogel priti. 

Upamo, da bo ta naš projekt 
kmalu postal tudi projekt občine 
in drugih. Prvič letos v moji dol
goletni praksi se je zgodilo, da je 
bilo potovanje vezano na pouk 
francoščine ne glede na letnik. V 
generaciji štirih let naj bi imeli 
učenci vsaj dvakrat možnost po
tovati v Francijo. Oblikovali naj 
bi vsaj tri ture, ki bi se spremin
jale. Naslednje potovanje naj bi 
bilo že čez leto in pol." 

ŠE BOMO 
POTOVALI V 
FRANCIJO 

Vsem dijakom se je študijsko 
potovanje globoko vtisnilo v 
spomin. Zbrali smo nekaj vtisov. 

Alenka Cvetko, III. c: 'Najbolj 
všeč mi je bilo v mladinskem ho
telu v Strasbourgu, kjer smo se 
srečali z mladimi iz različnih 
držav. Pogovarjali smo se v ang
leškem, nemškem in francoskem 
jeziku. Všeč mi je bilo, ker smo 
spoznali nekaj sveta in se srečali 
s francoskim jezikom v živo. 
Francija mi je kot dežela bolj 
všeč kot Italija, kjer sem bila 
lani." 

Tomaž Jakab, I. e: "Potovanje 
je bilo dobro, zanimivo, poučno, 
sproščeno. Najbolj smo uživali v 
Parizu. Upam, da ga bom še obi
skal. Tudi drugim bi priporočil, 
da bi se udeležili takšnega poto
vanja." 

Rok Pečnik, I. e: "Potovanje v 
Francijo ni bilo samo lepo, vsaj 
zame je imelo tudi senčno stran. 
Spoznal sem, da brez računa iz 
francoskih trgovin ni dobro iti, 
ker si lahko takoj osumljen kra
je. Tudi meni se je to pripetilo, a 
se je vse dobro končalo. Vse, kar 
smo v Franciji videli, je bilo za
nimivo. Vožnja je bila naporna, 
spanje v avtobusu pa ne najbolj 
udobno." 

Eva Klemenčič, III. c: "Poto
vanje je bilo zelo zanimivo, ker 
smo doživeli veliko novega. Po
sebej so se mi vtisnile v spomin 

trgovine, ki so večje od naših, 
bolj založene, prodajalke prijaz
nejše. Upam, da bom še kdaj obi
skala te kraje. Tudi z učitelji je 
bilo vse v redu. Med seboj smo 
se zelo dobro razumeli. Tudi 
hrana je bila v redu, čeprav je 
drugačna od naše." 

Andrej Doberšek, III. c: "Po
tovanje je bilo izredno zanimivo. 
Srečanje z drugo kulturo, ki je 
prej nisi poznal. V mladinskih 
domovih smo se srečevali z mla
dimi iz drugih držav, predvsem 
z Arabci. Od ogledov se mi je po
sebej vtisnil v spomin novi del 
Pariza - La Defense. Lepo je bilo 
tudi zato, ker je bila družba lepa. 
Na potovanje smo se predhodno 
dobro pripravili. Referate smo 
pripravili pri francoščini, 
zemljepisu in umetnosti." 

Mateja Tomašič , III. c: "p̂ ^ 
dvema letoma sem že bil^' 
Franciji. Takrat sem se poi\^ 
bolj izgubljeno. Sedaj, po tr̂ j 
letih učenja francoskega jeziĵ ^ 
pa sem se že lahko pogovarjaj, 
praksi preverila pridoblje^^ 
znanje. S tem, ko vidiš, da ne^, 
že znaš, dobiš večje veselje do 
zika, zato so takšna študijska 
tovanja izredno dorodošla. Bii, 
mi je zelo všeč. Najlepše je bji, 
na vrhu Eiffelovega stolpa. Ugj 
jala mi je tudi francoska hranj 
nasploh mi je všeč njihov nači, 
življenja, pa trgovine, v kateri] 
je veliko razprodaj." 

Metka Sršen, IV. e: "V Svet, 
Evrope smo si ogledali tudi naj 
pomembnejšo in največjo dvora 
no, kjer potekajo vsa najpo 
membnejša zasedanja. Sprejel 
nas je tudi vodja stalne misij. 
Republike Slovenije pri Sveti 
Evrope Magda Tovornik in nan 
zelo preprosto razložila delovan 
je v njem ter opisala pomembni 
vlogo Slovenije v tej organizaci 
ji. Najlepša hvala vsem, ki sti 
nam omogočili in organiziral 
tako zanimivo in novo odkri 
vanja lepot Francije." 

Iris in Nataša iz IV. letnika: 
"V prostem času smo dijaki 
č e t r u l ^ e m i k o v ^ d a l i ankeiai 

spoznavanju Slovenije mec 
Francozi, a večina ljudi, ki sme 
jih ustavili, ni bila pripravljeni 
sodelovati. Za naše delo so 
predvsem kazali zanimanje 
moški, ki so radi odgovarjali na 
vprašanja slovenskih deklet." 

Po študijski turi v Francijo se 
je motivacija za učenje fran
coščine povečala. Za koliko, p 
bo razvidno ob koncu šolskega 
leta, ki se neusmiljeno pri
bližuje. 

Starši udeležencev potovanj! 
pa so se že lahko prepričali, daje 
bilo za njihove otroke to korist' 
no. Svoja doživetja so pridne 
snemali na video in na tej osnovi 
je nastal zanimiv zapis, ki so p 
mladi staršem že predstavili. 

P o g o v a r i a l a se 
M . Goxnil> 

Prof . f r a n c o š č i n e Jasna Re
gent. Foto: Kosi 

Pred s lavolokom z m a g e 

Z Magdo Tovornik v Strasbourgu 

MLADI IN EKOLOGIJA 

Viemi OIghe na tmbpra v Ituliji 
Ptujska o s n o v n a šo la O l g e Meglic je tudi l e t o s s o d e l o v a l a n a 
m e d n a r o d n e m e k o l o š k e m taboru o s n o v n o š o l c e v s k u p n o s t i 
držav o b A l p a h in J a d r a n s k e m morju . V i t a l i j a n s k e m S a n 
A n g e l u pri M i l a n u s o s e zbrali u č e n c i iz avstr i j ske K o r o š k e , 
M a d ž a r s k e , S l o v e n i j e i n s e v e d a m n o ž i c a d o m a č i n o v iz 
L o m b a r d i j e . Iz o s n o v n e š o l e O. Meglic je o d p o t o v a l o na s k o 
raj t i s o č k i l o m e t r s k o pot 31 o s m o š o l c e v in o s m o š o l k iz v s e h 
št ir ih parale lk . Spremlja la sva jih uč i te l j M i l a n P u l k o in zu
nanj i s o d e l a v e c S t a n k o Ž u n e c . 

V petek, dan po praznovanju 
prvega maja, ko so učenci in 
učitelji namesto v šolo odšli po 
svojih drugih najljubših oprav
kih, smo mi vstali celo bolj zgo
daj kot običajno. Avtobus nas je 
namreč čakal na parkirišču pod 
gradom že ob sedmih zjutraj in 
samo pet minut pozneje smo se 
že peljali čez ptujski most. Dan 
je bil lep in po enajstih urah 
vožnje smo prispeli na cilj: Mi-
radolo Terme. 

Oglasili smo se v hotelu. Prva 
oseba, ki smo jo srečali, je bil ho
telski kuhar, s katerim smo se z 
jezikom rok po daljšem trudu 
uspeli prepričati, da smo prišh 
na pravo mesto. Ugotovili smo, 
da bomo morali tudi z drugimi 
Italijani govoriti na enak način, 
dokler nas niso odrešili Avstrij
ci. Njihovi učiteljici sta namreč 
izvrsto govorili italijansko. Ko 
so z manjšo zamudo prispeli še 
Madžari, smo se drug drugemu 
predstavili, povečerjali in se nas
tanili v svoje hotele. Mi smo se 
odpeljali v 40 kilometrov oddalr^ 

jeno mesto Codogno. Imeli smo 
to smolo, da tam ni bilo dovolj 
prostora v enem hotelu, zato so 
nas razporedili v dva. 

San Angelo, kjer smo se 
zadrževali ves naslednji dan, je 
mestece sredi Padske nižine v 
bližini Milana. V tamkajšnjem 
gradu, preurejenem v muzej, so 
šole predstavljale svoje izdelke 
(plakate, slike, skulpture ...) s 
področja ekologije. Učenci so na 
domiseln način prikazali, kaj vse 
se nam lahko pripeti, če ne bomo 
varovali narave, kako moramo 
skrbeti za svoje okolje, mi pa 
smo jim prikazali, kako ravna
mo z odpadki na Ptuju. To smo 
storili z videokaseto, ki so jo naši 
učenci posneli v okviru letošnje
ga projektnega tedna, in dvoje
zično brošuro Oh, ti odpadki. Vi-
deokaseta je vzbudila posebno 
pozornost, saj smo bili edini, ki 
smo predstavili svojo temo v te
levizijskem mediju. Drugi del 
dneva smo se pogovarjali o ena
kopravnosti med ljudmi, spošto
vanju drugačnosti in upoštevan
ju manjšin. Izkazalo se je, da 

mlade to področje neverjetno za
nima in da tudi različnost jezi
kov ni predstavljala nobenih 
ovir. Sicer pa so pomagale tudi 
prevajalke. 

V nedeljo smo se v Italiji 
počutili že prav domače. Ko smo 
se dobro naspali in pozajtrkova-
li, smo se vrnili v sanangelski 
dvorec. Organizatorji so pripra
vili velik spektakel - igro na 
prostem, v kateri je vsak ude
leženec dobil svojo vlogo in svoj 
kostum. Vseh 250 učencev se je 
vključilo v igro o borbi med do
brim in zlim, med življenjem in 
smrtjo. Ves dopoldan smo vadi
li, popoldan pa zaigrali zares. 
Zmagalo je seveda življenje, za 
nas pa se je končal tretji dan, ki 
smo ga preživeli od doma. 

V ponedeljek smo se že tako 
rekoč poslavljali. Vendar smo 
prav za ta dan načnovali še po
memben obisk. Najavljeni smo 
bili namreč v naši prijateljski 
šoli v mestu Vedanu blizu zna
menitega dirkališča formula 1 
Monze, kamor smo pripeljali 
tudi goste iz Avstrije in Madžar
ske. Vedance smo zmotili pri 
pouku, vendar so učenci, izbrani 
za naš sprejem, že čakali. Ogle
dali smo si njihovo šolsko gleda
liško igro, za tem pa se pomerili 
v nogometu in posebni igri, nar
avnani proti rasni nestrpnosti. V 
njej so sodelovali učenci šol iz 
vseh štirih držav. Pred slovesom 
so se učenci med seboj obdaro

vali. Učenci osnovne šole Olge 
Meglic so prinesli s seboj majice 
s ptujskim grbom ter jih razdeli
li novim prijateljem. In teh ni 
bilo malo. Lahko bi celo zatrdili, 
da so največja pridobitev eko
loškega tabora prav nova znanst-
va in prijateljstva. 

Naslednje leto se bomo srečali 
na podobnem taboru v Ptuju. 

M i l a n P u l k o 

ORMOŽ/ POTOVANJE V HALOZE IN NA KOZJANSKO 

Zcfrcivffeif cf n a izletu 
Z d r a v l j e n e ! z o d d e l k a za b o l e z n i o d v i s n o s t i P s i h i a t r i č n e 
b o l n i š n i c e O r m o ž s m o s e 6. maja poda l i na iz let v H a l o z e in 
na K o z j a n s k o . 

Čeprav vreme zjutraj ni obeta
lo sončnega dne, je bilo potovan
je prijetno. Obiskali siD̂  
Rogaško Slatino, si ogledali zna
menitosti in steklarsko šolo. P"' 
smo nadaljevali skoZ' 
Podčetnek proti Sopotam. Ta"' 
smo spoznali zgodovino gr̂ ^" 
Olimje in stare lekarne, ki j^ \ 
njem. Čudovit je tudi zelišč"' 
vrt. Obisk Olimja ne bi bil P*̂  
poln, če si ne bi ogledali f^^^ 
damjakov na Jelenovem gre''̂ ' 
nu, žal pa živali niso bile nič 
razpoložene za razkazovanje. 

Ob vrnitvi smo se ustavili še"* 
Ptujhski Gori in si ogledali z"̂  
no romarsko cerkev. Ilet si"" 
priejtno razpoloženi sklenili 
domačem Ormožu. I 



gAZISKOVALNA NALOGA ZA TRETJE REGIJSKO SREČANJE MLADIH RAZISKOVALCEV 

Razvol kinemafografiie v Ptuh 
6. nadaljevanje 
Leta 1939 je p o d v o d s t v o m g o s p o d a Mirka G o d i n e , gvardijana m i n o r i t s k e g a s a m o s t a n a , 

prosvetno društvo z a č e l o akt ivnos t i za us tanov i t ev š e e n e g a k inematografa v Ptuju. Pro
svetna zveza v Ljubljani je sve tova la p t u j s k e m u p r o s v e t n e m u društvu in s tavbni zadrugi 
prosvetni d o m , naj takoj z a č n e j o p o vzg ledu iz Celja p o s t o p e k za pr idobi tev k o n c e s i j e za 
)(inematograf v dvorani D r u š t v e n e g a d o m a . Č e b o d o poskuša l i s a m i najprej zgraditi pro
svetni d o m in š e l e p o t e m zače l i p o s t o p e k za u s t a n o v i t e v k ina , b o to trajalo predo lgo . P o 
hiteti je p o t r e b n o zato , da ga n e bi prej u s tanov i l i N e m c i , d o kater ih "vlada n e m o r e bit i 
absolutno nenaklonjena". N o v i k i n o bi b i lo dobro us tanovi t i š e kot prot iutež s o k o l s k e m u 
jcinu v m e s t n e m g leda l i šču . V d o p i s u je m e d drugim zap i sano: "Najbrž n e b o s t e ža los tn i , 
ako z n o v i m podje t jem, ki b o obratova lo v s p o r a z u m u z V a m i , propade S o k o l s k i kino." 
prosvetna zveza je svetova la , naj s e ptujsko p r o s v e t n o društvo p o v e ž e pri us tanavl janju 
novega kinopodjet ja z g o s p o d i č n o P a v l o J e s i h iz Celja. Š e i s t ega m e s e c a je pr iš lo do pod
pisa p o g o d b e m e d J e s i h o v o in P r o s v e t n i m d r u š t v o m o us tanov i tv i n o v e g a kinopodjet ja 
"Royal" v D r u š t v e n e m d o m u . 

O delu kinematografov med drugo 
svetovno vojno smo zvedeli zelo 
malo- V fondu Mestna okupacijska 
uprava je nekaj spisov, ki se 
nanašajo na kinematograf v gleda
lišču. V glavnem gre za prijave ne
pravilnosti, kot so neprimerne kuril
ne naprave, slabo prezračevanje in 
potreba po novih prezračevalnih 
napravah ter o neprimernih sanita
rijah. Kino je bil zvočni. Upravnik 
je bil Georg Pichler. 1941 so dobile 
Šole okrožnico, da morajo plačati 
filmski prispevek za predvajanje 
filmov in da si bodo morale nabaviti 
filmski projektor za Šolsko rabo. 

USTANOVITEV 
KINA PTUJ PO 
DRUGI SVETOVNI 
VOJNI 

Prvi podatek za kino po drugi 
svetovni vojni smo našli za 30. 
julij 1945. Uprava kinematogra
fa Titov dom je državni realni 
gimnaziji Ptuj poslala dopis, da 
bo še istega dne predstava doku

mentarnega filma Osvoboditev 
Beograda, in sicer v počastitev 
otvoritve obnovljenega želez
niškega mosta. Iz tega dopisa 
lahko sklepamo, da je kino začel 
delovati takoj po vojni in da je 
deloval v prostorih današnjega 
kina tudi med vojno. 

Kinematograf Titov dom je bil 
prej kinopodjetje Pavle Jesih. 
Kinematograf ji je bil po vojni 
zaplenjen. Iz sodbe Pavli Jesih 
julija 1946 je razvidno, da je bila 
med vojno lastnica kinopodjetij 
Matica v Ljubljani, Metropol v 
Celju, kinematografa Rojal v 
Ptuju in solastnica kina Union v 
Ljubljani s podjetnikom Mila
nom Khanom. Skupno sta bila 
obtožena, da sta v času okupacije 
za kinematografa Union in Ma
tica v Ljubljani sklepala pogod
be z okupatorjem za prikazovan
je propagandnih filmov in tedni
kov fašistično-nacistične vsebi
ne. Khan je bil obtožen še, da je 
v letu 1944 v svojem filmskem 
laboratoriju Emona dovolil izde

lavo filmov Domobranska prise
ga, Protikomunistično zboro
vanje na Kongresnem trgu in Je-
lendolske žrtve. Filmi so bili po
tem predvajani v kinu Union z 
namenom, "da se sramoti narod
noosvobodilni pokret in pove
ličuje dejanja in delovanje 
domačih izdajalcev". Obtožena 
sta se zagovarjala, da sta med 
vojno vodila svoja podjetja po 
nalogu Osvobodilne fronte zato, 
da bi omogočila redne seje 10 
O F. Te so bile od ustanovitve pa 
do oktobra 1942 v prostorih nju
nih kinematografov. Milan 
Khan je dal O F še dve filmski 
kameri in filme. Od prodanih 
vstopnic, ki so bile izdane od 
O F , sta redno odvajala denar za 
njeno delovanje. Ljudsko 
sodišče je obtoženima verjelo, da 
sta podpirala O F in je to upošte
valo pri izreku kazni kot 
olajševalno okoliščino. Zato sta 
bila obsojena samo na odvzem 
premoženja. 

Iz zapisnika o popisu zaplenje

ne lastnine Pavli Jesihovi, ki je 
bil opravljen leta 1946, se vidi da 
je bila Jesihova samo najemnica 
prostorov kina. V prisotnosti 
upravnika kinopodjetja Viktorja 
Čeha in sodnega uradnika Jožeta 
Kogeja so namreč popisali samo 
premično lastnino: projektor 
B5, objektiv Ikon, obločnico 
Bauer, transformator, amperme-
ter, stikalno ploščo s tremi stika
li za dvorano, stikalo za zvonec, 
mizo za previjanje filmov s pre-
vijalcem AGG, tri projekcijska 
okna, 12 m preproge, stranski 
zastor 6 X 8 m, 282 zaklopnih 
sedežev in 4 reklamne omarice 
na ulicah. 

Današnji Mestni kino Ptuj je 
bil ustanovljen 6. 11. 1946 na 1. 
seji izvršnega odbora M L O Ptuj. 
V zapisniku je zapisano, da se v 
skladu z Zveznim zakonom o 
državnih gospodarskih podjetjih 
ustanovi Mestno kinopodjetje. 
Kot osnovna sredstva kinopod
jetje prevzame inventar dote
danjega republiškega državnega 
filmskega podjetja v Ptuju v 
vrednosti 263.250 dinarjev. Za 
upravnika je bil imenovan Vik
tor Čeh. Zraven njega so zaposli
li še kinooperaterja Antona Eler-
ja, pomožnega operaterja Ljuba 
Hanzla in blagajničarko Pavlo 
Sirec. 

ZAKLJUČEK 
v raziskovalni nalogi smo ugo

tovili, da je bila prva filmska 
predstava v Ptuju že zelo zgodaj. 
Prva javna kinopredstava v sve
tu je bila decembra 1895, 
Ptujčani pa so si ogledali prvo 
kinopredstavo že marca 1897, to 
je komaj leto in dobre tri mesece 

od prve javne 
predstavitve fil
ma. 

Prve kinopred-
stave so imeli po
tujoči kinemato
grafi, ki so film 
hitro razširili po 
svetu. Prvi stalni 
kinematografi so 
nastali leta 1905. 
V Ptuju ga je us
tanovil Alojz 
Brecelj leta 1908. 
Tudi tu smo lo
vili korak s sve
tom. 

Stalni kinema
tografi v Ptuju so 
bili vedno na
jemniki tujih 
prostorov, zato 
so se večkrat selili. Prvi stalni ki
nematograf je bil v prostorih ka
zina Nemškega društvenega 
doma, nato je bil za kratek čas v 
dvorani gostilne Slon, najdlje pa 
je bil v gledališču. 

Vseskozi je bil Ptuju dovolj en 
kinematograf, šele malo pred 
drugo svetovno vojno je nastal še 
eden in tako sta bila sočasno dva. 
Po vojni kino v gledališču ni več 
deloval in Ptuj ima zopet eno 
samo kinodvorano. 

Današnji Mestni kino Ptuj de
luje od leta 1946, ko je M L O us
tanovil Mestno kinopodjetje iz 
dotedanjega republiškega držav
nega filmskega podjetja Titov 
dom. 

Lastniki kinematografa so se 
menjavali. Razen domačina 
Alojza Breclja so bili lastniki 
vedno od drugod (Radgona, Du
naj, Maribor, Celje). 

ZAHVALA 
Zahvalile bi se rade vsem, ki so 

nama pomagali pri nastanku ra
ziskovalne naloge. 

Najprej bi se zahvalili Ljudski 
in študijski knjižici Ptuj, še zlas
ti gospodu Jakobu Emeršiču. 

Za veliko pomoč se zahvaljuje
va Zgodovinskemu arhivu v 
Ptuju, kjer sta nama nudili 
pomoč arhivarki gospa Marija 
Hernja Masten in gospa Nada 
jurkovič. Posebej se bi jima radi 
zahvalili za prevod gradiva iz 
nemščine v slovenščino. 

Zahvaljujeva se še najinemu 
mentorju gospodu Francu Golo
bu, ki naju je vodil skozi 
obsežno gradivo in nama je po
magal oblikovati nalogo. 

Petra Zorman, 8. c 
Sabina Škripač, 8. c, 
OŠ Mladika 

Odločba o zaplembi kinopodjetja Titov dom 
Pavli Jesihovi 



•o BRANKO CESTNIK/ PISMO IZ RIMA 

Mafiia f e iivlieniski slog 
če bi sici l i janska mafija bila samo kr iminalna organizacija in 
nič več kot to, bi jo država že davno razbila in izkorenin i la . 
Ampak mafija nI samo dobro organizirana paralelna oblast. 
Mafija se ohranja in krepi ne samo v i legalnih družbenih sfe
rah, temveč predvsem globoko v zavesti s ic i l i janskih posamez
nikov in kolektivov. Tudi t is t ih , k i v umazane posle niso 
namočeni. In globoko v zavest policija tudi z najbolj izpi l jenimi 
vohunsko-represivnimi metodami ne more seči. Mafija je torej 
tudi vzgojni in kul turn i problem. 

Da je tako, potrjujejo mafijci 
sami. "Razpravljati o mafiji je 
vedno pomenilo razpravljati o kul
turi," je izjavil bivši mafijec Ga-
spare Mutolo. Biti mafijec nam
reč ne pomeni samo biti ne
kakšen "visoko kvalificirani 
tehnolog za kriminalne dejavnos
ti". Biti mafijec pomeni imeti 
mafijski način življenja, mafij
sko razmišljanje, mafijsko čust
vovanje, mafijsko vzgojo. 

"Mafija je življenjski slog," pravi 
Joe Bonanno, sicilijansko-ame-
riški boss iz šestdesetih let. Za 
ta slog seveda obstaja neke vrste 
vzgojni proces. O tem "pokesa-
ni" mafijec Leonardo Messsina 
pravi: "Ni tako, da nekega jutra 
vstaneš in si rečeš: 'Odslej bom pa 
član Cose Nostre.'Biti član pome
ni imeti določeno življenjsko držo. 
Sledijo ti že v otroštvu, te hranijo, 
te vzgajajo, te učijo streljati, pos
tavljati bombe, ubijati ... Si neke 
vrste robot, usojeno ti je." 

Usojeno? Tudi Leonardo Vi-
tale je bil prepričan o lastni uso-
jenosti in zato se je pred dvajse
timi leti na sodišču takole bra
nil: "Moja krivda je, da sem se ro
dil in živel v družini z mafijsko 
tradicijo, da sem živel v družbi, v 
kateri so bili vsi mafijci, in prav za
radi tega tudi vsi spoštovani. Tisti, 
ki pa niso mafijci, pa so bili prezi
ram." Skratka mafija ne samo 
kot način življenja, ampak kot 
prestižni način življenja, kot ne
kakšen višji kriminalno-aristo-
kratski družbeni razred. 

V čem obstaja ta prestiž, pa po
jasnjuje "spreobrnjenec" Anto-
nino Calderone: "Mi smo mafijci, 
ostali so raja. Mi smo možje časti. 
Pa ne zato, ker smo se tako za
obljubili, ampak ker smo kriminal
na elita. Smo precej višje od običaj
nih zločincev. Smo hujši od vseh." 

Hujši od ostalih zločincev po
meni predvsem biti večji 
krvnik. "Vsi člani mafijske 
Družine morajo biti sposobni ubi
janja," razlaga Calderone. "Res 
pa je, da nekateri pri ubijanju 
uživajo, drugi pa ne," dodaja. 

Uboj - srce mafijske kulture. 
Vsi "častni možje" morajo "do-
zoreti" do tiste usodne točke, da 
so zmožni umoriti nekoga. In 
bolj hladno - brez odpora, brez 
užitka - to storijo, bolj so cenje
ni in spoštovani. Neapeljski kri
minalec Domenico Cuomo -
Mimi je bil pred dvema letoma 
sojen zaradi dveh umorov. Na 
sodišču je takole protestiral: "Ne 
dva! Devetdeset sem jih pobil!" 
Višje je število ubojev, večji je 
ugled. 

Ampak sposobnost za umor je 
samo srce mafijske osebnosti. 
Okrog tega srca je nadevano še 
mesto in okostje mafijskih 
vrlin. Najpomembnejša je zves
toba ali popolna podvrženost 
Družini in Botru. Pripadnost je 
nepreklicna. "Iz Cose Nostre ni 
mogoče izstopiti. S krvjo vstopaš, s 
krvjo iztopas", pojasnjuje Sicilija-
nec Peppino Indelicato. Joe 
Bonnano pa o mafijskih krepos
tih takole razmišlja: "Spoznal 
sem, daje skrivnost prave oblasti v 
samoobvladovanju. Spoznal sem, 
da se prava moč porodi iz čiste ve
sti. Spoznal sem, da pravo bogast
vo zraste iz enotne Družine in 
iskrenega prijateljstva." 

Druge vrline. Pogum: "Kogar 
je strah, umira vsak dan. Kogar ni 
strah, umre samo enkrat." (Vin-
cenzo Calcara). Trdota: "Bistve
ni značilnosti mafijca sta neusmil
jenost in odločnost." (Vincenzo 
Maršala). Ustrežljivosti: "Tak 
sem se rodil. Brez smisla živim. Če 
pa me kdo poprosi za kakšno uslu
go, razmislim, kako bi mu ustregel. 

Moja narava mi pač veleva." 
(Giuseppe Genco Russo). 
Potrpežljivost: "Živel sem naj
lepšo krepost - krepost potrpežlji
vosti." (Vincenzo Calcara). Sici-
lijanskost: "Mi, pristni predstav
niki zavesti, dostojanstva, ponosa, 
strasti, zgodovine, še najbolj pa po
guma sicilijanskega ljudstva. 
"(Vito Ciancimino). 

Nenapisana mafijska pravila 
so zelo stroga. Kdor jih prekrši, 
je kaznovan. Mafijska pravica je 
precej poenostavljena: za vsak 
prekršek je predvidena smrtna 
kazen. Nedolgo tega aretirani 
John Gotti je nekoč takole opra
vičil umor nekega svojega pod-
ložnika: "Poklical sem ga, on pa 
ni hotel priti. Samo v tem se je 
zmotil." 

Vsaka kulturna nastrojenost 
ima tudi zunanji bok. Se živeči 
"spreobrnjenec" Tommaso Bus-
cetta ga na kratko opiše: "Naj
prej svilene srajce. Potem avto -
najrajši mercedes. Potem je zelo 
pomembna kravata - gizdalinska 
kravata. Prstani - z dragulji, če je 
mogoče. Ne sme manjkati ura Ro-
lex..." 

S pomočjo citatov - pobranih 
iz zbirke mafijskih rekov in a f 
orizmov - smo poskušali na 
kratko orisati tako imenovani 
"mafijski življenjski slog". Ta 
slog je problem. Morda še večji 
problem pa je dejstvo, da ta slog, 
katerega srce je morilsko, še kar 
naprej vzbuja spoštovanje, strah 
in tiho občudovanje v premno
gih preprostih SiciUjancih. 
Samo ko bo ljudskega straho-
spoštovanja konec, bo mafija 
postala ranljiva in premagljiva. 
Država bo imela lažje delo, ko 
bo "legendarna Častna Družba" 
v očeh ljudi to, kar je vedno bila 
- kup surovih nadutežev. 

B r a n k o C e s t n i k - R i m 

l A R B A m i i M O D N I K O T I Č E K 

Ten is je že od nekdaj imel ar istokratsko moč in čis
tost, k i se je kazala ter naprej opazila na oblačilih 
igralcev. Po vsej verjetnosti je angleškega izvora, 
če se samo spomnimo njihove tradicionalne ele
gance in uglajenosti. Mogoče pa ima ta sveža beli
na kaj opraviti s čistim zrakom na njihovih dvo
r iščih, k jer se je rekre i ra l v iš j i sloj l judi. 

Tenis je dobil imidž lepših 
športno negovanih teles, izžare-
vajočih veselje in zdravje. Vse 
skupaj pa je oblikovalo sporni 
stil v modi in športu. Kratka 
oblačila, katerih skupne lastnos
ti so praktičnost, udobnost in 
povrh še snežno bela barva, ki je 
dala vsemu temu poseben pečat, 
so izžarevala toliko svežine in 
elegance, da ni čudno, da je na to 
prva reagirala moda, ki je hotela 
tudi v vsakdanja oblačila vnesti 
kanček tega svežega duha. Moda 
je spoštovala in še spoštuje kla
sično linijo iz preteklosti, jo 
reinterpretira in predstavlja vsa 
ta leta. Preden pa je ta linija do
segla nek status, je teniška čis
tost in eleganca še posebej pri 
ženskah morala peskočiti veliko 
socialnih ovir, biti pripravljena 
na škandale in neodobravanje. 

Praktično že, kaj pa dostojno? 
Na začetku 20. stoletja so mo

rale ženske nositi bluze z dolgi

mi rokavi, kravato in dolgo kri
lo, kar so narekovala stroga pra
vila. Čez 50 let se je to spremeni

lo v čisto nasprotje: čim krajše, 
tem boljše, tem lepše. Tudi krea-
torji so z velikim veseljem prev
zemali nekatere značilnosti in li
nije iz tenisa oz. sveta športa nas

ploh. In tako je tudi danes, če 
pogledamo samo kratka krilca, 
krojena v liniji A, kratke majice 
in oblekce. Vse to bi lahko našli 
skupnega s tenisom. Bela barva 
kot znak čistosti, uglajenosti in 
elegance pa je prodrla v modni 
svet in se iz njega ne umakne. 
Nekoliko bolj sproščen videz 
oblačil pa nas neposredno spo
minja prav na tenis, kjer se je ta 
linija pravzaprav začela. 

In naslednje poletje je lahko 
zelo nežno, prečiščeno, zdravo 
in nedolžno v pravi belini, 
poželjivo, kot še nikoli. 

Čista refleksija sofisticirane 
duše glamurja, ki je vitalno bist
vo mode. 

B a r b a r a P l a v e č 

PREJELI SMO 
DRUGAČNOST 
KOT POT IN NE 
ZABLODA 

Bistvo vsakega, še tako pre
prostega pojava je v njegovi spo
sobnosti prikazati se zunanjemu 
svetu v obliki, ki zajema njemu 
lastno "notranjost" in nujnost 
obstoja. Možnosti za obstoj brez 
predhodnega priznanja sveta na 
žalost ni. Na žalost, pravim, ker 
izkušnja in, jasno, zgodovina 
učita, da je človek socialno bitje, 
bitje, ki se MORA združevati 
bodisi v pare, skupine, države, 
kljub temu da nato trpi posledi
ce svojega tako imenovanega sa-
moohranitvenega boja. V bitki 
lahko podleže ali pa slavi, nič 
lažjega kakor to. Če mu ne uspe 
eno, mu mora uspeti drugo. Naj 
se še tako trudi biti "drugačen", 
čeprav je to že davno nemogoče, 
mu ne bo uspelo, ker ga bo prej 
ali slej povozil ČAS. Čas, sov
ražnik vsega, tudi Vas. 

Zmeraj se najdejo ljudje, ki 
sami sebe kujejo v zvezde. Pate

tični idioti! "Mi smo drugačni, 
mi smo osebnosti," pravijo in 
umrejo. Potonejo v kup gnoja, ki 
se jim nabira za njihovimi last
nimi ritmi. Pozerji brez kančka 
osebne note, brez duše in brez 
duha. 

Kdaj bodo spoznali, da biti 
drugačen ne pomeni gnojenje 
sosedove glave, ampak osebno 
vrlino, proces preobrazbe iz po
tuhnjenega skrivača v množici 
do trdne, zdrave in predvsem 
psihično stabilne ter odprte 
osebnosti. Osebnosti, ki dopušča 
možnost bivanja tako sebi kakor 
tudi drugim, ceni svoja, a tudi 
tuja dela, ljubi in sovraži z RAZ
L O G O M in ne zaradi modnih 
trendov ter možganske zakrne-
losti. 

Po drugi strani je pa tako vsee
no, saj je svet tako prečudežno 
smešno urejen, da dotični 
tepčki/tepke niti vedeli ne bodo, 
da jih nekdo ogovarja, in bodo še 
naprej živeli v veri, da sedijo na 
vrhu gore. Upam, da vas ne tišči 
preveč! 

Petja Janžekovič 

ZAVLAČEVANJE 
ORGANIZIRAN
JA KTV PTUJ 

o TV kabelskem razdelilnem 
sistemu v Ptuju je bil govor že 
pred leti, pa tudi pred kratkim 
in je pri istem še vedno ostalo. 
Odnos do takšnega medija me 
spominja na osedlanega konja 
brez jezdeca, saj se sploh ne za
vedamo pomena, ki ga slikovni 
medij lahko predstavlja in ga v 
resnici predstavlja (MTV, Film 
Net ...). Sprašujem se, ali je po
membno, kako pristopiti k 
reševanju nastalega pravnega 
problema, kako organizirati 
KTV. 

Obstajata le dve rešitvi: zavod 
ali delniška družba, kar je s stra
ni občine, ki bo ta medij tako ali 
tako finančno podpirala (sredst
va za širitev sistema so s strani 
občine že zagotovljena), kot ga je 
do sedaj, pravzaprav popolnoma 
vseeno. Zavedati se moramo, da 
je v igri cca. 5000 priključkov, za 
katerimi stojijo imena in so rav
no tako odločilnega pomena pri 
sistemizaciji in potencialni širit

vi televizijskega kabelskega sis
tema. Krajevne skupnosti, ki so 
na robu preobrazbe, zgubljajo s 
tem tudi status upravitelja tega 
sistema, ki so si ga kar prilastile. 

Dolgovezenje z organizacijo 
KTV vodi ljudi, ki so financirali 
izgradnjo sistema, do vprašanja, 
kje je sedaj, ko se govori o orga
nizacijski strukturi KTV Ptuj, 
njihovo mesto. Pravijo: -Bili 
smo dobri, ko se je potreboval 
denar za gradnjo sistema, celo 
več smo dali, pa obljubljenega 
do danes še nismo dobili vrnje

nega, sedaj pa smo postali zadnja 
skrb. Takšno je torej razmišljan
je naročnikov in žalosten je nji
hov nasmeh, ko se spominjajo 
nasmejanih obrazov, ki so jih 
prepričali, da so bili pripravljeni 
vložiti svoj delež k splošnemu 
informiranju občanov. 

Predlagam, da se čim prej pris
topi k reševanju nastale situacije 
in da strokovne službe mestne 
občine Ptuj čim prej pripravijo 
ustrezen ustanovni odlok (dru
gače ga bo predložila SNS) ene 
izmed možnih organizacijskih 

in pravnih oblik, da ne bo prišlo 
do ponovnih zapletov, ko KS re
snično več ne bodo obstajal«' 
Časa ni ravno veliko na volJO' 
Mestne četrti z volitvami vred 
na vratih in ne pred vrati, 
včasih radi uporabimo frazo. To' 
rej podvihajmo rokave in se re
sno lotimo dela. Odgovornost b" 
prej ali slej nekdo moral sprejeti-

Za 0 0 SNS Ptuj: 
Viljem Muzek 

e O R A N C E B U L J / SKRIVNOST MEŠANJA PIJAČ 

Drumbuie - pijata^ ki osreiuje 
Drambuie, l iker iz škotskega v i sk i j a , k i ga pride
lujejo v Škotskem visokogorju, ni pr i l jubl jen samo 
pri mi l ih gospeh, ampak prl ja tudi moškim. Nudi 
ne samo krepkih 40 odstotkov volumna alkohola, 
ampak tudi Izjemen okus škotske zadmil jenosti s 
ščepom vonja po medu. 

Od 1906 leta drambuie izde
lujejo v Edinburghu sicer z 
mešanjem starega visokogor
skega sladnega viskija s prav 
tako starim žitnim viskijem in 
prastaro, že legendarno 
zeliščno destilacijo, poleg tega 
je dodan še med s travnikov 
Škotskega visokogorja. Začetki 
drambuija segajo do prastarih 
Keltov in začetkov destilacij-
ske umetnosti mogočnih meni
hov v zgodnjem srednjem veku 
Škotske. Ime izvira iz galske 
fraze "dram buidheach", kar po
meni pijača ki osrečuje. 

Na Škotskem pripovedujejo, 
da je pijačo izumil zelo čaščeni 
Bonnie Prince Charlie, presto
lonaslednik Charlesa Edvarda 
III. Stuarta. Legenda govori, 
kako je leta 1745 spodletel po
skus škotske vojske, da bi osvo
jila britansko krono. Princ 
Charlie je moral pobegniti in 
njegov prijatelj MacKinnon ga 
je do pobega v Francijo skrival 

na divjem otoku Skye. Hva
ležni princ je svojemu prijatel
ju zaupal recept za liker iz škot
skega viskija. V naslednjih 150 
letih ga je družina MacKinn-
ona skrbno hranila zase in ved
nost o predelavi drumbuija je 
ostala njena skrivnost, saj so ga 
pripravljali le za hišno upor
abo. Šele leta 1906 se je družina 
odločila drumbuie izdelovati 
tudi za prodajo. Po nič kaj 
obetavnih začetkih se je zares 
uveljavil leta 1916, ko je bil 
sprejet v izbrani asortiraan 
pijač lordske hiše, in je danes 
največja svetovno znana liker-
ska znamka Anglije. Je sijajen 
degistiv in se imenitno meša z 
vsemi vrstami pijač. Njegova 
aroma po medu harmonično 
zaokroža mnogo pijač. Vi pa ga 
lahko okusite kot znano sve
tovno mešanico, ki posebej pri-
ja v poletnih dneh. 

Za naše najmlajše pa sem pri
pravil osvežujočo pijačo, obo
gateno z vitamini. Prepričan 

sem, da vam bo prijala. Pa do
ber mix!!! 

G o r a n Č e b u i j 

HIGHLAND 
DREAM 

Za eno pijačo potrebu-
jemo: 
4 cl likerja drambuie 
2 cl škotskega viskija 
14 cl soka maracuja 

Pripravljamo v visokem ko
zarcu z ledom. Dekoriramo s 
koktajl češnjo. 

PINK PANTER 
V 

(Goran Cebulj) 
Za eno pijačo potrebu
jemo: 
/ del multivitaminske-
ga sok 
1 del pomarančnega 
soka 
brizg malininega siru
pa 

Pripravljamo v visokem ko
zarcu z ledom. Dekoriramo z 
rezino kivija in rezino poma
ranče. 



Kuharski nasvefi 
Kaneloni 

j^aneloni spadajo v s k u p i n o topli l i uvodni i i jedi ali jiti p o 
nudimo kot s a m o s t o j n e jedi skupaj s so la to . N a s p l o š n o jih 
pripravljamo iz dvel i razl ičnil i vrst tes ta . Pri n a s jih najpo
gosteje pr iprav imo iz žvrkljanega tes ta oz i roma te s ta za 
palačinke, Ital ijani, ki s lovi jo p o t e h j edeh , pa jih pripravl
jajo iz r e z a n č e v e g a tes ta . T o r e j or ig ina lne j e m o le takrat, 
l^adar s o pripravljene iz r e z a n č e v e g a tes ta . 

po klasični metodi zamesimo 
rezanČevo testo, najboljše je, da 
uporabite gladko moko in da pri 
pripravi ne dodajate večje 
Icoličine vode, saj drugače testo 
ni dovolj kompaktno in se med 
toplotno obdelavo rado lomi, na 
lomljenih delih pa nam izhaja 
nadev. Pripravljeno rezančevo 
testo damo vedno počivat, vsaj 
20 minut, po vrhu pa ga narahlo 
premažemo z belim oljem, da se 
ne naredi trda skorja. Nato testo 
razvaljamo kar se da natanko in 
ga razrežemo na pravokotnike, 
velike 10 x 8 centimetrov. Test
ne krpe lahko postopno skuha
mo v veliki količini slane vode, 
ki smo ji dodali nekaj kapljic be
lega olja, da se testo ne sprime. 
Kuhamo ga 5 do 6 minut , nato 
ga nadevamo s poljubnim nade
vom. 

Najpogosteje jih polnimo z 
mesnim ali zelenjavnim nade
vom. Eden izmed možnih nade
vov je, da na maščobi pre-
pražimo fino sesekljano čebulo, 
dodamo mleto kuhano govedi
no, na majhne kocke narezano 
šunko in na majhne kocke razre
zan pršut, narahlo prepražimo, 
nadev pomokamo, začinimo s 
soljo, poprom in muškatnim 
oreščkom, na koncu pa dodamo 
še nariban parmezan. Nadev 
položimo točno na sredino na 
pol kuhanega testa, krajšo stran 
preložimo z obeh strani čez na
dev, po daljši strani pa zavijemo 
v mladico. Ruladice položimo 
eno zraven druge v dobro 
pomaščen pekač. Rob zavitega 
testa naj bo na dnu pekača. Ka-
nelone lahko prelijemo s para
dižnikovo ali katero drugo toplo 
omako, po vrhu potresemo z na-

ribanim sirom in kosmiči masla 
ter damo v pečico 15 do 20 mi
nut. Pečico segrejemo na 200C. 

S posodobljeno verzijo, ko jih 
pripravljamo iz žvrkljanega tes
ta, imamo nekoliko manj dela. 
Pripravimo si žvrkljano testo, 
zanj pa vzamemo pol ostre in pol 
gladke moke, le tako bo testo do
volj kompaktno za zavijanje. 
Pečemo kar se da tanke 
palačinke. Te lahko nadevamo z 
že prej omenjenim nadevom, 
lahko pa za nadev uporabite 

kombinacijo možganov in 
špinače, ki že raste na naših 
vrtovih, ali mešani zelenjavni 
nadev. 

Te kanelone lahko po nade-
vanju prav tako dušimo skupaj z 
omako, lahko pa jih tudi panira-
mo in ocvremo. Ker se pri pani-
ranju oblikovane ruladice rade 
odpirajo, jih lahko pri trdimo z 
lesenim nabodalcem ali zobo
trebcem. Tega tik pred serviran-
jem odstranimo. 

Če kanelone cvrete, lahko zra
ven ponudite eno izmed majo-
neznih omak, omako vinegrette 
ali iz kisle smetane ter drobnja-
kovo omako. Kaneloni so tudi 
zelo sitostni, zato je dovolj, če 
dodate še eno izmed solat in so 
pr imerni za samostojni obrok. 

Kaneloni iz žvrkljanega testa 
nam ne vzamejo veliko časa, po
skusite jih pripraviti. 

•o N a d a P i g n a r , 
učiteljica kuharstva 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC KLIN. PSIH. / 
KAKO OBVARUJEMO DUŠEVNO ZDRAVJE - 70. NAD. 

KRVODAfALCI 
7. maja: Franc Hentak, Stanošina 
29/c, Janez Murko, Janezove! 15, 
Destmik, Olga Hren, Gorca 13/A, 
Podlehnik, Franc Podgoršek, ZakI 
19/B, Podlehnik, Jože Golob. UI.5. 
prekomorske 21/6, Franc Čuš, 
Finžgarjeva 23, Ptuj, Franc Rižnar, 
Strmec 3, Polenšak, Konrad Vaupo-
tič, Sedlašek 71, Marjeta Krajnc, 
Mejna cesta 33, Ruj, Marjan Mur
ko, Podvlnci 130, Lidija Bauman, 
Lackova 1, Ruj, Branko Petek, 
Mezgovo! 39, Irena Bračič, Zabovc! 
15/A, Markovci. Anton Butolen, 
Žetale 42, Mirko Horvat, Bukovo! 
71/B, Markovci, Milica Bojrč. Ja
dranska 15, Ptuj, Ivan Auer, Po-
brežje 151/A, Videm, Berta Pernat, 
Kozminc! 19, Voja Veličkovič, 
Potrčeva 48, Ptuj, Janez Golob, Ki-
car140/c. 
9. maja: Anton Habjanič, Lešnica 
17, Janez Kozel, Potrčeva 4, Ptuj, 
Silva SImonIč, Gomllci 7, Destrnik, 
Stanko Duh, Potrčeva 31, Ruj, Son
ja Plečko, Brezula 58, Jelka Voda, 
Mestni vrh 43, Ru}, Zdenko Šilak, 
Jadranska 11, Ruj, Olga Toplak, 
Maistrova 11, Ruj, Marjan Kocmut, 
Rotman 40, Olga Plohi, Sobetinc! 
37/A, Alojz Cajnko, Zagrebška 12, 
Ruj, Milena Štipfer, Pobrežje 32/A, 
Slavko Ivančič, Hrastovec 73/A, 
Stanko Pernat, GIrkovce 20, Roman 
Kostanjevec, Zagojiči 21, Janez 
Pernek, Dravinjski Vrh 8/A, Marjana 
Zoro, Ul. 5. prekomorske 18, Ptuj, 
Stanko Polič, VIntarovc! 76, Dušan 
Grabar, Klcar 140, Ida Žnidarič, Ku
kava 7, Franjo Golenko, Dravska 6, 
Anita Slana, Stojncl 102, Martin Ca-
futa, Gorca 69, Edvard Jurgec, Lan
cova vas 68, Branko Žuran, Ul. 5. 
prekomorske 5, Alojz Emeršič, Lan
cova vas 56, Danilo Rajh, Pivkova 
13/A, Ivan Vidovič, BarislovcI 11/A, 
Valentin Turnšek, Spuhlja 68/B, 
Marija Štumpf, Tmbarjeva 9, Ptuj, 
Marija Štumberger, Stojncl 20, 
Markovci, Stanko Petek, MoškanjcI 
61/0, MIlan Trvnikar, Ob železnici 
12, Stanko Veldin, Ul. 5. prekomor
ske 17, Marjan Sok, Mala vas 1/C, 
Mihael Bohanec, Zagorel 53, Janja 
Toplak, Langusova 30, Marija 
Arnuš, PodvincI 43, Janez 
Potočnik, Hrastovec 26, Dragica 
Martinčič, Pacinje 26, Marta Lesjak, 
Mariborska 18, Ptuj, Radivoj 
Dovečar, Strjanei 33, Branko Repič, 
Videm pri Ptuju 24/A, Branko Bez-
jak, Stojncl 18/C, Dragica Mohorko, 

; Jurovei 14, Zlatko Štmel, Dravinjski 
Vrh 2/B, Zdenka Selinšek, Draženei 
42, Slavko Jesih, Prvomajski trg 15, 
Bojan Rojko, Obradovičeva 3, Mari
bor, Ivan Hrga, Drbetinci 7/A, Stan
ko Horvat, Klcar 140/A, Ivan Breg, 
Starše 82, Mirko Mesaree, 
Zamušani 5, Boris Bohi, Grajenščak 
45, Jože Lisec, Trubarjeva 6, Mirko 
Malek, Dupleška c. 127, Alojz Lor-
ber, Ul, pohorskega bataljona, 
Jožica Svenšek, Lešnikova ulica 
13, Anton Falež, Stari log 16. 

V v r t u 
S A D N E M U V R T U se maja 

n junija zaradi bujne vegetaci-
!c podoba dnevno spreminja. 
V tem času skrbimo, da bi bila 
rast in razvoj rastlin čim manj 
ovirana, saj je od sprotne nege 
in obdelave ter popolnega 
varstva pred boleznimi in 
škodljivci je odvisna letina. 
.Med vsemi sadnimi vrstami 
liri jagodičevju najprej 
pričakujemo sadeže, kar po
meni, da so pri teh sadnih 
vrstah posamezna vegetacijska 
obdobja najkrajša in zahtevajo 
toliko bolj intenzivno nego in 
obdelavo. 

Ribez rodi na brstikah, ki 
zrastejo na enoletnih in dvo
letnih vejah, nekatere vrste pa 
le na enoletnih poganjkih. Ri-
bezove grme vzgajamo in ob
navljamo tako, da imajo po 
dva do tri eno-, dvo- in triletne 
poganjke oziroma ogrodne 
veje. Ves ostareli in izrojen les 
že pri zimski rezi izločimo ozi
roma ga bomo izrezali ob obi
ranju pridelka. Ribezovim 
grmom so se v maju v času na-
bujnejše vegetacije tik ob tleh 
iz koreninskega vratu grma ali 
poldebla pričeli razraščati šte
vilni mladi poganjki. V drugi 
polovici maja, ko so mladi po
ganjki dovolj razpoznavni, 
opravimo pletev grmov ali 
prvo poletno zeleno rez. Pri 

. pletvi pustimo dva do tri naj
lepše razvite in enakomerno 
razporejene poganjke, vse dru
ge pa izrežemo. Če to opravilo 
pri ribezovih grmih zanemari
mo in ga ne opravimo pra
vočasno, grm v rasti, razvoju 
in formiranju rodnega lesa in 
brstov močno zaostane. V pre-

I več zgoščenih grmih ni dobre 
I osvetlitve in zračnosti, tod se 
^ hitreje širijo rastlinske gli-
i vične bolezni ribeza, vršičke 
^ teh poganjkov pa silovito na

padejo listne uši, ki jih v času, 
^ ko grozdičje zori, ni mogoče 
j uničiti. 

^ V drugi polovici maja prično 
; cveteti jagode. Med cvetenjem 
J se v času najbujnejše vegetacije 
i prično razraščati pritlike. V ja-
j godnjaku plitvo zrahljamo 
t zemljo in zdrobimo zaskorje-
i nost, da preprečimo preveliko 
i izhlapevanje vlage iz tal, raz-
' raščanje plevela in tudi škodo 
t zaradi nadležnih polžev, ki so 
^ si pod jagodnimi grmi našli 
I ugodno zatočišče, bomo zavrli. 
i Ob negi jagodnjaka že pri tej 
I obdelavi pričnemo odstranje-
I vati pritlike, ki so se pričele 
? razraščati, če jih seveda ne 
I bomo potrebovali za obnovo 
I nasada. 

I Od rastlinskih bolezni jago-
t de najbolj ogroža siva jagodna 
i plesen. Zaradi sive jagodne 
f plesni sadeži gnijejo in se pre-
} krijejo s sivorjavo plesnivo 
I prevleko glivnih trosov. Gliva 
'l prodre že v cvetove, pokaže pa 

se šele, ko jagode prično zoreti, 
i V mokrih poletjih je razvoj te 
^ bolezni še močnejši. Ko bole-
; zen na plodovih v obliki gnilo-
, be opazimo, je vsako varstvo in 
I zdravljenje nemogoče. Pred 
I sivo jagodno plesnijo ja-
l godnjak zavarujemo z varoval-
: nimi škropljenji, prvim pred 
' pričetkom cvetenja jagod, dru

gim v času cvetenja, nato pa 
vsakih deset dni po prejšnjem, 
z euparenom v 0,2-odstotni 
koncetraciji. Upoštevajoč ka-
renčno dobo pripravka, ki ga 
uporabimo za varstvo ja
godnjaka pred sivo jagodno 
plesnijo, deset dni pred pričet-

; kom zorenja jagod prenehamo 
t škropljenje, varstvo pa nadal-
I jujemo po obiranju jagod, da 
I ohranimo zdravo jagodno ro-
I zeto za prezimovanje. 

V OKRASNEM V R T U je 
končala cvetenje ena najzgod
nejših cvetočih okrasnih 
grmovnic z zlatorumenimi 
cvetovi forsitia. Da bi to lepo 
okrasno grmovnico ohranili v 
primerni kondiciji za cvetenje 
tudi v naslednjih letih, jo je 
potrebno takoj po cvetenju 
obrezati, pognojiti in opraviti 
drugo potrebno oskrbo in 
nego za čim boljše razraščanje 
in ponovno formiranje cvetnih 
brstov. 

Forsitio običajno vzgajamo v 
grmasti obliki, lahko pa je tudi 
debelne oblike z drevesno 
krošnjo, v mnogih primerih pa 
se uporablja kot grmovnica za 
živice oziroma žive meje. Če 
grm forsitie redčimo in 
izrežemo stare veje, se 
pahljačasto razrastejo novi 
dolgi poganjki, ki po celi svoji 
dolžini formirajo goste cvetne 
brate. Če pa forsitio samo 
krajšamo oziroma v živi meji 
oblikujemo po principih vzgo
je živic, pa se obraste s kratki
mi brstikami, ki imajo prav 
tako posvoji dolžini obilo cvet
nih brstov. Ko okrasne drevni-
ne odcveto in smo jih obrezali, 
razredčili in opleli nevšečnih 
plevelov, kot so slak in drugi 
koreninski pleveli, pognojimo 
z mešanim gnojilom nitrofo-
skalom 15:15:15 in to tri do 
pet pesti na grm, odvisno od 
njegove velikosti in starosti. 

Konec maja pričnemo sajen
je čebulic gladiol. Te sadimo v 
štirinajstdnevnih presledkih, 
da nam ne bi vcvetele vse 
hkrati. Gladiole so namreč 
cvetnice, ki jih uporabljamo za 
rezano cvetje, zato je v ta na
men bolje, da jih sadimo v 
časovnih presledkih. Upošte
vaje njihovo rastno dobo, sadi
mo čebulice gladiol do konca 
poletja, da nam cveto še pred 
nastopom jesenskih slan. Sadi
mo jih globlje kot druge čebul
nice, običajno za tri- do štiri
kratno debelino čebulice, da 
zanje ni potrebna opora. Pri 
globljem sajenju pa se tudi 
čebulice bolje obrastejo in utr-
de za naslednjo vegetacijsko 
dobo. 

Vrtnice prično na prostem 
cveteti običajno že v začetku 
junija. Pred cvetenjem opravi
mo redno nego: plitvo okopa-
vanje, uničevanje plevela, od
stranjevanje divjakov, dogno
jevanje z lahko topnimi 
mešanimi gnojih za trajne 
cvetnice in jih škropimo, da 
jih zavarujemo pred okužbo z 
plesnijo, da bi se čim bolje 
obraščale in v vseh svoji dolgi 
cvetni dobi čim bolje formira
le cvetne brste. Medtem ko 
plesen ovira razvoj cvetnih 
popkov, pa cvetna monilija 
povzroča njihovo gnitje, pre
den se ti sploh odpro. Vrtnice 
vsakih deset dni škropimo s 
pripravki, ki preprečujejo 
okužbo s pepelovko, kot so 
bayleton ali karathane, in pred 
cvetno monilijo dithane ali 
baycor, najboljši pa je kombi
nirani pripravek antracol BT v 
0,25-odstotni koncentraciji. 
Ko opazimo na vršičkih vrtnic 
pojav listnih uši, škropivu do
damo actellic ali folimat v 0,1-
odstotni koncentraciji. 

Po biokoledarju je pripo
ročljivo sejati in saditi rastline, 
ki jih pridelujemo zaradi lista, 
od 22. do 24. in 31. maja, zara
di korenike 19. in 20. ter od 27. 
do 30. maja, zaradi plodov od 
24. do 27. maja ter zaradi cveta 
in vrtna zelišča od 20. do 22. 
ter 30. in 31. maja. 

M i r a n G l u š i č , 
i n g . a g r . 

Duševno idrmie otrok in mladostnikov 
Sociofno prikrajšani ofroci 
Pa nada l ju jmo d a n e s s t e m o def ic i tov , ki jih otrok utrpi 
v družini. T i def ic i t i na i n t e l e k t u a l n e m in i z o b r a z b e n e m 
področju s e zaostrijo v spodnj ih s loj ih tudi zaradi s l a b š i h 
stanovanjsldh razmer, v kater ih t i o troc i živijo. V e č i n a m e d 
•ijimi n i m a "privatne sfere", n e p r e s t a n o s o pris i l jeni ž ivet i 
^kupaj z o d r a s l i m i v i s t e m prostoru. U g o t o v l j e n o je tudi , da 
imajo druž ine iz t e h s lojev m a n j s o c i a l n i h kontaktov , pa 
še to v e č i n o m a v krogu l a s t n e družine in sorodstva . V t e m 
socialnem okviru sreča otrok pre težno pr ipadnike i s tega 
^loja; z n j i m i d e l i n e k a k š n e n e d o l o č e n e o b č u t k e sol idar-
•^osti in v nj ih najde hkrati varnost pred s v e t o m . T o d a prav 

soc ia ln i kontakt i in v o s n o v i n e m o č e n in sovražen o d n o s 
^0 pr ipadnikov drugih s lojev j im d o d a t n o o n e m o g o č a j o 
'zavezati s t i k e z drug im o k o l j e m . In k o n č n o s k r o m n a fi-
''ančna sreds tva o n e m o g o č a j o r e v n e j š i m s t a r š e m kupova
li otroku p r i m e r n e igrače , knj ige , skrbet i za z a n i m i v a p o t o -
^^nja, p r i m e m o prehrano , šo lanje itd. 

2ato kažejo tudi testi inteli
gentnosti razliko v IQ za 15 
°̂čk med zgornjim in spodnjim 

^•ojem. To seveda ni odsev na-
favne selekcije, pač pa posledica 
^^virajočih socialnih dejavnikov 

spodnjih socialnih slojih. 
Tudi šola vzpostavlja le omeje-

socialno enakost. Enakost 
>žnos t i se nanaša zgolj na 
'^stopnost izobraževalne inšti-
^'^iie, na formalne izhodiščne 
°8oJe. Poleg tega pride na kon

cu izobraževalnega procesa 
kljub vsemu do neenakosti - do 
različne stopnje dosežene izo
brazbene ravni, bolje ali slabše 
plačanih, bolj ali manj uglednih 
poklicnih pozicij, na kar pa se 
ponavadi pozabi. Prav tako je 
res, da danes več ljudi z raz
ličnimi ukrepi doseže višjo izo
brazbo, kar odgovarja spremen
jenim poklicnim potrebam, toda 
prav zato so tisti z nižjo izo
brazbo še manj vredni, med tis

timi z enako višjo ali visoko 
izobrazbo pa se razvije trda 
konkurenca ali rivaliteta. To 
velja predvsem za izo
braževanje, usmerjeno 
predvsem v poklic, ne pa za 
širše izobraževanje, ki lahko 
obogati osebno življenje in med
sebojne odnose. 

Življenske šanse so pogojene 
v mnogočem z neenakostjo 
družin in so torej potrebne v 
prvi vrsti socialne in ekonomske 
spremembe. Raziskave o poseb
nostih vzgoje spodnjih slojev so 
npr. odkrile, da so cilj te vzgoje 
zlasti poslušnost in komformi-
zem. Na vzgoji je tudi večji 
poudarek na strogosti in manj 
na posluhu za otrokove želje in 
potrebe. Prav tako je manj 
potrpežljivosti, zaupanja v otro
ka, spontanih izrazov simpatije 
in popustljivosti, več pa nedos
lednosti in omaloževanja otro
kove osebnosti. Tudi spolna 
vzgoja je bolj toga in še posebno 
togo je razmejevanje spolnih 
vlog. 

Opazovanja kažejo, da sloni 
vzgoja spodnjih slojev večinoma 
na fizični oz. direktni agresiji in 
moči nad otrokom.Otrok je 
deležen med drugim tudi več 

groženj in prepovedi, večkrat je 
žrtev samovoljnosti staršev, 
manjkrat pa doživi pohvalo. 
Zanimivo, da starši iz spodnjih 
socialnoekonomskih slojev 
manj utemeljujejo svoje prepo
vedi, kazni in vzgojne smotre. 
Ker ti starši pogosto kaznujejo 
otrokovo dejanje kot namen, 
otrok pogosto ne more razume
ti in posplošiti prepovedi. V so
cialno niže stoječih slojih ima
jo starši zaradi zaposlenosti, 
slabe tehnične opremljenosti 
gospodinjstva in zaradi večjega 
števila otrok manj časa za posa
meznega otroka. Ker so pripad
niki takega sloja bolj resignira-
ni, nemočni in zagrenjeni, se to 
tudi odraža v odnosu do otrok. 
In končno je dokazano, da je 
med starši iz nižjih socialnoe
konomskih slojev več nesoglasij, 
ločitev zakona, surovosti, alko
holizma in drugih socialno-pa-
toloških oblik vedenja,kar seve
da ne ostane brez vpliva na 
otroka. Tem otrokom in 
družinam je potrebno torej po
svetiti vso skrb. 

Naslednjič pa si bomo pogle
dali pomen izbire poklica za 
duševno zdravje. 

M a g . B o j a n Š in ice 



PTUJ, MARIBOR / KONČANA KONVENCIJA EVROPSKEGA 
ZDRUŽENJA KARNEVALSKIH MEST 

17. konvemiia bo vArubi 
P r e j š n j o s o b o t o so se o d S l o v e n i j e , p o s e b e j še M a r i b o r a 

in P t u j a , ki sta b i la gos t i t e l ja , p o s l o v i l i u d e l e ž e n c i 16. 
k o n v e n c i j e e v r o p s k e g a z d r u ž e n j a k a r n e v a l s k i h m e s t . 
O d š l i s o s p r i j e t n i m i vt i s i i n o b l j u b o , d a se še v r n e j o , 
č e p r a v so n e k a t e r i v S l o v e n i j o priš l i z m e š a n i m i o b č u t k i 
i n p r e d v s e m z b o j a z n i j o , d a s m o ses tavn i d e l b a l k a n s k e g a 
l o n c a . 

Da pri promociji naše države še 
marsikaj ni v redu, zgovorno priča 
podatek, da se je letošnje konven
cije udeležilo le 16 držav od 48, ko
likor jih je trenutno vključenih v 
združenje. Poleg evropskih držav 
sta sodelovala predstavnika Ar
gentine in Arube, ki je gostiteljica 
17. konvencije, potem ko je odpo
vedal Rio de Janeiro. Kljub 
majhni udeležbi pa vendarle gre za 
dogodek, ki bo pomenljivo prispe
val k promociji obeh mest in Slo
venije. 

Pred konvencijo zastavljeni cilji 
so bolj ali manj doseženi. Za Ptuj 
je še posebej pomembno, da se je s 
svojim karnevalom utrdil kot os
rednje karnevalsko mesto v Slove
niji in v tem delu Evrope. Konven
cija je pokazala, da med nami živi
jo in delajo organizatorji, ki so 
sposobni izpeljati srečanje takšnih 
dimenzij. Naposled pa je konven
cija nekaterim članom GIZ Poeto
vio Vivat Ptuj dala tudi nekaj zas
lužiti. Zaslužek bi bil gotovo večji, 
če bi mesto premoglo hotel, ki bi 

lahko nastanil na enem mestu vse 
goste in jim omogočil nemoteno 
delo. 

Kakorkoli že, ptujski kurent in 
grb mesta na medalji konvencije 
povesta veliko. Če k temu dodamo 
spominski kuverti, žig prvega dne 
in znamki kurenta, ki so prav tako 
po zaslugi filatelistov Ptuja in 

Pošte Slovenije trajno zaznamova
li ta dogodek, potem je mesto 
lahko upravičeno ponosno, da je 
gostilo udeležence 16. konvencije 
evropskega združenja karneval
skih mest. Zavedanje o tem pa je 
žal med Ptujčani izredno majhno 
ali pa ga sploh ni, ker se tudi turis
tična strategija mesta z okolico vse 
bolj podira. 

M G 

Udeleženci konvencije na dvorišču ptujskega gradu. Foto: Langerholc 

V spomin Mirku Mundlu 
Devetinpetdesetega rojstne

ga Mirko Munda iz Spodnjih 
Ključarovcev v okviru družine 
ne bo več praznoval. Ta dan 
se bo družina zbrala na njego
vem preranem grobu in raz
mišljala o usodi, ki je tako 
kruto posegla mednje, ko so 
18. aprila štirje streli iz pištole 
za blagajniškim pultom 
pretrgali njegovo življenjsko 
nit. Družina je izgubila moža, 
očeta, dedka in tasta, kraj pa 
človeka, ki mu je s svojim de
lom v zadnjih dvajsetih letih 
vtisnil neizbrisen pečat. 

Še ne dolgo tega so bili 
Spodnji Ključarovci tiha 
podeželska idila, vendar samo 
za tistega, ki je prišel sem iz 
večjega mesta, ne pa za ljudi, ki 
so tod živeli. Cesta, ki ima da
nes asfaltno prevleko, je bila 
makadamska in ob vsakem 
obilnejšem deževju polga blata. 
Tudi trgovine ni bilo, ne telefo
na, s katerim bi poklicali 
pomoč zase in za živino, da o 
težavah z vodo ne govorimo. 
Čas pa je tudi v te kraje prinašal 
napredek - z majhnimi koraki, 
pa vendarle. Vodovod, telefoni, 

asfaltne ceste, lepo urejen in 
opremljen gasilski dom, nov 
gasilsko avto in še marsikaj je 

sodilo k napredku. V veliko 
tega je vtkano ime Mirka Mun
da, ki se je z ženo Erno iz Mari
bora, kjer so se srečale njune 
življenjske poti, vrnil v svoj 
rojstni kraj. Kmalu so ga izvo
lili v vaški svet in tako se je 
vključil v delo ormoške krajev
ne skupnosti, kjer je za svoj 
kraj znal vedno zastaviti dobro
namerno in odločno besedo. 

Mirko se je, izkazal tudi v 
Lovski družini Velika Nedelja, 
njen član je bil od 1976. leta, v 
letih 1985/86 pa celo predsed
nik. Veliko je naredil tudi na 
področju gasilstva tako v 
domačem kraju, kjer je bil ves 
čas od prihoda iz Maribora do 
prezgodnje smrti v vodstvu, 
kot na občinski ravni, kjer je 
bil najprej blagajnik OGZ 
Ormož, nato pa sedem let njen 
predsednik. Bil je tudi član ple
narna, še pred tem pa član 
predsedstva GZ Slovenije. 

Trgovina, sprva v družbeni, 
kasneje v njihovi lasti, je dodo
bra spremenila navade oko
liških prebivalcev in predstavl
ja skupaj z manjšim gostinskim 
lokalom center kraja. Še marsi
katera ideja o razvoju in na
predku kraja se je porodila v 
Mirkovi glavi in bi bila iz
vedljiva, če njegova življenjska 
pot ne bi bila tako zgodaj in na 
krut način pretrgana. 

Spominjali se ga bomo - in ga 
pogrešali. 

V i d a T e p e l e v e c 

PTUJ / PREJEMNIK PLEČNIKOVE MEDALJE DIPL. ARH. 
BRANKO ČEPIC 

Diplomirani ing. arhitekture 
Branko Čepic je zaposlen v Pro
jekti inženiringu v Ptuju in med 
drugim dela tudi v službi mest
nega arhitekta v Ptuju. Plečniko
va medalja je bila povod, da smo 
se z njim ponovno srečali in na 
kratko pogovorili. 

"Nagrada je vsekakor prijetna in 
prijazna stvar, od nje pa se ne da 
živeti. Človeku je prijetno, če nek
do opazi in spoštuje ali celo nagra

di njegovo delo. Je pa to včasih 
samo obliž za vsakdanje rane v 
boju za doseganje svojih idej in 
ciljev. Ti boji potekajo z invest
itorji, z izvajalci, someščani ... V 
bistvu je to boj za ohranjanje in va
rovanje svojega izdelka in poklica. 
Žalostno je, da danes vsi projekti
rajo in tako sodelujejo pri degra
daciji našega poklica. O naši stroki 
vsi vedo vse. Lahko jim še tako 
strokovno vse razložiš, pa bodo 
kljub temu naredili po svoje, ker 
kot laiki vedo več. Ko se vrnejo k 
strokovnjakom po pomoč, pa ne 
moreš več veliko pomagati. Tudi 
gradbeni izvajalci po svoje poma
gajo pri degradaciji našega dela, ko 
pristajajo na nizke cene, ko delajo 
z zastarelo opremo in ne dosegajo 
s projektom zastavljene kvalitete. 
Poseben problem je tudi stroko
ven kader pri izvajalcih, saj v glav
nem delajo s priučenimi delavci. 
Najbolj primanjkuje šolanih 
tehnologov, ki bi nadzirali 
gradnjo, saj arhitekt teh vprašanj 
ne pozna. Na koncu pa se vse na
pake, ki se pojavijo na objektih, 
pripišejo arhitektu, čeprav bi vsak 

moral nositi del odgovornosti in 
delati tako, kot mu narekujejo 
uzance. Arhitektura ni demokraci
ja, delamo jo mi, arhitekti - umet
niki," je uvodoma potožil Branko 
Čepic. 

T E D N I K : Kako je prišlo do so
delovanja med vami arhitekti, ki 
ste prejelo Plečnikovo medaljo? 

B. Čepic: "Lahko bi rekel, da je 
do tega prišlo logično in spontano. 
Janko Zadravec in drugi so že pred 
leti pripravljali idejno-prograni-
ske zasnove za omenjeni objekt. 
Pri razpisu za izvajalske projekte 
na natečaju smo v Projekti inženi
ringu dobili pogodbo za izvajanje. 
Meni je bilo logično, da k sodelo
vanju povabim avtorje zasnove." 

T E D N I K : Je takšno sodelovan
je med arhitekti običajno? 

B. Čepic: "Res je, da čisto 
običajno ni, ni pa redko. Praksa 
kaže, da je sodelovanje več arhi
tektov pri projektiranju koristno 
in daje dobre rezultate. Ljudje 
smo različni, vsak nekaj ve, česar 
drugi ne ve, in se tako dopolnjuje
mo." 

T E D N I K : Kaj pa delitev zas-
lužnosti pri nagradi? Prihaja do 
dvomov, kdo je manj, kdo bolj 
zaslužen za uspeh projekta oziro
ma za nagrado? 

B. Čepic: "Vsak zase si lahko ne
kaj misli. Osebno se mi zdaj zd'̂  
da je vseeno, ali si nagrado dobi' 
sam ali si jo dobil skupaj z drugi
mi. Vsekakor je to priznanje 
neko vloženo delo. Vse pa je odvis
no od ljudi." 

T E D N I K : Kaj vam bo prinesl" 
Plečnikova medalja? Večji ẑ *' 
lužek, druge bonitete? 

B. Čepic: "Ne, nagrada je častnâ  
ne finančna. Tako lahko tudi P̂ ' 
vera, da medalja nima zveze^ 
plačo, s statusom. Kolegi in Ijudl̂ ' 
ki prihajajo z nami v stik, im '̂" 
morda malo drugačen odnos i" 
morda bolj prisluhnejo, kaj po '̂̂ ' 
rao, to pa bi bilo tudi vse. Je 
tako, da je nagrada aktualna ne^^ 
mesecev, potem pa se pozabi.-

M« 

Branko Čepic. Foto:M. Ozmec 

SLOVENSKA BISTRICA /USTANOVILI 
ZGODOVINSKO DRUŠTVO 

OruififG - poiiebo ima 
v S l o v e n s k i B i s t r i c i so m i n u l i č e t r t e k u s t a n o v i l i Z g o 

d o v i n s k o d r u š t v o . S t a n e G r a d i š n i k , s t r o k o v n i d e l a v e c 
z a k u l t u r o pr i o b č i n s k i Z K O , k i j e sk l ica l č l a n e i n i c i a 
t i v n e g a o d b o r a , j e v u v o d n i h m i s l i h o b u s t a n o v i t v i z a 
p isa l , d a j e t o v r s t n o d r u š t v o v S l o v e n s k i B i s t r i c i n u j a , 
saj ž e l e p čas ugo tav l ja jo , da v o b č i n i m a n j k a a v t o h t o 
n a l i t era tura i n l o k a l n a d o k u m a n t a c i j a , ki naj b i p o v e 
z o v a l a s e d a n j o s t s p r e t e k l o s t j o . V e l i k o j e b i l o n a t e m 
p o d r o č j u s i cer ž e n a r e j e n e g a , o č e m e r p r i č a j o š t e v i l n e 
s t a l n e z b i r k e v g r a d u , m n o g o t e g a p a b o p o t r e b n o še 
oprav i t i , d a n e b o š lo v p o z a b o . 

"Čeprav bodo mnogi zatrjevali, 
da je ustanovitev zgodovinskega 
društva v slovenjebistriški občini 
posnemanje nekih preživelih na
vad in malomeščanska kaprica 
seniorskih zablod, menim, da ni 
tako. Mnogo naprednih idej in 
zamisli se je v zadnjem času po
rodilo na področju kulture in tu
rizma, kjer so bili doseženi vidni 
rezultati, še posebej na področju 
varovanja naravne in kulturne 
dediščine. Vsi ti rezultati pa so 
delo ljubiteljskih naprezanj po
sameznikov, a ti danes več ne 
zadoščajo," meni Stane Gra
dišnik. 

V nadaljevanju so obravnavali 
pravila in naloge, med katerimi 
si je društvo zadalo ustanovitev 
strokovne zgodovinske knjižnice 
s poudarkom na lokalni literatu
ri in dokumentih iz občinskega 
območja, sodelovanje pri obliko

vanju in spremljanju ter izpo
polnjevanju stalnih zbirk v gradu 
Slovenska Bistrica, brez dvoma 
pa bo pomembna naloga zbiranje 
gradiva, besedil in doklumentov 
za pripravo in izdajo nadaljnjih 
zbornikov občine Slovenska Bi
strica. 

Člani iniciativnega odbora so z 
nekaterimi pripombami sprejeli 
pravila, izvolili devetčlanski 
izvršilni in tričlanski nadzorni 
odbor, za predsednika imenovali 
Edmonda Pogorevca, dr. Jože 
Koropec in Stanko Pahič pa sta 
postala častna člana društva. 

Člani izvršilnega odbora novo
ustanovljenega Zgodovinskega 
društva Slovenska Bistrica se 
bodo v prihodnjih dneh sestali 
ter sprejeli program društva, o 
katerem pa več prihodnjič. 

V i d a T o p o i o v e c 

Pogled }fxgodo¥ino in prihodnost 
T u r i s t i č n o d r u š t v o P t u j j e n a p e t k o v i o p o l d a n s k i t i s k o v 

n i k o n f e r e n c i p r e d s t a v i l o p r o g r a m j u b i l e j n i h p r i r e d i t e v 
o b 1 1 0 - l e t n i c i druš tva , k i j e b r e z d v o m a e d e n o s r e d n j i h 
s p o d b u j e v a l c e v t u r i s t i č n e g a r a z v o j a m e s t a i n o k o l i c e . 
P r i p r a v e n a v i s o k i j u b i l e j p o t e k a j o ž e n e k a j časa . 

V ta namen je bilo na različnih 
krajih v mestu posajenih 110 dre
ves, te dni pa mesto intenzivno oc-
vetličujejo. Samo na okenska poli
ce in balkone v starem mestnem 
jedru bodo namestili več sto koritc 
z dva do tri tisoč cvetlicami. Ptuj
ski cvetličarji bodo še posebej lepo 
okrasili Mestni in Slovenski trg. 
Lepšo podobo te dni dobiva tudi 
grajski hrib, kjer urejajo poti, 
odvažajo navlako, kosijo in 
nameščajo klopi. Na grajskem 
dvorišču so namestili več cvet
ličnih korit, grad pa bo dobil toli
ko želeno zastavo, ki jo tovrstni 
objekti v tujini že dolgo poznajo. 
Za silo bodo zalili tudi luknje v 
najbolj preluknjani ulici v Ptuju, 
Trstenjakovi. Tudi nove turistične 
table so končno postavili ob vpad
nicah v mesto. 

Osrednja slovesnost ob 110-let
nici društva bo 31. maja v palaciju 
gradu, kjer bo predstavljen dose
danji razvoj ptujskega turizma. 
Zaslužnim turističnim delavcem 
bodo podelili priznanja. Turis
tično društvo Ptuj pa bo prejelo 
zlato plaketo Turistične zveze Slo
venije. Slavnostni govornik bo 
predsednik države Milan Kučan. 
Tega dne bodo tudi odprli razsta
vo del ptujskih slikarjev, ki so ust
varjali na temo Motivi Ptuja. V 
Sončnem parku pa bodo tega dne 
odprli razstavo ptujski cvetličarji, 
združeni v sekciji pri Območni 
obrtni zbornici Ptuj. Poskus cvet
lične razstave v tem parku pomeni 

simboličen začetek urejanja tega 
območja Ptuja, ki je vse prej kot 
urejen. V prvem nadstropju gradu 
pa bodo odprli razstavo, na kateri 
bodo v sliki in besedi predstavili 
110-letnico delovanja Turis
tičnega društva Ptuj. 

Prvega junija bo v Ptuju potekalo 
tretje srečanje objezerskih mest 
Slovenije, na katerem pričakujejo 
udeležence iz 22 mest, v okviru ka
terega bo tudi kriterijska regata. 
Na srečanju bo osrednja tema po
govorov turistična oživitev aku
mulacijskih jezer na Dravi, Savi in 
Soči, strategija turistične izrabe je
zer in sanacija ptujskega jezera. Ju
bilej Turističnega društva Ptuj je 
priložnost, da mesto z okolico po
novno prevetri svoje programe na 
področju turizma. Poseben izziv je 
jezero, za katerega je bilo izdelanih 
že veliko študij in projekt razvoja, 
kljub temu pa mesto še ne pozna 
koncepta povezave z njim zaradi 
najrazličnejših interesov, ki pa se 
ne bodo poenotili sami od sebe. 

Turistično društvo Ptuj pa bo 
moralo več narediti za svoje člane, 
ki mu kljub zmanjšani aktivnosti v 
zadnjih letih še ostajajo zvesti. Od 
več kot štiristo članov v najboljših 
letih jih je ostalo 112, od tega se jih 
je nekaj nad 40 na novo včlanilo, 
ko je društvo v prejšnjem letu izva
jalo anketo, s katero je želelo priti 
do novih članov in poživiti aktiv
nosti. Da ne bo ostalo samo na tra
diciji ... 

M G 



ŠPORTNE NOVKi 
BOKS • Holc 
zmagal v Avstriji 

v soboto in nedeljo so trije tek
movalci Boksarskega kluba Ptuj 
nastopili na mednarodnem tur
nirju v avstrijskem Salzburgu. 
Srečko Arnuš je v drugi rundi 
nioral priznati premoč madžar
skega državnega prvaka, Dušan 
Rakuš je po točkah izgubil z 
domačinom, Robert Holc pa je s 
prekinitvijo borbe premagal dru
gega domačina. 

V nedeljo bodo Ptujčani v Celju 
sodelovali na zadnjem turnirju v 
prvi ligi, kjer so praktično že prvi. 

I . k . 

KOLESARSTVO 
# Melanšeic peti v 
Avstriji 

člani in mladinci kolesarskega 
Iduba Perutnina so v nedeljo nas
topili na cestni dirki v Gleisdorfu 
pri Gradcu. Med 220 kolesarji iz 
sedmih držav je na 178 kilome
trov dolgi progi reprezentant Iz
tok Melanšek osvojil peto mesto, 
dobro formo pa je pokazal tudi 
Mitja Mahorič. Med 80 mladinci, 
ki so se pomerili na 111 kilome
trov, je bil Uroš Grame drugi, 
Rado Rogina šesti in Boštjan 
Arnuš osmi. 

Zaradi reprezentančnih obvez
nosti Iztoka Melanška je ptujski 
klub odpovedal sodelovanje na 
dirki po Hrvaški, za vikend bodo 
Ptujčani nastopili v Mariboru, 
nato pa jih čaka etapna dirka od 
Baltika do Beograda. 

I . k . 

ROKOMET •Neod
ločeno v Radencih 

Druga moška ekipa Drave je v 
soboto v zadnjem.krogu tretje lige 

gostovala v Radencih in se pome
rila z ekipo iz Gornje Radgone. Po 
izenačenem prvem polčasu so v 
nadaljevanju domači prevzeli po
budo, vendar so jih mladi 
Ptujčani ob koncu ujeli in iztržili 
točko. Rezultat je bil 27:27. Igrali 
so Kolednik, ^ Šeruga, Kotar, 
Zajšek, Kozel, Čerček, Kac, Mla
kar, Ribič in Djekič ter vratarja 
Valenko in Berlič. 

I . k . 

SRP # Krona 
Zagi tretja 

Na 1. turnirju za Slovenski revi
alni pokal v malem nogometu so 
nogometaši Krone Zagi osvojili 
tretje mesto. Z malo več sreče in 
objektivnejšim sojenjem bi lahko 
bili na koncu tudi zmagovalci tur
nirja. V finalu so remizirali z 
Oplotnico (1:1) in izgubili z 
domačim Kovimetalom iz Draže 
vasi z 1:0. Nastopili so: B. Krajnc 
(proglašen za vratarja turnirja), S. 
Glažar v postavi prve peterke tur
nirja), V. Botko, A. Mlakar, R. 
Krajnc, I. Pihler, R. Perko in B. 
Šalamun. 

D a n i l e K l a i n š e k 

ULIČNI NOGOMET 
• Pokal 
Ptujčanom 

Drugi turnir uličnega nogometa 
je potekal v Ptuju in se ga je ude
ležilo osem ekip. Organizacija 
turnirja je bila na visokem nivoju. 
Rezultati: za 3. mesto: Samba -
Kamnoseštvo Kozjak 3:1, za 1. 
mesto: Poetovio Belvi - Klateži 
Modea 4:3. Najboljši strelec je bil 
Oscar Drobne z 21 zadetki iz pe
tih srečanj. 

D a n i l o K l a i n š e k 

HAJPOŠE » Občni 

zbor nogometašev 
Na letni konferenci so se zbrali 

člani NK Hajdoš, ki s svojo ekipo 
nastopajo v drugi ligi MNZ Ptuj. 
Ugotovili so, da je ekipa na 
skromnem mestu, ki ga niso vaje
ni, zraven tega pa še nekoliko sta
rejša, tako da bodo v naslednjem 
obdobju poskušali ekipo pomla
diti z igralci, ki bi redno trenirali. 
Razmišljajo o naraščaju, saj misli
jo v tekmovalni sistem MNZ Ptuj 
vključiti pionirsko ekipo. Ubada
jo se tudi z materialnimi in fi
nančnimi problemi, ki jih po
skušajo rešiti z raznoraznimi ak
cijami in sponzorji. 

D a n i l o K l a i n š e k 

LOVSKO STRELSTVO 
# Prvi strelci iz 
Dobrave 

Začela so se izbirna strelska tek
movanja za nastope na regijskih 
srečanjih najboljših strelcev na 
glinaste golobe in na tarčo srnja
ka. Pri lovskem domu v Lenartu 
so na preurejenem strelišču nasto
pile ekipe LD Benedikt, Dobrava, 
Lenart, Voličina in Sveta Ana. 
Med ekipami so prepričljivo zma
gah strelci iz LD Dobrava (516,6) 
pred Benediktom (501,6), 
Voličino (493,8), Lenartom 
(450,7) in Sv. Ano (368,6). V posa
mični konkurenci je zmagal 
Franci Grajfoner iz Voličine 
(143,6) pred Ivanom Klobučar
jem iz Dobrave (140,2) in Danije
lom Šmidom od Benedikta 
(137,2). 

mff 

MALI NOGOMET 
# Ekonomska 
šola državni prvak 

Ekonomska srednja šola iz Ptuja 
in Športni zavod Ptuj sta bila or
ganizatorja finala državnega 
prvenstva v malem nogometu za 
srednješolce, ki se ga je udeležilo 

šest ekip. Najboljši strelec je bil 
Aleš Mujkanovič iz Centra 
srednjih šol Velenja s petimi za
detki, najboljši vratar pa Damjan 
Vogrinec iz ESŠ Ptuj. 

Rezultati: za 5. mesto: Velenje -
Srednja šola za gostinstvo in turi
zem Ljubljana 8:2; za 3. mesto: 
Prometna šola Maribor - Srednja 
šola tehničnih strok in osebnih 
storitev Ljubljana 2:1; za 1. mes
to: SEŠ Ptuj - Gimnazija Koper 
7:6 (1:1) po streljanju kazenskih 
strelov. Ekonomska srednja šola 
Ptuj je nastopila v postavi: Vogri
nec, Nastja in Aleš Čeh, Bezjak, 
Emeršič, Kuserbanj, R. Bejak, 
Šoštarič, Bratec, Lenart. Ekipo je 
vodil profesor Dušan Majcenovič. 

D a n i l o K l a i n š e k 

LOKOSTRELSTVO 
# Turnir za 
pregodni pokal 

Viteški lokostrelski klub FRI-
DERIC I. Ptuj je v nedeljo, 12. 
maja, izvedel lokostrelski turnir 
za prehodni pokal FRIDERIC I. v 
disciplini FITA 900 krogov v 
Termah Ptuj. Sodelovalo je 33 lo-
kostrelcev iz 10 slovenskih klu
bov. 

Rezultati: olimpijski lok - žen
ske: 1. Teja Makoter, Mamut, 763 
krogov; moški: 1. Rok Jesenšek, 
Mamut, 732 krogov, 2. Oto 
Težak, 697 krogov, 3. Rok Zore, 
Mamut, 651 krogov; goli lok -
ženske: 1. Marija Justin, Škof)a 
loka, 462 krogov, 2. Irena Šantelj, 
Postojna, 391 krogov; moški: 1. 
Vlado Justin, Škofja loka, 665 
krogov, 2. Boris Jemec, Mamut, 
639 krogov, 3. Maks Makoter, 
Mamut, 577 krogov; compound -
ženske 1. Breda Brumec, Šenčur, 
695 krogov; moški: 1. Grega 
Emeršič, Mozirje, 829 krogov, 2. 
Štefan Ošep, Mozirje, 827 krogov, 
3. Brane Kolednik, Ptuj, 825 kro
gov. V finalni seriji 4 x 3 puščice 
na razdalji 50 metrov je zmagal 
Grega Emeršič, Maput , s 110 
krogi in osvojil prehodni pokal 
FRIDERIC I. za leto 1996. 

NOGOMET 
Drava - Familv Shop 

Piran 0:0 (0:0) 
DRAVA: Jovanovič, Volk (Gaj-

košek), Hotko, Zolek, Pucko, Ko
ron, Čeh, Tomaž Emeršič, 
Baškovič, Milan Emeršič in Ve
senjak. 

Nogometaši ptujske Drave so 
tudi tokrat razočarali svoje zveste 
pristaše. Tudi proti zelo povprečni 
ekipi iz Pirana niso uspeli slaviti 
na svojem igrišču, ampak so samo 
remizirali. 

Po tem remiju na domačem 
igrišču postaja za ptujske nogome
taše zelo "vroče". V zadnih nekaj 
kolih bodo morali pokazati več in 

popraviti vtis, ki je vse prej kot 
slab. A priložnosti za popravo je 
vedno manj. Pogled na kritični 
položaj na prvenstveni razpredel
nici pove vse: samo točka do po
greba. Drava je klub z bogato tra
dicijo in izredno velika škoda bi 
bila, če bi se zgodilo najhujše, na 
kar ljubitelji nogometa iz Ptuja in 
okolice ne glede na klubsko pri
padnost ne želijo niti pomisliti. 

Naslednji teden je nova preiz
kušnja, ki bi lahko bila celo usod
na, namreč gostovanje v Šentjurju. 

D a n i l o K l a i n š e k 

LENDAVA 

Spe€lalna olimpiada 
N a p o d r o č n i h igrah spec ia lne o l i m p i a d e v Lendav i j e šest 

u č e n c e v O Š dr. L. Pivka osvoj i lo s e d e m m e d a l j . D v a sta se 
uvrsti la na d r ž a v n e igre, ki b o d o od 7. d o 9. juni ja v M a r i b o 
ru. 

V petek, 10. maja, se je na stadio
nu dvojezične šole v Lendavi zbra
lo 210 tekmovalcev in tekmovalk 
podravsko-pomurske regije, ki so 
se pomerili v atletiki, košarki in 
namiznem tenisu. Pozdravni go
vor je imel župan občine Jože Koc
jan, generalni pokrovitelj priredit
ve, otvoritveni govor pa Ljubo 
Miličevič, športni direktor nacio
nalnega komiteja specialne ohm-
piade. Iger so se udeležili tudi 
gostje iz Hrvaške in Madžarske. 

Otvoritvena slovesnost je dosegla 
vrhunec, ko so člani zmajarskega 
kluba odvrgli olimpijsko zastavo. 
Ob himni in sloganu "Če ne mo
rem zmagati, mi dovolite, da vsaj 
pogumno poskusim," so se igre z 
velikimi pričakovanji začele. 

Kljub borbenosti in zagnanosti 
so si nastopaioči našli čas za nova 
poznanstva, ki so jih sklepali z 
enakim navdušenjem, kot so tek
movali. Njihovi radosti se je uma
knilo celo oblačno vreme, tako da 
je proti poldnevu posijalo sonce. 

Po zaključku iger in podelitvi 
medalj je sledilo kosilo in 

družabno srečanje v lendavskem 
hotelu Lipa. Organizator je s spo
minki nagradil vse udeležence in 
svoje delo opravil na zavidljivi rav
ni. Tekmovalci so se razšli boga
tejši za nove prijatelje, s katerimi si 
bodo dopisovali do prihodnjega 
srečanja. 

Specialna olimpiada je bila usta
novljena na pobudo družine Ken-
nedy 1. 1964 v ZDA. V Sloveniji se 
prireja od 1. 1988. 

Rezultati ptujskih tekmovalcev: 
Silvo Anželj 1. mesto tek na 200 m 
(II kategorija), 3. mesto tek na 100 
m (II.); Uroš Leskovar 1. mesto 
tek na 50 m (III), 3. mesto tek na 
100 m (III.); Goran Djurasek 2. 
mesto tek na 100 m (V), 6. mesto 
tek na 50 m (IV.; Vesna Cafuta 3. 
mesto tek na 50 m (I.) 4. mesto tek 
na 200 m (I.); David Lebar 3. mes
to tek na 50 m (III).); 5. mesto tek 
na 100 m (IV.); Dominik Zelenko 
4. mesto tek na 100 m (IV.), 5. mes
to tek na 50 m (L). Anželj in Le
skovar bosta tekmovala na držav
nih igrah specialne olimpiade. 

S i l v e s t e r V o g r i n e c 

KiCK BOXING 
# Prvi državni turnir v liligtu 

V soboto se bodo na prvem državnem turnirju v kick boxingu v light 
kontaktu zbrali najboljši slovenski kick boksarji. Gostitelj bo klub 
borilnih veščin Ormož, ki poleg turnirja pripravlja tudi spremljajoči 
zabavni program. Pričakujejo udeležbo okrog 50 borcev, ki bodo s 
tekmovanjem pričeli ob 11. uri v športni dvorani osnovne šole na 
Hardeku. Finalne borbe bodo na programu ob 16. uri. Vabljeni vsi, ki 
si želite spoznati ta atraktivni borilni šport. 
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ATLETIKA 

Veliki in mali šolski pokal 
športni zavod Ptuj je uspešno izvedel tekmovanje za veliki in mali at

letski šolski pokal Slovenije, ki se ga je udeležilo več kot 560 učencev in 
učenk iz OŠ nekdanje in sedanje občine Ptuj. 

REZULTATI - mali AŠPS • učenci: 60 m: 1. Solina, OŠ O. Meglic, 
8,24; 300 m: 1. Kelenc, OŠ Gorišnice, 46,23; 1000 m: 1. Emeršič, OŠ Cir-
kulane, 3:16,10; skok v daljavo: 1. Strelec, OŠ Mladika, 5,00 m; skok v 
višino: 1. Sluga, OŠ Podlehnik - Žetale, 145 cm; met žogice: 1. Pišek, 
OŠ Majšperk, 60,10 m. Skupno: 1. OŠ O. Meglic 11087 točk. Učenke: 60 
m: 1. Srečkovič, OŠ O. Meglic, 8,88; 300 m: 1. Topoiovec, OŠ O. Meglic, 
50̂ 2,1000 m: 1. Vindiš, OŠ Videm, 3,41,40; skok v daljavo: 1. Leben, 
OS Dornava, 4,58 m; skok v višino: 1. Bezjak, OŠ Mladika, 143 cm; met 
žogice: 1. Muhič, OŠ Gorišnica, 49,55 m. Skupno: 1. OŠ Mladika A 
11371 točk. 

Veliki AŠPS • učenci: 60 m: 1. Goričan, OŠ Videm-Leskovec, 7,67; 
300 m 1. Kelenc, OŠ Gorišnica, 39,98; 1000 m: 1. Strgar, OŠ O. Meglic, 
2,59,90; skok v daljavo: 1. Orozovič 5,83ra; skok v višino: 1. Blanuša, 
OŠ Ljudski vrt, 165 cm; met žogice: 1. Rozman, OŠ Markovci, 78,00 mj 
suvanje krogle: 1. List, OŠ Mladika A, 12,40 m; štafeta 4 x 100 m: 1. OS 
Markovci 51^00. Skupno: 1. OŠ Olga Meglic 15451 točk. Učenke: 60 m: 
1. Šibila, OS Mladika, 8,32; 300 m: 1. Golub, OŠ Podlehnik - Žetale^ 
45,30; 1000 m: Jurič, OŠ Ljudski vrt, 3,29,40; štafete 4 x 100 m: 1. OS 
Ljudski vrt 55,10; skok v daljavo: Murat, OŠ Mladika A, 5,06m; skok v 
višino: 1. Potočnik, OŠ Ljudski vrt, 153 cm; met žogice: 1. Mlakar, OŠ 
Ljudski vrt, 52,30; suvanje krogle: 1. Mohorič, OŠ Mladika A, 10,54 m. 
Skupno: 1. OŠ Ljudski vrt 14351 točk. 

D a n i l o K l a i n š e k 

JUDO / MEDOBČINSKO PRVENSTVO OSNOVNIH SOL 

v ponedeljek, 13. maja, je pote
kalo na Ptuju že 9. prvenstvo 
osnovnih šol v judu. Prvenstva so 
se udeležili učenci iz kar 10 osnov
nih šol ter so ponovno prikazali 
veliko znanja in talenta. 
Množičnost na tovrstnih tekmo
vanjih pa priča o kvalitetnem delu 
v klubih in močni prisotnosti tega 
športa v osnovnih šolah. 

Ptujčani so se tudi tokrat odlično 
odrezali. Primož Krajnc je v kat. 
do 30 kg osvojil 2. mesto, Aleš 
Krajnc 1. mesto. Marko Plajnšek 
2. v kategoriji do 38 kg, Emin Mu-
ratovič 1. mesto do 42 kg, Dami
jan Zagoršek 3. mesto do 46 kg, 
Gregor Bien 1. mesto do 50 kg, 
Egon Predikaka L, Sašo Brmež 

pa 3. mesto do 55 kg, Sašo Kolet-
nik 1. mesto do 65 kg, Miha 
Prime 1.mesto, Peter Mihelič pa 
3. mesto nad 65 kg. 

Minuli konec tedna pa je ekipa 
kadetov in članov nastopila na 
mednarodnem turniriu v Kopru. 
V kadetski konkurenci je Nikola 
Seničič osvojil 1. mesto v kat. do 
78 kg, v članski konkurenci pa so 
uspešno nastopili: Sebastjan Ko
lednik 1. mesto do 60 kg, Tomaž 
Marholt 3. mesto do 65 kg, Dejan 
Vogrinec 3. mesto do 71 kg, Mla-
den Tomažič 3. mesto do 78 kg in 
Marko Kramberger 3. mesto nad 
95 kg. 

S i m o n S t a r č e k 

PLANINSKI KOTIČEK 

Napovedni koledar za junij 
Planinsko 

društvo Ptuj 
prireja nas
lednje izlete in 
pohode: 

1. 6. Golica -
vodi B. Hedl 

8. 6. Šmohor - Gozdnik - vodi
la S. Toplak, H. Šilak 

" Okrešelj - Brana - vodita U. 
Vidovič, H. Šilak 

22. - 23.6. Peca - vodi B. Hedl 

GOLICA 
PD Ptuj organizira v soboto, 1. 

• junija, izlet na Golico. Zbirališče 
i je na avtobusni postaji Ptuj ob 

5.30, predvidena vrnitev ob 
20.00. 

Z avtobusom se odpeljemo do 
Planine pod Golico, nakar sledi 
vzpon do Koče na Golici (1582 
m), ki stoji na razglednem rebru 
južnega pobočja Golice. Po 
krajšem postanku v koči se 
Povpnemo še na vrh Golice 

(1835). Golica je mogočna gora v 
zahodnih Karavankah, znana po 
zaščhenih narcisah, ki jim 
domačini pravijo ključavnice. Z 
vrha je zelo lep razgled. Proti 
vzhodu vidimo dolgi hrbet Ka
ravank, desno pa se kažejo vrho
vi Kamniških in Savinjskih Alp. 
Proti jugovzhodu seže pogled 
čez gorenjsko ravnico in Škofje
loško hribovje, na severu pa so 
vidni Celovška kotlina s Celov
cem in Vrbskim jezerom, Baško 
jezero in Beljak. 

Z vrha Golice se spustimo do 
doma Pristava na Javorniškem 
Rovtu. 

Vodja izleta je Boštjan Hedl. 
Oprema planinska, hrana iz 

nahrbtnika. 
Cena izleta: otroci 1500 tolar

jev, odrasli 1900 tolarjev. Prijave 
v pisarni društva do torka, 28. 
maja. 

V primeru slabega vremena iz
leta ne bo. 

PRED 3 , POKALOM PTUJAV KONJENIŠTVU 

Priiakujejo 80 konjenikov 
y nedeljo, 26. maja, bo na Tur-

nišču v organizaciji konje-
•̂ •škega kluba Tumišče - Ptuj 
ĵ onjeniška tekma za tretji pokal 
''fuia, ki bo potekala pod pokro
viteljstvom župana mestne 
°^čine Ptuj dr. Miroslava Lucija, 
^rganizatorji pričakujejo okrog 

tekmovalcev iz skoraj vseh slo-
J'̂ nskih konjeniških klubov, ki 
°odo tekmovali v preskakovanju 
^ îr na višinah 0,80 m, meter in 
''10 m. Tretji konjeniški pokal 
, ^̂ ia je prireditev, ki je uvrščena v 
^ledar turnirskih prireditev v 

^"^^skakovanju ovir Konjeniške 
^^2e Slovenije. Lanskega se je 

udeležilo več kot 60 tekmovalcev, 
ogledalo pa si ga je več kot 1000 
ljubiteljev konjeništva in konje
niškega športa, ki postajata vse po-
membmneiši del športne in turis
tične ponudbe Ptuja. Organizator 
bo poskrbel tudi za gostinsko po
nudbo v klubskih prostorih in na 
prireditvenem prostoru. 

Nedeljska konjeniška prireditev 
bo zanimiva tudi zaradi predvide
nega nastopa štirih ptujskih tek
movalcev Urše Berlič, Irene Hren-
ko, Davida Kodermana in Mitje 
Nahbergerja. 
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Info - glasbene novice! 
In fo - kv i z 
Ali veste, kdo je pevec na sliki? 
Izrežile glasovnico, vpišite odgo
vor, in če vam bo sreča naklonje
na, vam bodo v prodajalni Tehni
ka Emone Merkurja Ptuj podarili 
zgoščenko. 
Da je bila pred štirinajstimi dnevi 
na fotografiji Mariah Carey, je 
ugotovila tudi Zdenka Hohnec, 
Kajuhuva 11, Kidričevo. 

Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje 
pošljite (ali prinesite) na: Ured
ništvo Tednika, p.p. 95,2250 Ptuj. 
Rok: četrtek, 30. maja. 

Osnovno sporoči lo pesmi je 
m o g o č e ugotoviti iz besedila in 
dobri tekstopisci opisujejo živl
jenje. Če dobro besedilo do
polnjuje š e dobra g l a s b e n a 
podlaga, je narejena dobra pe
sem, ki jo ljudje z veseljem pos
lušamo. 

Kvartet EAST 17 sestavljajo Tony 
Mortimer, John Henry, Brion Har-
vey in Tery Coldwell . Fantje so 
tretji studijski a lbum naslovili z Up 
ali Night in kot tretja pesem z nje
ga prihaja SOMEONE TO LOVE 

ki je lahko poslušljiva 
p o p p e s e m . Koncer t kvarteta 
EAST 17 bo 28. maja v ljubljanski 
dvorani Tivoli, kjer boste lahko v 
živo slišali kar o s e m n a j s t 
uspešnic te zelo popularne mla
de skupine. 

Člani amer iške p o p s k u p i n e 
BACKSTREET BOYS so Hovvie 
D., Kev, A.J. , Nick in B. Rok, kar 
so s e v e d a n j ihova umetniška 
imena. Skladbi We've got it goin' -
on in ril never Break your Heart 
sta osvojili srca mnogih najstnic, 
to pa bo skupini BACKSTREET 
BOYS najverjetneje uspelo tudi z 
novo pop skladbo GET DOWN 
(YOU'RE THE ONE). ( * * ^ 

Nova bhtanska p o p skupina KA-
VANA po glasbenem slogu zelo 
spominja na Take That. KAVANA 
izvaja kvalitetno pop glasbo in 

prva s ing le p e s e m je CRAZY 
CHANCE ( * ^ ^ , ki jo je napisal 
Hovvard Donald. 

D u o EVERVTHING BUT T H E 
GIRL sta studijski glasbenik Ben 
VVatts in pevka z odličnim glasom 
Tracey Thorn. Duo je izdal novi 
a l b u m W a l k i n g VVounded in 
s a m o v ZDA je izšel k o m a d 
WRONG ( * * * ^ , ki po ritmu 
zelo spominja na največji hit sku
pine z naslovom Missing!. 

v juniju bo v Veliki Britaniji evrop
sko prvenstvo v nogometu. Pred 
štirinajstimi dnevi pa sta se na 
Otoku pomerila Manchester Uni
ted in Liverpool v finalu pokala 
FA. Kakšno zvezo pa ima to z 
glasbo? Pri vrhu angleške lestvi
ce sta pesmi, ki so ju zapeli nogo
metaši. Nogometaši MANCHES
TER UNITED F O O T B A L L 
S Q U A R D - a p r e p e v a j o k o m a d 
MOVE MOVE MOVE, medtem ko 
nogometaši L IVERPOLL FC-ja 
p r e p e v a j o k o m a d PASS & 
MOVE! 

Plesno glasbo sem v prejšnjih 
tednih nekoliko zanemaril , zato 
sem s kupa novi komad izbral 
nekaj boljših: World of Freedom -
MAGIC AFFAIR, Summer is Cra-
zy - ALEXIA, Nothing I won' t do -
JX, Love is the Drugs (Dance Re-
mix 96) - ROXY MUSIC, Ooh Boy 
- REAL McCOY, Termina tor -

VVESTBAM, Just J u m p - DAISV 
DELE, Lion Eddie - ME & MY, It"s 
gonna be AIright - TECHNOCAT, 
Spring - RNB. 

Pevke J O A N JETT s s k u p i n o 
BLACKHEARTS se gotovo mnogi 
spomnite še iz ročk klasike I Love 
Ročk n'Roll. Dober ročk ponujajo 
JOAN JETT & BLACKHEARTS v 
novi pesmi LOVE IS ALL ARO-
UND. ( * * * ^ 

Britanska neodvisna ročk skupi 
na G A R B A G E je z a s l o v e l a s 
sk ladbama Oueer in Stupid Girl. 
GARBAGE pa so ponovno odi
grali, odpel i in posneli svojo prvo 
skladbo z naslovom ONLY HAP-
PY WHEN IT RAINS ( * * * ^ . 

Virtuoz na kitari MARK KNOP-
FLER je novi a lbum Golden Heart 
posnel v Nashvillu, prestolnici co-
untry glasbe. Na a lbumu sodelu
je jo nekatere c o u n t r y zvezde, 
vendar je MARK sedaj pripravil 
dobro ročk n'roll pesem CAN-
NONBALLS ( * * ^ , ki zelo spo
minja na glasbo njegove skupine 
Dire Straits. 

D a v i d B r e z n i k 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsak petek v 
večernem sporedu radia Ptuj. 

P O P U L A R N I H 1 0 

1. Fas t L o v e 
- GEORGE M I C H A E L 

2. They don't Care about us 
- M I C H A E L JACKSON 

3. Dri i l Instructor 
- CAPITAN JACK 

4. Ironic 
- A L A N I S M O R I S E T T E 

5. A l w a y s be m y Baby 
- MARIAH CAREY 

6. Cec i l i a 
- SUGGS 

7. C o c o J a m b o o 
- MR. P R E S I D E N T 

8. H o w D e e p is your L o v e 

- T A K E T H A T 

9. T h e 13th - T H E CURE 

10. D o n ' t W a l k away -
CAUGHT I N T H E ACT , 

Š P O R T N I D A N M A L O 
DRUGAČE 
v petek smo imeli športni dan. 
Učenci tretjega a razreda smo se od
pravili na farmo koz v Pacinje k Si
monini mamici. S sabo smo vzeli 
žoge, elastiko in kompas. Pred odho
dom smo bili zelo nestrpni. Med pot
jo smo se pogovarjali in opazovali 
naravo. Na neki njivi smo videli, 
kako so gnojili in orali. Med potjo 
smo se tudi orientirali s kompasom, 
da bi se znašli tudi v drugem kraju. 
Ko smo dospeli, so me noge zelo bo
lele! Gospa Zdenka Arnuš nas je to
plo sprejela in nas popeljala v hlev, 
kjer so bile koze. Bil sem zelo nav
dušen nad toliko kozami. Gospa nam 
je povedala, da jih imajo šestdeset. 
Posebej všeč mi je bil štirinajst dni 
star kozliček. Vsi otroci bi ga radi 
prijeli v roke in ga stisnili k sebi. 
Potem smo šli še v drugi hlev, kjer so 
bili poleg koz še zajčki. Gospa nam je 
pokazala kozla, ki je bil na sejmu v 
Radgoni. Imel je veliko brado in 
skrivljene roge. Potem smo gospo še 
marsikaj vprašali. Nato nas je popel
jala v zbiralnico kozjega mleka. Pove
dala nam je, kako zbiralnik deluje. 
Dodala je, da pridejo po mleko vsak 
drugi dan in ga odpeljejo v mlekarno. 
Nekateri učenci smo še kaj pov-. 

prašali. 
Nato nas je gospa povabila na sok. 
Vendar ko smo stopili v vežo, so se 
nam začele cediti sline. Na pogrnjeni 
mizi so bile klobase iz kozjega mesa, 
kumare, paprika, zaseka in razni so
kovi. Preden smo posedli k mizi, smo 
si umili roke. Nato pa smo se zbrali 
ob mizi in začeli jesti. 
Ko smo se naj deli, nam je gospa v 
košari prinesla piškote in druge slad
karije. Posebno presenečenje so bili 
sveži krofi. Po napolnitvi želodcev 
smo dečki odšli igrat nogomet, dekli
ce pa so skakale gumitvist, igrale bad-
minton in si podajale žogo. Dečki 
smo se pri igranju nogometa zelo pre
pirali. 
Čez nekaj časa nas je učiteljica pokli
cala. Pospravili smo žoge, loparje in 
elastiko. Gospe Zdenki Arnuš smo se 
zahvalili na lep dan, se zbrali v kolo
no in jo mahnili proti Dornavi. 
Dejan Kokol, 3. a, 
OŠ Dornava 

ČEŠNJA 
Češnja je zelo lepo sadno drevo. Cveti 
in odcveti spomladi. Ima lepe cveto
ve. Sadeži so zelo slasmi. Motijo me 
samo koščice. Mame in babice kuha
jo tudi češnjev kompot. Imam ga zelo 
rad, toda spet te koščice. Češnje veli-

'o^Mladi dopisniki 
kokrat zamenjam za višnje, vendar 
imajo drobnejši, trpkejši sad, poseb
no primeren za mezgo. Na trgu dobiš 
vse mogoče vrste češenj: zgodnje in 
pozne kalanke in s sprijeto koščico, 
sladke in kisle, bele in rdeče, hrastov-
ke in mečavke ... Jemo jih surove in 
kuhane v kompotu. Češnja je zame 
zelo dober sadež. 
Renato Majer, 4. r., 
OŠ Lenart 

MOJE N A K U P O V A N J E 
Bila sem že velika in tudi dovolj stara. 
Mamica mi je prvič pustila, da grem 
sama v trgovino. V trgovini je bilo 
ogromno različnih reči. Videla sem 
veliko kupcev, tudi jaz sem bila ku
pec. Hodila sem med policami in si 
ogledovala razstavljeno blago. Vzela 
sem si košarico in začela nakupovati. 
Kupila sem si čokolado, bombone, 
kekse, žemljico, mleko, sir, lizalko in 
sladoled. Stopila sem k blagajni in 
prodajalka je začela seštevati. Ko mi 
je dala račun, sem iskala denar. Iskala 
sem ga v žepih, v bundi, vsepovsod, 

ampak nikjer ga nisem našla. Prosila 
sem prodajalko, naj počaka, da grem 
po denar. Stekla sem domov in vzela 
denar. Še vedno sem ga imela prema
lo. Spet sem pohitela domov in prosi
la mamico, ali mi da še več denarja. 
Mamica mi ga je dala in odšla sem 
nazaj v trgovino. Vedela sem, da bo 
doma hudo. Mamica mi je dovolila, 
da si kupim eno čokolado, jaz pa bi 
imela kar pol trgovine, zato mi je tudi 
zmanjkalo denarja. Kljub vsemu ni 
bilo tako hudo. Povedali so mi, da si 
človek pač ne more kupiti vsega, kar 
vidi. Nihče ni tako bogat. 
Evelin Čuček, 2. a, 
OŠ Breg 

H A R M O N I J A P O L E T N E 
ROMANCE - MAVRICA 
Sita sem nemira, hrupa in podati se 
hočem v svobodo, najti hočem 
kotiček miru in se predati gozdnemu 
šarmu. 
Topel poletni dan je in jaz se odpra
vim daleč stran, in ko se sprehajam 

po gozdu, zatavam do velike jase. To
liko je lepega tukaj, toliko svežih in 
prerojenih cvetic in dišav, toliko 
čudovitih gričev, poraščenih s travo, 
se razprostira zraven jas. Na jasi na
biram rdeče, sočne jagode in mesnate 
borovnice. 
Kot strela z jasnega se vsuje dež. 
Zatečem se pod bližnje drevo, napol 
premočena. Počutim se kot svobodno 
seme, ki bo zdaj zdaj vzklilo. Da, prav 
to potrebujem. Po dežju posije zlato 
sonce in preplavijo me novi občutki, 
toliko novih misli, ko zatavam med 
slastne gozdne sadeže. Gledam nara
vo in se ne morem načuditi vsem tem 
lepotam, ki so podarjene prav nam. 
Splača se živeti, zdaj to vidim. Zgodi 
se čudež. Pokaže se velika mavrica, ki 
se vleče po zelenih gričih. Zastane mi 
dih in preplavi me nov val sreče. Ta 
nebeški sijaj, ta čudoviti barvni trak, 
ki se vleče v neskončnost. Da se je 
narava tako poigrala, da je ustvarila 
toliko lepega in nenavadnega; lepo je, 
da na svetu ni samo groznih neurij, 
potresov, viharjev. Narava je že vede
la, kako je prav. Ko opazujem vsa 
razcvetajoča se drevesa češenj in to 
barvno neprecenljivo vrednost, se 
počutim kot ptica v raju, ki svobodno 
leti, kamor ji srce poželi. V tem tre
nutku bi dala vse, da bi postala ptica, 
da bi ujela mavrico. Hočem jo ujeti, a 

kaj, ko to ni mogoče. Nedotakljiva je 
in prav je tako, da so nekatere stvari 
nedotakljive, kajti vsaka taka stvar 
nima svojih meja in se vleče v nedog
led in na to človek gleda drugače kot 
na druge lepe stvari, ki so resnično 
lepe, a nimajo takšne vrednosti. 
Lahko se jih dotakneš, spoznaš, ma
vrico lahko samo gledaš. Gledaš 
lahko njeno naklonjenost, ki d izdaja 
tisoč in eno skrivnost. Ob tem spoz
navam, da svet vseeno ni samo črno-
bel galeb, ki se vrti okrog svojega 
doma, da je v njem razvidno tudi 
zaporedje barvnih odtenkov in novih 
spoznanj. Tudi slikarji s čopiči in 
paleto barv na platno slikajo, kot poe
ti pišejo skrivnost narave. Narava je 
večno z njimi, pa čeprav je to samo 
mavrica. 

Koliko je lepih stvari, pa ne veš zanje. 
Koliko je lepih trenutkov, pa so samo 
sanje. 
Koliko dni, pa bežijo kdo ve kam. 
Koliko ljudi, pa si vendar sam, sam z 
mavrico, s svojo pravljico in prav je, 
da si kdaj sam, da vidiš tisto, česar 
drugi ne vidi, občutiš rojevanje in 
prebujanje novih občutkov. Nov, 
samo tvoj svet sanj! 
Natalija Anadrejek, 8. a, 
OŠ Kidričevo 



22 - POSLOVNA SPOROČILA IN ŠPORT 23. MA.T 1996 - TEDNIH 

KASAŠTVO / KAKŠNA BO LETOŠNJA SEZONA 

Pnseneieaitt 
sosežeiaiehl 
K o t s m o v T e d n i k u n a Icratko ž e p o r o č a l i , s t a b i l i prv i 
d v e l e t o š n j i k a s a š k i p r e i z k u š n j i , k i s t a n a p o v e d a l i n e 
p r e d v i d l j i v i i z t e k d o l g e s e z o n e , v z i b e l k i s l o v e n s k e g a 
k a s a š k e g a š p o r t a - v L j u t o m e r u . O b e pr i red i tv i s ta b i l i 
d o b r o p r i p r a v l j e n i , s t e z a p r i m e m o u r e j e n a , v r e m e v dru
g o s l a b š e , o b a k r a t p a l e p o š t e v i l o g l e d a l c e v , k i s o n a p o l 
n i l i t r i b u n o l j u t o m e r s k e g a h i p o d r o m a . 

Nasploh je ena od značilnosti 
ljutomerskih prireditev velik 
obisk, ki je včasih enak le še v 
Šentjerneju, Komendi ali v Len-
a n u . Ljutomer je pač Ljutomer, 
to vedo zlasti tekmovalci, ki si še 
najbolj zapomnijo zmago. Zma
gati v trdnjavi kasaškega športa 
ni ravno od muh, toda verjeli ali 
ne, letos je bilo kar nekaj tovrst
nih uspehov voznikov iz drugih 
konjeniških klubov. 

Domačini so blesteli zlasti na 
otvoritveni dirki, ko je suvereno 
obvladoval položaj najboljši voz
nik lanske sezone (in tudi sicer 
mojster sulkija) Marko Slavič 
mL, ki je napovedal boj za naj
višjo lovoriko tudi letos. Na ste
zo je pripeljal celo novega 
kasača. To je bil DORIS MS, ki 
je v prvi dirki gladko zmagal, v 
drugo pa razočaral številne lovce 
na stave. Zablestela je tudi Sla-
vičeva zvezda Armena, triletni-
ca, ki naj bi Slaviču prinesla veli
ko novih zmag. Brez zmage pa 
ostaja po dveh preizkušnjah Ive-
line Lobell, s katero Marko 
Sploh še nima zmage. Zato pa je 
v prvo šlo dobro Albatrosu, ki je 
lani kot za šalo pobiral prva mes
ta. Na začetku pa so pokazali 
zobe vozniki z Brda (Jason B -
Lojze Gorjanc, Ajd B - Ivan Ko
sec) in iz Šentjerneja (Bukefalos 
- Vojislav Maletič). Svoja kopita 
pa je pokazala tudi hitra Lenta 
Franca Lovrenčiča iz Maribora, 
ki jo mnogi že uvrščajo med 
skrite favorite letošnjega sloven
skega kasaškega derbija, ki bo 
11. avgusta v Ljutomeru. 

Presenečenja so največji čar 
kasaških dirk, zato vsi tisti, ki 
nekoliko pobližje spremljamo ta 
dogajanja, radi poudarjamo, da 
zanesljivih favoritov ni. Lahko 
se namreč zgodi marsikaj, tudi 
vreme vpliva na rezultat, da o 
razmerah na progi in t renutnem 
razpoloženju ne govorimo. To 

pa seveda ne pomeni, da kako
vost konjev ni poznana. Kljub 
temu pa presenečenja ostajajo. 

In tako smo doživeli na drugi 
kasaški prireditvi v Ljutomeru 
precejšnje razočaranje Marka 
Slaviča, hkrati pa veliko zmagos
lavje Slavka Jureša in Jožeta Sa-
gaja. Oba sta poznana kot dobra 
rejca in tekmovalca, oba imata 
kasače, ki so sposobni posegati v 
sam vrh. Kljub temu pa je bila 
zanesljiva zmaga muhaste in 
nervozne Sagajeve kobile Anihi-
le presenečenje za vse. Ni pa bilo 
presenečenje zaslužena in pre
pričljiva zmaga Durasa na vaje
tih Jožeta Sagaja pred velikim 
favoritom Albatrosom. Ta 
kasača bosta letos še merila 
moči, Albatros je kasač izjemnih 
sposobnosti in glede na leta je v 
primerjavi z Durasom v pred
nosti. Toda počakajmo še malo, 
da se pravi kasaški boji razdivja
jo. V nedeljo bo nova priložnost 
v Mariboru. 

Ob koncu tega uvodnega preg
leda sezone pa še besedica, dve o 
zvezdah kasaške scene - o 
uvoženih konjih, ki že nekaj let 
dvigujejo temperaturo in 
povečujejo stavne vsote. Očitno 
se nadaljuje lanska zgodba, v ka
teri Benjamin C Lee Janka Ma-
koterja ni imel prave konkuren
ce. Zmagoval je kot za šalo in 
tudi v Ljutomeru je pokazal, da 
za zdaj nima pravega tekmeca. 
Ta zvezdnik s Floride bi rad 
postavil absolutni slovenski re
kord - zdaj ga drži Slavičev Dy-
namite Lobell - 1:15,0. Benja
min C Lee ima že čas 1:15,3. Ve
liko torej ne manjka, le prave 
razmere morajo biti. 

Skratka letošnja kasaška sezo
na obeta veliko prijetnih in 
šponno doživetih nedeljskih po-
poldnevov. 

M a r i a n T o š 

Marko Slavič ml. je pričel letošnjo tekmovalno sezono zmago
valno, v drugo pa razočaral 

PADALSTVO 

Čvs frefiina evropski pokalni fekmi 

Ptujska padalska ekipa se je 
od petka do nedelje udeležila 
prve tekme evropskega pokal
nega tekmovanja v avstrijskem 
Fibersteinu. Izjemno je prese
netil mlad padalec Aleksander 
Čuš, ki je med 125 tekmovalci 
iz vse Evrope zasedel odlično 
tretje mesto. S samo enim cen

timetrom odstopanja od ničle v 
treh skokih je tako več kot 
uspešno nasledil svojega očeta 
Stanka Čuša in strica Zlatka 
Čuša, ki sta prav tako še aktiv
na padalca v ptujskem Aero-
klubu. 

Tekmovanje za evropski pokal 
je sestavljeno iz treh enakovred
nih tekem. V vsaki proglasijo 
zmagovalce in zmagovalne eki
pe, ob koncu pa še generalne 
zmagovalce vseh treh tekem. 
Prva letošnja tekma v Fiberstei
nu je bila za ptujske tekmovalce 
nasploh uspešna. V izjemno ve
trovnem vremenu, ki je omo

gočilo od sedmih predvidenih le 
tri serije skokov, sta se poleg Al
eksandra Čuša dobro uvrstila v 
mladinski konkurenci še Matej 
Kostanjevec, 4. mesto, in Go-
razd Vindiš, 11. mesto. Ekipa, v 
kateri sta skakala še Igor Glažar 
in Mirko Vindiš, je dosegla med 
25 ekipami 13. mesto. Vodja eki
pe je bil Stanko Čuš, Zlatko Čuš 
pa ima licenco mednarodnega 
sodnika in je na tej tekmi za ev
ropski pokal sodil. 

Zanimivo bo spremljati nas
lednji tekmi za evropski pokal -
prva bo že čez mesec dni v itali
janskem Bolzanu, druga pa av

gusta v Bellunu v Italiji. Če se 

bodo ptujski padalci držali tako 

dobro kot v Avstriji, bodo razve-

selili z vidno uvrstitvijo. Upošte-

vati je potrebno še, da so letos 

skakali tudi pozimi, venar zaradi 

obilice snega ne toliko kot lani v 

tem času. Tako imajo ptujski 

tekmovalci ob pričetku tekmo

valne sezone med 35 in 50 skoki, 

Do naslednjih tekem bodo lahko 

formo še bistveno izboljšali. 

M i l e n a Z u p a n U 













PTUJ / PRAZNIK VRTCA 

z n a s t o p o m v dvoran i p t u j s k e g a š o l s k e g a c e n t r a i n s love
s n i m z b o r o m de lavcev j e v p e t e k V z g o j n o v a r s t v e n i z a v o d 
P t u j p r o s l a v i l 51 l e t p r e d š o l s k e d e j a v n o s t i v m e s t u . 

Danes obiskuje 106 vrteških 
oddelkov in oddelkov priprave 
na šolo več kot 2000 otrok, zanje 
pa skrbi 230 delavcev. Kaže, da 
je organizacija letos praznovala 
zadnjič v sedanji sestavi, saj bo 
po vsej verjetnosti prišlo že jese
ni do izločitve dveh vrtcev. To 
pa predvideva tudi nova zako
nodaja, saj bo z letom 2000 
lahko v eni organizaciji največ 
30 oddelkov. 

Občine se bodo same odločile. 

ali bodo v prihodnje organizira
ni vrtci v okviru šol ali v samos
tojnih organizacijah. Na občut
ljivost vprašanja je župane opo
zorila ravnateljica VVZ Božena 
Bratuž, ki meni , da bi bilo bolje, 
če bi se več vrtcev povezalo med 
seboj v skupno vzgojnovarsrve-
no organizacijo. Prepričana je, 
da bi tako lažje obdržali raven 
predšolskega varstva in vzgoje. 

Tokratni nastop otrok so po
svetili otrokovim pravicam. Ena 

temeljnih je gotovo pravica do 
igre in otroci so svojim staršem, 
bratom in sestram ter gostom iz 
Maribora, Ljubljane in Sloven
ske Bistrice predstavili v šol
skem centru nekaj svojih igric 
in pesmi. Na slovesnosti zapos
lenih so med drugim podelili 
posebna priznanja, ki so jih le
tos prejele dr. Tončka Potočnik 
kot zunanja sodelavka, Marija 
Šmigoc, vodja kuhinje, Sonja 
Zavec, vzgojiteljica in vodja 
enote Raičeva 12, in Christa Pe
vec, vzgojiteljica interesnih 
vzgojnih uric nemščine. 

Milena Zupanič 

Utr inek s predstavitve najmlajš ih 

PTUJ / V PORODNIŠNICI ZAMAKA 

KiatiMF^ kriiina. 

v n o v i p t u j s k i p o r o d n i š n i c i j e p r i č e l o z a m a k a t i ž e v prvtj 
z i m i , v l e t i h 1 9 9 1 / 9 2 , saj s o prvo r e k l a m a c i j o n a p i s a l i 2 3 . 
j a n u a r j a 1 9 9 2 . Z a m a k a l a j e s t r e h a ( s l a b a k v a l i t e t a kr i t i 
n e ) , v o d a j e c u r l j a l a v p e t s o b n a d e s n i s t r a n i o b j e k t a , z a t o 
j e m o r a l i zva ja lec de l s a n i r a t i o b j e k t p o severn i s t r a n i 
s t r e h e t a k o , d a s o g a razkr i l i i n p o l o ž i l i z a š č i t n o fo l i jo . 
Z a m a k a n j e s o t a m u s p e š n o s a n i r a l i . 

S tem pa težav v novem ob
jektu še ni konec, nastopile so 
nove zaradi žlebov, ker podiz-
vajalec za kleparska dela žle
bov, ki povzročajo zamakanje 
po levi strani objekta, naj ne bi 
bil izvedel po uzancah stroke 
(stiki, dilatacije ...). Zaradi tega 
prihaja sedaj do samodejnih 
poškodb žlebov, ki povzročajo 
zamakanje. Na udaru so čakal
nica in dva prostora, ki ju upo
rablja administracija. 

Kot smo izvedeli, so v ptujski 
bolnišnici o težavah v novem 
objektu že od vsega začetka sez
nanjali glavnega projektanta 
Vlada Sekavčnika iz Biroja 71 v 
Ljubljani, ki je vodilni projek
tant za bolnišnične objekte v 
Sloveniji. Ta si je posledice za-
makanja sicer ogledal skupaj s 
predsednikom odbora za in
vesticije v zdravstvu Slovenije, 
zamajal z glavo in po najkrajši 
poti odšel. V bolnišnici ugotav
ljajo, da bi težave najuspešneje 
rešili, če bi namestili prave žle
bove - iz bakra in ne iz cinkoti-
ta, ki je za naše razmere sporen 
material. Lahko pa bi streha do
bila tudi kap, sedaj je pogreznje
na. 

V Projekti inženiringu, ki je 
bila vodja inženiringa pri tej 

gradnji, pravijo, da bi pravi in 
najboljši odgovor na vse, kar se 
dogaja v tem bolnišničnem ob
jektu, dal elaborat o sanaciji, ki 
pa ga mora izdelati neodvisna in 
za taka dela usposobljena usta
nova. Najbližja je, kot pravijo, 
Tehniška fakulteta Maribor. 

Laiki pa ob tem lahko samo 
vprašamo, kako se lahko objekti 
postavljajo tako neodgovorno, 
in kot kaže praksa, odgovornost 
prelaga. Če bi se vsi dosledno 

ravnali po projektih, uporabljali 
predpisane materiale in drugo, 
problemov ne bi smelo biti. Za 
novo porodnišnico smo si v 
ptujski občini dolgo prizadevali, 
da bi lahko mamice in novoro
jenčki bivali v človeka vrednih 
prostorih in da bi tudi zdravst
veno osebje lahko delalo v nor
malnih delovnih razmerah. Se
daj pa mamice z novorojenčki 
in zdravstveno osebje s strahom 
pogledujejo v nebo. Vsako daljše 
deževje pomeni novo grožnjo z 
zamakanjem in selitev porod
nic. Kako dolgo bo torej še za
makalo v novi ptujski porod
nišnici? 

MG 

Posledice zamakanja v 
ptujski porodnišnic i . 

Foto: M. Ozmec 

Od BoHa do Cirkulan 
Planinsko društvo Ptuj organizira v soboto, 25. 

moja, tradicionalni 5. pohod po Haloški planinski 
poti od Borla do Cirkulan. Pohod bo ob vsakem 
vremenu. Start bo na gradu Bori (KT I) med 8. in 
1 0. uro, do tam po bodo pohodnike iz Ptuja vozili 
posebni avtobusi ob 7.30, 8.30 in 9.30. Cena 

prevoza: odrasli 400 tolarjev, otroci 250 tolarjev. 
Pohod bo trajal štiri ure s postanki na vmesnih kontrolah, kjer bo 

poskrbljeno za pestro gostinsko ponudbo. Cilj pohoda je v Cirkulanah v 
gostišču Krona, kjer bo ob 14. uri slovesen zaključek pohoda s podelit
vijo bronastih in srebrnih značk, kulturnim programom in planinskim ra
janjem ob živi glasbi. V gostišču bo možno dobiti tudi toplo malico po 
naročilu in predhodni najavi! Iz Cirkulan bodo vozili posebni avtobusi 
do Ptuja ob 17. , 18 in 20. uri. 

Vozni red posebnih prevozov je prilagojen voznemu redu javnih prevo
zov v Ptuj in iz Ptuja v smer ali iz smeri Ormoža, Maribora in Pragerske-
90-

Prisrčno vabljeni! Množične prihode najavite PD Ptuj W 062 777-1 5 1 , 
kjer dobite tudi podrobne informacije. 

Planinsico društvo Ptuj 

S L O V E N S K A B I S T R I C A 
# Jutri (v petek) ob 1 9 . uri 

, bo v viteški dvorani gradu 
\ koncert ženskega noneta 
' VIVERE. 

ORMOŽ • V petek ob 20. 
; uri bo v grajski dvorani kon-
i cert klarinetista Bojana Ze -
; lenjaka iz Rucmancev in 

lassena Atanassova iz Ma-
; ribora. Oba sta diplomanta 

srednje glesbene in balet
ne šole iz Maribora, Zelen-

j jak v razredu prof. Štefana 
Petka, Atanassov v razredu 
prof. Veselina Atanassova. 
izvajala bosta skladbe W, 
A. IVlozarta, C. Saint-Sean-
sa, C. M. von VVebra in dru
gih. Ta koncert je še eden 
iz vrste tistih, s katerimi želi 
ormoška knjižnica ponuditi 
priložnost mladim talenti
ranim glasbenikom, da s e 

i predstavijo pred domačo 
publiko. 
P T U J • V petek, 24. maja, 
bo ob 20. uri v Narodnem 
domu koncert ptujskega 
noneta, ki g a vodi Filip 
Maučič, gost večera pa bo 
ženski kvartet s Koga. 
P T U J • V soboto, 2 5 . 
maja, ob 20. uri bo druga 
letošnja premiera Gleda
lišča Ptuj, in sicer Ayckbur-
nove Polovične resnice v 
režiji Vladimirja Jurca. 
S L O V E N S K A B I S T R I C A 
# V sredo, 29. maja, bo v 
viteški dvorani zaključni 
koncert dijaka srednje 
glasbene in baletne šole iz 
IVlaribora Zmaga Tkavca. 
P R A G E R S K O , S L O V E N 
S K A B I S T R I C A • V okviru 
prireditev ob 150-ietnici 
južne železnice bo na 
temo Železnica od 27 . 
maja do 3. junija na želez
niški postaji Pragersko in v 
prostorih Nove KBIVl v Slo
venski Bistrici razstava. 
Med jubilejne prireditve 
sodi tudi koncert Akadem
skega pevskega zbora iz 
Maribora 2 5 . maja ob 20. 
uri v viteški dvorani gradu 
Slovenska Bistrica ter pre
davanje o razvoju železni
ce 30. maja ob 1 9 . uri v 
predporočni dvorani slo-
venjebistriškega gradu, 
S L O V E N S K A B I S T R I C A 
# Prihodnji petek, 3 1 . 
maja, ob 1 3 . uri bo v viteški 
dvorani osrednja prireditev 
ob 35-letnici OS Minke Na-

I mestnik-Sonje in odprtje 
I razstave del učencev. 
I L E N A R T • Od ponedeljka, 

20 . maja, pa do konca tega 
m e s e c a bo v razstavnem 
salonu galerije Krajnc v 
Lenartu odprta razstava 
Skupaj ustvarjamo svet. Z 
njo se tokrat predstavljajo 
varovanci lenarškega 
vrtca. 
P T U J • V razstavišču pod 
gradom je na ogled razsta-

1 va slik Jožeta Foltina. 
I P T U J • V klubu Romantika 
I je na ogled razstava Ijubi-
: teljskega slikarja Maksa 
I Menonija. 
i KINO P T U J • Do konca 
I tedna je ob 1 8 . uri na spo-
1 redu film Manekenka In de

tektiv, ob 20. uri pa Raz
sodnost in rahločutnost. 
Naslednji teden bodo vrteli 
ob 1 8 . uri Zlomljeno 

i puščico, ob 20. uri pa Hol-
landov opus. 

UMRL MED 
PREVOZOM V 
BOLNIŠNICO 

v soboto, 18. maja, okoli 2 1 . 
ure je po magistralni cesti od 
Ptuja proti Pragerskemu vozil 
osebni avto 42-letni Srečko Ko
žar iz Kamnice pri Mariboru. 
Zunaj naselja Šikole ga je v le
vem ostrem ovinku zaneslo v 
desno, zapeljal je na bankino 
in čez v obcestni jarek, po ne
kaj nad 40 metrih vožnje po jar
ku pa je trčil v betonski pre-
pust. V trčenju je voznika 
ukleščlla zmečkana pločevina 
avtomobila, iz katere so ga z iz
rezom rešili ptujski gasilci. Zelo 
hudo ranjenega so odpeljali v 
ptujsko bolnišnico, vendar je 
že med prevozom umrl. 

TRČILA OSEBNA 
AVTOMOBILA 

Po lokalni cesti skozi naselje 
Lokavec, občina Lenart, je v 
četrtek, 16. maja, nekaj po 19. 
uri vozil osebni avto 34-letni 
Marjan R iz Zgornje Ščavnice. 
V ostrem ovinku je zapeljal na 
nasprotni vozni pas in trčil z 
osebnim avtomobilom, ki gaje 
nasproti vozil 40-letni Mirko R 
Iz Lenarta. V trčenju se je Mar
jan R, ki je po strokovni ugoto
vitvi imel v krvi 1,36 grama al
kohola, hudo ranil. Prav tako 
hudo ranjena sta bila tudi voz
nik Mirko R in enoletni R.G., ki 
se je vozil v njegovem avtomo
bilu, sedeč v materinem 
naročju. 

Z NOSILCEM VRAT 
TOVORNJAKA ZADEL 
DEČKA 

Prejšnji ponedeljek, 13. 
maja, popoldne je 46-letni Ivan 
K. iz Zgornj ih Poljčan vozil to
vornjak po lokalni cesti od Kr is 
tan Vrha proti Zibiki. Med 
vožnjo je zapeljal desno na 
neutrjeno bankino in po nekaj 
metrih vožnje z nosilcem de
snih vrat tovornjaka zadel 8-let-
nega G.M., ki je ob robu ceste 
prihajal nasproti. Deček je bil v 
nezgodi hudo ranjen. 

TRČILA V KRIŽIŠČU 
Na magistralni cesti pri Fra-

mu je v sredo, 15. maja, ob 
14.30 voznik osebnega avto
mobila, 29-letnl Matjaž R. iz 
Ješence, v križišču zavijal v 
levo jn pri tem trčil v osebni 
avto, ki ga je iz nasprotne sme
ri pripeljal 31-letni Martin H . iz 
Jelovca pri Makolah. V trčenju 
s e j e Martin H. hudo ranil. 

TRČILA V ROKO 
DEČKA IN ODPELJALA 

v sredo, 15. maja, okoli 
poldneva je proti Zamarkovi pri 
Lenartu neznana voznica vozi
la osebni avto Fiat 126 P sive 
barve. Z vzvratnim ogledalom 
je trčila v roko 11 -letnega kole
sarja A.T. iz Zgornjega Partinja. 
Deček je padel in se lažje ranil, 
voznica pa je odpeljala naprej. 
Policija je zaprosila neznano 
voznico in morebitne očividce, 
da se jim javijo in pomagajo 
razjasniti okoliščine nezgode. 

VLOMIL V 
STANOVANJSKO HIŠO 

Sredi prejšnjega tedna je 
neznanec vlomil v stano
vanjsko hišo Pavla R v Videzu, 
občina Slovenska Bistrica. 
Ukradel je večji znesek denarja 
in lastnika oškodoval za dobrih 
150.000 tolarjev 

FF 

RODILE SO - ČESTITA. 
MOl: Mateja Ivajnšič, FuU 
neška 2, Ljutomer - Betino; 
Natalija Lesar, Mihovcia 
40/a, Velika Nedelja - Aljo; 
Zdenka Gajser, Majšperk 
23, Majšperk - Jernejo; Ma. 
rija Majcen, Križevci 34/a 
Ljutomer - dečka; Marijj 
Krese, Vučja vas 2, Ljuto-
mer - Tjašo; Nada Bra-
tinščak, Cven 99, Ljutomei 
- dečka; Andreja Emeršič 
Trdobojci 3, Zg. Leskovec '• 
dečka; Martina Bezjak, Sta4 
novno 11, Ivanjkovci - Ani. 
to; Alenka Arbeitei 
Jurčičeva 6, Ptuj - deklico! 
Elizabeta Zavec, Mala Var-
niča 20, Zg. Leskovec - de
klico; Emilija Kodrič, Volk 
mer jeva 7, Ptuj - Dušana; 
Klaudija Popošek, Kicai 
24/a, Ptuj - Gašperja; Ro
mana Savski, Grogova 7 
Slovenska Bistrica - Jana; 
Mardna Špiljak, Hum nj 
Sutli, Pregrada - Nikola; 
Cvetka Drevenšek; 

Draženci 78/a - Žana; Dra
gica Majcen, Dornava 41^ 
Dornava - dečka; Suzana 
Petek, Stari Log 18, Prager
sko - deklico; Sonja Po.̂  
lajžar-Bele, Sv. Jurij, Roga
tec - Nino; Irena Jus, Žetale 
110 - dečka; Tatjana Zebec, 
Vitan 11, Kog - Majo; Štef
ka Kašman, Krčevina pri 
Vurbergu 158 - Igorja; Mar
jeta Kostanjevec, Nova vas 
5/a, Markovci - Plavijo; Da-j 
niča Zelenko, Zagorel 11,: 
Juršinci - Florijana; Mihae
la Dolenc, Markovci 4/b -
Stašo; Marjeta Metka Me
dic Babusek, Grajena 22, 
Ptuj - Luka; Suzana Herak, 
Rimska pl. 16, Ptuj - Nejca. 

POROKE - PTUJ: Zlatkoj 
Nemec, Cankarjeva ul. 29, 
Maribor, in Anita Bračič, 
Pobrežje 103; Dejan Ger-
dak, Zidanškova ul. 4, Ptuj, 
in Jadranka Stopajnik, 
Ilčeva ul. 20, Ptuj; Alojz 
Škvorc in Andreja Premzl,| 
Cesta v Njiverce 41, Njiver-s 
ce; Alexander Voda in Kar-i 
men Zupanič, Pergerjeva ul. 
1, Ptuj; Slavko Veselic, 
Stojnci 61, in Anita Hentak^ 
Cirkulane 52; Danilo Bo-
rovčak in Matilda Habjanič, 
Mejna cesta 30, Ptuj; Ljubo 
Leber, Mestni Vrh 101^ , itt 
Jasmina Preac, Dravska ul. 
7, Pmj. 

UMRLI SO: Jakob Habja
nič, Šardinje 5, 1942, t 8. 
maja 1996; Terezija Roškar, 
roj. Rakuša, Mezgovci ob 
Pesnici 37, =1-' 1913, t 10. 
maja 1996; Marija Ciglar, 
roj. Meško, Trdobojnci 59, 
• 1925,1 12. maja 1996; Ja
kob Mihelač, Volkmerjeva 
C. 10, Ptuj, 1910, t 13. 
maja 1996; Jožef Tomanič, 
Kungota pri Ptuju 68, 
1925, t 10. maja 1996; An
ton Subotič, Savinsko 47, 'î  
1928,117. aprila 1996; Ivan 
Čurič, Zavrh 4/a, î: 1936, t 
8. maja 1996; Marija Riz-
man, Dvorjane 92, 1924, 
t 12. maja 1996; Katarina 
Ferčec, Žetale 84, 1923, t 
14. maja 1996; Marija 
Pišek, roj. Petek, Zg. Hajdi
na 107, • 1928, t 12. maja 
1996. 

lam h naša pravto 


